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تعرفه های  اینکه  بیان  با  زنجان  استان  پزشکی  نظام  رئیس 
پزشکی با توجه به شرایط اقتصادی منطقه و شهرهای محروم 

مشخص می شود گفت: 35 درصد تعرفه های .... ��ح ا�تان ز�جانروز��

افزایش 35 درصدی تعرفه های 
پزشکی در استان زنجان

مبعث حضرت رسول اکرم )ص(
را تبریک می گوییم 

گزارش

تکنولوژی باید وارد زمین های 
کشاورزی زنجان شود

  محسن افشارچی: »کشاورزی متفاوت« بر پایه تکنولوژی و با رویکرد بهره ورانه 
باید در زنجان عملیاتی شود

استاندار زنجان در آئین تجلیل از برگزیدگان ملی و استانی 
بخش کشاورزی:

صفحه  ۴ صفحه 2

خالی از نقش و نگارخالی از نقش و نگار

هم میهن/ تنش و جدایی بین اصولگرایان 
پس از پیروزی در میدان انتخابات یازدهم 
و یکدستی با دولت سیزدهم ژرف تر شد 
و اینطور به نظر می رسد که اصولگرایان 
به دنبال  یازدهم  مجلس  از  قبل  تا 
رسیدن  از  پس  و  بودند  یکدست سازی 
به اریکه قدرت خالص سازی در اولویت 
قرار گرفته است و در این خالص سازی 
حتی اصولگرایان میانه رو نیز در گردونه 
تندروی جایی ندارند و به همین سبب 
برخی از اصولگرایان از حلقه قدرتی رانده 

شده اند که هر روز تنگ تر می شود.
حالا رانده شدگان به نوعی از پنج اخطار 
یازدهم  مجلس  به  انقلاب  رهبر  علنی 
خبر می دهند که این روز ها مورد توجه 
نام  با  که  مجلسی  است.  گرفته  قرار 
»انقلابی بودن« روی کار آمد و رهبری 
اعلام کردند: »نکته اساسی انقلابی ماندن 
است... مشکل تر از انقلابی بودن و گرایش 
انقلابی داشتن، انقلابی ماندن است؛ چه 

فرد، چه جمع، چه کل مجلس باشد.«.
که  شد  باعث  مجلس  تندروی های  اما 
رهبری چندین بار به آن ها اخطار دهد. با 
این حال نمایندگان این دوره دلخوشند 
به تعریف رهبری از آنها. درحالی که تاریخ 
رهبری  که  است  آن  از  حاکی  معاصر 
تقریباً از ادوار مختلف مجلس حمایت و 

تعریف کرده است.
کار  به  شروع  ابتدایی  ماه های  در  اگر 
مجلس یازدهم اصلاح طلبان و مخالفان 
به  مجلس  بر  حاکم  سیاسی  جریان 
اخطار های رهبری به این نهاد اشاره و آن 
بهارستان نشینان کرده  نقد  را دستمایه 
بودند، چنانچه احمد نعمتی، حقوقدان 
در گفت وگویی به این موضوع اشاره کرده 
و گفته بود: »تا به این جای کار که ۶ 
ماه از عمر مجلس می گذرد، دو اخطار از 
رهبری گرفته اند، این ها اگر سرباز ولایت 
باید توجه کنند، وقتی رهبری  هستند 
از  یعنی  است؛  حرام  توهین  می گویند 
آقایان، مجلس  نظر شرعی حرام است. 
را جولانگاه شعار های جناحی کرده اند... 
مجلس از رهبری تمکین و به دولت و 

رئیس جمهور کمک کند. )۷ آبان ۹۹(«
حالا در ماه های پایانی موضوع پنج اخطار 
علنی مقام رهبری به مجلس یازدهم از 

سوی اصولگرایان به عنوان دغدغه و علتی 
از علل متعدد انتقاد به مجلس یازدهم 

مطرح است.
چنانچه محمدرضا باهنر، فعال سیاسی 
اصولگرا اخیراً در همایش شورای وحدت 
 5 به  تحول«  برای  »وحدت  عنوان  با 
خبر  مجلس  به  رهبری  علنی  اخطار 
در  رهبری  معظم  »مقام  گفت:  و  داد 
طول سالیان گذشته تذکراتی به صورت 
می داد،  گذشته  مجالس  به  خصوصی 
انقلاب  رهبر  از  یازدهم  مجلس  اما 
پنج اخطار علنی گرفت. دو اخطار این 
نکنند.  دخالت  اجرایی  کار  در  که  بود 
برخی از نمایندگان برای حوزه انتخابیه 
این ها  و  استاندار  فرماندار،  انتخاب  در 
دخالت هایی دارند که باعث شده تا اصل 
نظارت نمایندگان خدشه دار شود. برخی 
نمایندگان روی کاغذ چیزی می نویسند، 

اما در پشت کاغذ چیز دیگر می نویسند.
به طور مثال در استیضاح یکی از وزرا ۶۰ 
نفر از نمایندگان موافق استیضاح بودند، 
وزارتخانه  آن  در  که  اتفاقی  از  بعد  اما 
افتاد، باعث شد کل امضا کنندگان به ۸ 
باید  نظارت  اهرم  از  بنابراین  برسد،  نفر 

استفاده درست کرد.«
گرفتن  پس  از  بعد  که  تغییراتی  به  او 
می دهد،  رخ  مدیریت ها  در  امضا ها 
اشاره ای داشته است. موضوع اخطار های 
مطرح  زمانی  دقیقاً  مجلس  به  رهبری 
مجلس  پایانی  روز های  به  که  می شود 
مجلس  دوم  دور  انتخابات  و  یازدهم 

دوازدهم نزدیک می شویم.
خرداد  هفتم  است  قرار  دیگر  سوی  از 

شروع  دوازدهم  مجلس  فعالیت  امسال 
گود  وارد  هنوز  که  مجلسی  شود؛ 
بهارستان نشده، منتخبانش همدیگر را 
بسیار کشاندند  تنش های  و  تخریب  به 
و بی اخلاقی که یکی از محور های مورد 
اخطار به مجلس فعلی است، در پیش 

گرفتند.
این  گمانه زنی ها و تحلیل های سیاسی؛ 
صندلی های  تصاحب  برای  را  تنش ها 
کمیسیون ها  رؤسای  و  هیئت رئیسه 
ارزیابی می کردند. بنا بر آمار و اطلاعات، 
با  آنچنانی ای  تفاوت  دوازهم  مجلس 
مجلس یازدهم ندارد و در همان طیف 
این تفاوت که  با  سیاسی قرار می گیرد 
دور  دوازدهمین  تندرو های  احتمالاً 
پارلمان کشور حتی بیشتر است، باید دید 
که این موضوع چه تاثیری بر اخطار های 

علنی به مجلس می گذارد.
 تندروی برای دولت دوازدهم

با  یازدهم  مجلس  نمایندگان  آنکه  با 
ادعای »انقلابی بودن«، »پیرو راه امام و 
رهبری« و »حرکت در چارچوب منویات 
عملکرد  در  اما  شدند،  وارد  رهبری« 
آنجا  تا  نمایندگان  این  اتخاذی  رویکرد 
پیش رفت که به نقطه نقد و اخطار از 

سوی رهبری رسید.
قبال  اینکه عملکرد مجلس در  از  فارغ 
مردم چقدر منویات و خواست جامعه را 
تامین کرده که قطعاً از اهمیت بسزایی 
برخوردار است و وظیفه نمایندگی حکم 
می کند که صدای مردم باشد و خواست 

آن ها را پیگیری و محقق سازد.
شعارهایش  براساس  که  مجلس  این 

پرچمدار برآوردن منویات رهبری بود هم 
با اخطار چندباره رهبری روبه رو شد تا 
جایی که این ادعا مطرح شد که اخطار 
از  مجالس  اخطار  رکورددار  آن  علنی 

سوی رهبری بوده است.
نگاه ها و عملکرد  از  نباید  این میان  در 
در حال  غافل شد.  در مجلس  سیاسی 
حاضر جریانی در مجلس قدرت گرفته 
و  حد  از  بیش  تندروی های  که  است 
دولت  عملکرد  بر  نظارت  در  آن  اندازه 
داشته  بسزایی  تاثیر  نیز  قانون گذاری  و 

است.
برخی از نمایندگان این دوره از مجلس 
)یازدهم( با هر ابزاری که در دست داشت، 
مظان  در  را  )دوازدهم(  روحانی  دولت 
اتهام قرار داد و به راحتی از تریبون های 
مختلف به تشریح اتهامات می پرداخت تا 
به نوعی اصولگرایی خود را ثابت کنند، 
همان زمان که در ادعاهایشان نسبت به 
محمدجواد  ایران  خارجه  وزیر  و  دولت 
ظریف اولین اخطار ها از رهبری را متوجه 

مجلس کردند.
از  پس  حتی  البته  که  رفتاری  خروش 
به  و  نکرد  فروکش  هم  رهبری  تذکر 
بدل  قانونگذاری  حوزه  در  واکنش هایی 
راهبردی  اقدام  قانون  نمونه اش  شد؛ 
منافع  از  صیانت  و  تحریم ها  لغو  برای 
ملت ایران بود که حالا از نگاه بسیاری از 
تحلیلگران سیاسی اصلاح طلب و میانه رو 
از اشتباهات آسیب رسان به ایران و مردم 

است.
سختگیری های مجلس یازدهم در پیچ 
کار  روی  و  سیزدهم  ریاست جمهوری 
آمدن دولت هم سوی ابراهیم رئیسی به 
نمایندگان  سهل گیری بدل شد و ورق 
شدند  و  برگشت  کاملًا  مجلس  تندرو 
بهانه »یکدست  به  حامی دولت؛ آن هم 
بودن«. حتی از خالص سازی های دولت 
به  می تواند  هم  هنوز  و  می توانست  که 
جمله  از  جامعه  بخش های  از  بسیاری 
حوزه آموزش، اقتصاد و اجتماعی آسیب 
حمایت  خود  سکوت  با  نیز  برساند 
قبال  رفتار ها چه در  می کنند و همین 
نظارتی  وظیفه  قبال  در  چه  و  جامعه 
دولت به مجلس موجب اخطار رهبری 

هم شد.

به  تکنولوژی  ورود  لزوم  بر  زنجان  استاندار   
اراضی کشاورزی زنجان با رویکرد بهره ورانه به 
ویژه در حوزه مصرف آب تاکید کرد و با بیان 
باید  امر  این  تحقق  در  استان  مجموعه  اینکه 
به مسئولیت خود عمل کند در وهله نخست 
از »جهاد کشاورزی استان« و »آب و فاضلاب« 
را  خود  برنامه های  جاری  سال  در  تا  خواست 
در زمینه بهره وری آب و استفاده بهینه از آن 
اعلام کنند. محسن افشارچی، استاندار زنجان 
از  تجلیل  و  معرفی  دوره  سی وهفتمین  در 
برگزیدگان ملی و استانی بخش کشاورزی استان 
زنجان که در سالن زیتون جهاد کشاورزی برگزار 
شد؛ اظهار کرد: در حوزه »گندم« دولت واقعا 
کاری  چنین  باید  یعنی  است،  کرده  فداکاری 
را هم بکند، به نظرم دولت ها و مسئولان باید 
خود را به سختی بیاندازند که سیاست درستی 
تضمینی  خرید  نرخ  »افزایش  بیفتد.  اتفاق 
گندم« تحول بزرگی بود و به عنوان استاندار 

عرض می کنم در روزهای نخست مسئولیتم، 
سیلوهای ما خالی بود اما با سیاستی که طی 
2 سال صورت گرفته است شاهد رخ دادن 2 
اتفاق بزرگی بودیم که یکی مربوط به »ظرفیت 
سیلوها و انبارهای گندم است« که خیالمان از 
»افزایش  نیز  دیگری  و  است  راحت  بابت  این 
درآمد روستائیان و گندمکاران« بوده که ضریب 
افشارچی  داد.  تغییر  را  زنجان  استان  جینی 
افزود: دولت سال گذشته ۷۰ هزار میلیارد تومان 
)۷۰ همت( برای خرید گندم کنار گذاشته بود 
که 1۷۰ همت پرداخت شد یعنی تقریبا 2.5 
برابر! که نکته بسیار مثبتی است. استاندار زنجان 

به  توجه  لزوم  »بهره وری« در کشاورزی بر 
و ورود »تکنولوژی« تاکید کرد و گفت: کشور 
اداره نمی شود؛ یعنی  به صورت »بهره ور«  ما 
در مقابل کار کم؛ انرژی )سوخت و برق و آب 
و غیره( زیادی مصرف می کنیم. ما برای ارتقای 

بهره وری؛ یکی ...

 دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: هم اکنون ۹۴ مرکز 
در  همه  که  شده  شناسایی  کشور  در  فرهنگی  مسائل  رصد 

خدمت شورای فرهنگ عمومی است....

۹۴ مرکز رصد مسائل فرهنگی در کشور 

شناسایی شده است

بپذیرند  جمهوری اسلامی/ حکمرانان 
که فقط همین دو فقره اخیر مماشات 
این  اهانت کننده و تکریم  با آن واعظ 
ماجرای  با  مرتبط  موقت  جمعه  امام 
باغ گل ازُگُل، میلیون ها نفر را نسبت 
به دین بدبین و در اعتمادشان به نظام 
تزلزل ایجاد کرد، چون این برخورد های 
حاکمیتی به نام دین صورت گرفته اند. 
در چنین وضعیتی چگونه فکر می کنند 
ازسرگرفتن مبارزه با بی حجابی جواب 

می دهد؟ 
مدیرمسئول روزنامه جمهوری اسلامی 

نوشت:
اجرای  برای  نظام  و  دولت  مسئولان 
حکم شرعی و قانونی حجاب نمی توانند 
با توسل به روش هائی از قبیل گشت 
ارشاد و بگیر و ببند های معمول موفق 

شوند.
دستیابی به هدف شرعی و قانونی در 
در  اساسی  نظر  تجدید  به  زمینه  این 
عملکرد های مسئولین و سیاست های 

موجود و معمول حکمرانان نیاز دارد.
شناخته  و  باسابقه  نیرو های  ما  حتی 
شده انقلاب و نظام که عمرمان را صرف 
آرمان های  تقویت  و  اسلام  به  خدمت 
دینی  ارزش های  ترویج  و  انقلابی 
کرده ایم، اکنون به خاطر حاکم شدن 
فضای پرمغالطه بر جامعه که محصول 
جریان های  و  عناصر  گرفتن  قدرت 
افراطی است، چاره ای غیر از این نداریم 
شهادتین  اظهارنظری،  هر  از  قبل  که 
سیاسی بر زبان و قلم جاری کنیم تا 
به بی دینی و ضدیت با انقلاب و نظام 

متهم نشویم. 
به همین دلیل اکنون که می خواهیم 
کنیم  اظهارنظر  ارشاد  گشت  درباره 
شیعه  مسلمان  می دهیم  شهادت 
اثناعشری هستیم و به انقلاب اسلامی 
و نظام جمهوری اسلامی التزام عملی و 

زبانی و قلمی و قلبی داریم.
اضافه  نیز  را  شرعی مان  اعتقاد  این 
الهی  حکم  یک  حجاب،  که  می کنیم 

سلامت  به  قطعاً  آن  رعایت  و  است 
این  می کند.  کمک  جامعه  اخلاقی 
برای  دشمن  که  داریم  قبول  هم  را 
برنامه دارد  ایران  ترویج بی حجابی در 
برای  است  لازم  غیور  ایرانیان  تمام  و 
خنثی سازی این توطئه دشمن برنامه 
حساب شده، معقول و منطقی داشته 

باشند.
باشند  مطمئن  مسئولین  اما حضرات 
آرمان های  و  اصول  به  بازگشت  بدون 
اولیه انقلاب و نظام جمهوری اسلامی 
هستند،  متبلور  اساسی  قانون  در  که 
هیچ توفیقی برای اجرای احکام شرعی 
به  شرع  با  مرتبط  قانونی  مقررات  و 

دست نخواهند آورد.
تعجب  و  است  روشن  کاملًا  علت، 
به  چرا  ما  حکمرانان  که  اینست  در 
بداهت  و  اینهمه وضوح  با  موضوعاتی 
از  بعد  اینکه  و عجیب تر  ندارند  توجه 
مکرر  تلاش های  در  شکست  اینهمه 
هم  باز  مشخص  موضوعات  زمینه  در 
روش  همان  کردن  امتحان  سراغ  به 
هم  دلسوز  خیرخواهان  از  و  می روند 
جواب  روش ها  این  که  نمی پذیرند 
صحیح  مسیر  به  باید  و  نمی دهند 

بازگردند.
می کنند  توصیه  که  کسانی  منظور 

روش های تجربه شده و شکست خورده 
را کنار بگذارید این نیست که حکمرانان 
از حکم شرعی و قانونی حجاب صرفنظر 
رسمیت  به  را  حجاب  کشف  و  کنند 
اینست که مدیریت  بشناسند. منظور 
مبتنی  سیاست هائی  براساس  جامعه 
باشد که مردم را به دین جذب کند و 
گرایش قلبی به انجام وظایف دینی و 

احکام الهی به وجود بیاورد.
جهت  در  اکنون  متأسفانه  عملکرد ها 
عکس آن چیزی است که باید باشد و 
همین نوع عملکرد است که میان مردم 
و مسئولین و حتی احکام دینی فاصله 

می اندازد.
دین  نام  به  که  شما  می گویند  مردم 
می کنید  حکومت  کشور  این  بر 
با  مماشات  تبعیض،  بی عدالتی،  اگر 
به  اهانت  گرفتن  نادیده  مفسدان، 
پیامبر و امیرالمؤمنین در موارد خاص، 
تکریم کسانی که تخلفشان در جابجائی 
اموال و زمین و باغ کاملًا محرز و دروغ 
مستند  کاملًا  زمان  امام  به  بستنشان 
است، خواست دین است ما را با چنین 

دینی نسبتی نیست.
همین  فقط  که  بپذیرند  حکمرانان 
واعظ  آن  با  مماشات  اخیر  فقره  دو 
امام جمعه  این  تکریم  و  اهانت کننده 

موقت مرتبط با ماجرای باغ گل ازُگُل، 
میلیون ها نفر را نسبت به دین بدبین و 
در اعتمادشان به نظام تزلزل ایجاد کرد، 
چون این برخورد های حاکمیتی به نام 

دین صورت گرفته اند.
 اگر گزارش هائی برخلاف این واقعیت 
است  لازم  رسیده،  حکمرانان  به 
و  کنند  نظر  تجدید  گزارشگران  در 
که  ندهند  راه  خودشان  به  تردیدی 
خودشان  اگر  حتی  گزارشگران  این 
جامعه  متن  از  هستند،  صالحی  افراد 
چگونه  وضعیتی  چنین  در  بی خبرند. 
با  مبارزه  ازسرگرفتن  می کنند  فکر 

بی حجابی جواب می دهد؟!
با عملکردی که ما داریم، دشمن برای 
و  تلاش  هیچ  به  برنامه هایش  اجرای 
و حتی  و هزینه کردن  سرمایه گزاری 
تبلیغات نیازی ندارد. ما با کارهائی که 
برنامه های  می کنیم به صورت مجانی 
دشمن را به دقیق ترین شکل به اجرا 

درمی آوریم.
برای خنثی کردن توطئه دشمن، این 
ما هستیم که باید در سیاست هایمان 
کنیم.  نظر  تجدید  عملکردهایمان  و 
اجرا  اغماض  بدون  را  عدالت  ما  اگر 
بزنیم،  کنار  را  تبعیض ها  کنیم، 
محاکمه  به  یکسان  بطور  را  مفسدان 
و  مقام  هر  در  را  متخلفان  بکشانیم، 
لباس و جایگاهی که هستند به سزای 
تخلفشان برسانیم، بحران اقتصادی را 
معیشتی  مشکلات  نمائیم،  ریشه کن 
مردم را حل کنیم، آزادی های مشروع 
را تأمین نمائیم و حقوق قانونی مردم را 
به رسمیت بشناسیم، بدون اینکه نیازی 
به گشت ارشاد و بگیر و ببند باشد مردم 
احکام دین و قانون را داوطلبانه عمل 
آب  بر  نقش  دشمن  نقشه  می کنند، 
می شود و ریزش ها به رویش ها تبدیل 
متأسفانه  اینصورت،  غیر  در  می شوند. 
اشتباهات  هزینه  باید  دین  هم  باز 
حکمرانان را بپردازد. چرا اینهمه از دین 

خرج می کنید؟

وقتی با ماجرای باغ ازگل برخورد نمی شود چگونه
 مبارزه با بی حجابی جواب بدهد؟ 

  مسئولان دولت و نظام برای اجرای حکم شرعی و قانونی حجاب نمی توانند با توسل به روش هائی از قبیل گشت ارشاد و بگیر
 و ببند های معمول موفق شوند

  شهروندان زنجانی: معمارها هم در طراحی و ساخت خانه ها؛ به اصالت طرح های ایرانی توجهی ندارند حتی پیشنهادشان »نمای رومی« است!
  مدیر کل اسبق میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان: امروز معماری ها، شناسنامه اقلیمی و جغرافیایی ندارد و این بسیار تلخ است

گزارش صدای زنجان به مناسبت روز معمار و سالروز تولد شیخ بهایی؛

۵ اخطار اخیر رهبری به تندروری مجلس اصولگرای یازدهم
 نمایندگان روی کاغذ چیزی می نویسند، اما در پشت کاغذ چیز دیگر می نویسند

داخلی  

مخالفت اتحادیه صادرکنندگان 

استان زنجان با تعطیلی پنج شنبه ها

صفحه   2

صادرکنندگان  اتحادیه  عمومی  روابط  اعلام  بر  بنا 
استان زنجان، اتحادیه در خصوص مخالفت با تعطیلی 
نموده است:با  به شرح ذیل صادر  بیانیه ای  پنج شنبه ها 
توجه به تصمیم قانونگذاران محترم کشور در خصوص 
اضافه نمودن یک روز به تعطیلات رسمی هفتگی که با 
رعایت نیازهای اجتماعی و اقتصادی، به فرصتی تبدیل 
جهانی  بازارهای  با  بیشتر  هماهنگی  با  که  خواهد شد 
موجب اعتلای هرچه بیشتر ایران عزیز اسلامی خواهد 
بود. این تصمیم قطع و یقین به عنوان یک قدم تاثیرگذار 

و مثبت موجب ارتقای کیفیت...

داخلی

کسب نخستین سهمیه قایق 
دو نفره در تاریخ قایقرانی ایران 

مهسا جاور و زینب نوروزی در روئینگ دو نفره سبک وزن 
برای  نقره  با کسب مدال  و  بانوان در فینال دوم شدند 
قایق  در  را  پاریس  المپیک  در  حضور  جواز  بار  اولین 
دو نفره کسب کردند. در این رقابت نمایندگان ژاپن و 
المپیک  انتخابی  ازبکستان اول و سوم شدند. مسابقات 
آسیا و اقیانوسیه روئینگ در چونگجو کره جنوبی در حال 
برگزاری است. تیم قایقرانی روئینگ ایران با ۳ ورزشکار 
در بخش بانوان و ۱ ورزشکار در بخش آقایان در مسابقات 

انتخابی المپیک آسیا و اقیانوسیه روئینگ حضور دارد.
بنا بر اعلام مسئولان اداره ...

صفحه   7
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] جامعه [

خبر

]  اقتصاد  [

صدای زنجان/ لیلا محمدی: استاندار زنجان بر لزوم ورود 
تکنولوژی به اراضی کشاورزی زنجان با رویکرد بهره ورانه 
اینکه  بیان  با  به ویژه در حوزه مصرف آب تاکید کرد و 
مجموعه استان در تحقق این امر باید به مسئولیت خود 
عمل کند در وهله نخست از »جهاد کشاورزی استان« و 
»آب و فاضلاب« خواست تا در سال جاری برنامه های خود 
را در زمینه بهره وری آب و استفاده بهینه از آن اعلام کنند.

سی وهفتمین  در  زنجان  استاندار  افشارچی،  محسن 
دوره معرفی و تجلیل از برگزیدگان ملی و استانی بخش 
کشاورزی استان زنجان که در سالن زیتون جهاد کشاورزی 
واقعا  دولت  »گندم«  حوزه  در  کرد:  اظهار  شد؛  برگزار 
فداکاری کرده است، یعنی باید چنین کاری را هم بکند، به 
نظرم دولت ها و مسئولان باید خود را به سختی بیاندازند که 
سیاست درستی اتفاق بیفتد. »افزایش نرخ خرید تضمینی 
گندم« تحول بزرگی بود و به عنوان استاندار عرض می کنم 
در روزهای نخست مسئولیتم، سیلوهای ما خالی بود اما با 
سیاستی که طی 2 سال صورت گرفته است شاهد رخ دادن 
2 اتفاق بزرگی بودیم که یکی مربوط به »ظرفیت سیلوها و 
انبارهای گندم است« که خیالمان از این بابت راحت است 
و دیگری نیز »افزایش درآمد روستائیان و گندمکاران« بوده 

که ضریب جینی استان زنجان را تغییر داد.
افشارچی افزود: دولت سال گذشته ۷۰ هزار میلیارد تومان 
)۷۰ همت( برای خرید گندم کنار گذاشته بود که 1۷۰ 
همت پرداخت شد یعنی تقریبا 2.5 برابر! که نکته بسیار 

مثبتی است.
استاندار زنجان بر لزوم توجه به »بهره وری« در کشاورزی 
و ورود »تکنولوژی« تاکید کرد و گفت: کشور ما به صورت 
»بهره ور« اداره نمی شود؛ یعنی در مقابل کار کم؛ انرژی 
می کنیم.  مصرف  زیادی  غیره(  و  آب  و  برق  و  )سوخت 
منتخبمان  شاخه های  از  یکی  بهره وری؛  ارتقای  برای  ما 
اقداماتی  یکسری  زمینه  این  در  است.  »کشاورزی« 
تاکید  همواره  نیز  استان  ذیربط  مسئولان  به  داشته ایم. 
داشته و دارم که به »گلخانه ها و تولیدات محافظت شده 
گلخانه ای« توجه ویژه ای داشته و »تغییر الگوی کشت« به 
عنوان روشی که دیگر »ترویجی« نیست و باید به مرحله 
میدانی و عملیاتی برسد، البته در این بخش اقدامات موثری 
که  است  انجام  حال  در  گردو  و  پسته  کاشت  جمله  از 

امیدواریم به تمامی اراضی و باغات تسری یابد.
حوزه  در  مسئله  مهم ترین  را  »آب«  موضوع  افشارچی 
استان  و گفت: مجموعه  عنوان کرد  بهره وری کشاورزی 
و  آب  شرکت  و  استان  کشاورزی  جهاد  ویژه  به  زنجان 
فاضلاب استان زنجان باید در این زمینه تدبیری بیاندیشند، 

این مهم از اقدامات تحولی است که باید در سال جاری 
به مرحله عملیاتی برسد و شخصا به صورت ویژه پیگیر 

مسئله خواهم بود.
استاندار زنجان همچنین بر لزوم استفاده از »تکنولوژی« 
تاکید کرد و گفت: در عصر کنونی؛ دنیا با 5 سال پیش 
نیز فرق می کند، در حوزه کشاورزی جای کار برای ورود 
تکنولوژی هست که اگر بخواهم عنوانی بر روی این شیوه 
کار بگذارم »کشاورزی متفاوت« یا »کشاورزی بهره وری« 
است که در آن شیوه استفاده از آب متفاوت و هوشمندانه 

است.
استاندار زنجان در پایان ضمن تبریک به کشاورزانی که 
نمونه شده اند، گفت: دست تک تک کشاورزان را می بوسم 
چرا که اگر کشور تا حد زیادی در امنیت است مرهون 
تلاش این عزیزان می باشد و امیدواریم ما به عنوان متولیان 

این بخش؛ به تعهدات خود نیز عمل کنیم.
   مدیریت بازار منجر به کاهش تورم 

در حوزه محصولات کشاورزی زنجان شد
روح اله حسنی، مدیرکل جهاد کشاورزی استان زنجان نیز 
در ادامه ضمن گرامیداشت روز ملی گندم و نان اظهار کرد: 
کشاورزی استان زنجان در سال های اخیر با مشکل کم 
آبی و تخصیص نیافتن سهمیه آبی جدید به این بخش 
با این مشکل روش هایی  مواجه شده که برای سازگاری 
مثل توسعه کشت گلخانه ای،استفاده از سامانه های آبیاری 

و بذرهای با نیاز آبی کم در دستور کار قرار گرفته است.

مدیرکل جهاد کشاورزی استان زنجان اضافه کرد: در چند 
سال اخیر با کاهش منابع آبی، موضوع افزایش بهره وری 
به شدت مورد توجه قرار گرفته و طرح هایی مثل اجرای 
اصلاح روش های  مزارع،  به  دانش  الگوی کشت،  انتقال 
قدیمی و بهره گیری از روش های جدید به یک اولویت 
زمینه  از کشاورزی سنتی،  عبور  با  تا  است  تبدیل شده 

افزایش تولید و حفاظت از منابع پایه فراهم شود.
حسنی ادامه داد: همچنین برای حفاظت از سرمایه های 
استان  کشاورزی  بخش  برنامه های  خاک،  و  آب  حیاتی 
زنجان طی چند سال اخیر به سمت ارتقای بهره وری بدون 
استفاده از منابع آبی جدید یا افزایش عرصه های کشت 

حرکت کرده است.
مدیرکل جهاد کشاورزی استان زنجان در ادامه با تشریح 
اقدامات صورت گرفته در سال گذشته عنوان کرد: بخش 
کشاورزی در سالی که گذشت؛ روزهای سخت اما خوبی 
»اجرای  کشت«،  الگوی  »اجرای  گذاشت،  سر  پشت  را 
طرح جهش گندم در دیمزارها« که موفق شدیم در سال 
گذشته بیش از 55۰ تن گندم تولید کنیم، »افتتاح گلخانه 
وحدت« توسط ریاست جمهوری، »آغاز کشت پسته در 
مساحت 3 هزار هکتار در غرب زنجان« که با مشارکت 
بازار و قیمت محصولات  مردم صورت گرفت، »مدیریت 
کشاورزی« که یکی از پائین ترین تورم ها در این بخش از 
زنجان را داشتیم، »تولید بیش از 3 میلیون تن محصولات 
کشاورزی« و »اتمام پروژه رفع تداخلات استان زنجان« از 

جمله موفقیت های بخش کشاورزی در سال 1۴۰2 بوده 
است.

   لزوم تجدیدنظر در طرح اصلاح الگوی کشت
سالهای  کرد:  عنوان  ادامه  در  نیز  خاتمی  علی  آیت الله 
اول پیروزی انقلاب اسلامی از زمین های کشاورزی دیم 
حداکثر ۶۰۰ تن گندم برداشت می شد درحالیکه در کشور 

همسایه ایران )ترکیه( این میزان حدود ۴ تن بود.
وی یادآور شد: بعد از سه سال با رعایت فصل، استفاده از 
بذر اصلاح شده و داشت و برداشت مناسب این میزان به 

2.5 تن رسید.
آیت الله خاتمی با بیان اینکه همچنان با حد مطلوب فاصله 
داریم، تصریح کرد: علم روز و تکنولوژی بستری است که 

باید از آن در این بخش نیز استفاده کرد.
مراحل  در  کشاورزی  محصولات  پرت  داشت:  اظهار  وی 
مختلف بالاست و اگر حداقل 1۰ درصد پرت محصول را 

کم کنیم در بهره وری این بخش بسیار افزوده می شود.
آیت الله خاتمی با بیان اینکه بخش کشاورزی در استان 
است،  داشته  گذشته  سالهای  طی  خوبی  های  موفقیت 
تاکید کرد: استعداد، ظرفیت و توانمندی های این بخش 

بسیار زیاد و اغلب بالقوه است که باید به فعلیت برسد.
وی تلاش هرچه بیشتر مجموعه تحقیقات بخش کشاورزی 
را ضروری دانست و افزود: طرح اصلاح الگوی کشت از 1۰ 
سال گذشته تاکنون مطرح شده است و نتایج آن نشان 

می دهد در این طرح باید تجدیدنظر شود.
امام جمعه زنجان با قدردانی از تلاش های خستگی ناپذیر 
و  زندگی  مایحتاج  از  عمده ای  بخش  گفت:  کشاورزان، 

معیشت مردم نتیجه زحمات کشاورزان است.
  ۴۲کشاورز نمونه استانی و ۶ کشاورز
 نمونه ملی استان زنجان تجلیل شدند

ملی  برتر  برگزیدگان  آئین  در  زنجان؛  به گزارش صدای 
و استانی بخش کشاورزی؛ ۴2کشاورز نمونه استانی و ۶ 

کشاورز نمونه ملی استان زنجان تقدیر شدند.
عاطفه گل محمدی )مشاغل خانگی از شهرستان سلطانیه(، 
خدمات  شرکت  کشت-  زرین  )شرکت  شیری  علیرضا 
مکانیزاسیون کشاورزی از شهرستان خدابنده(، شعبانعلی 
محمدی ) نگهداری و بهره برداری از طرح انتقال آب با لوله 
از شهرستان زنجان(، محمد حسنی) تولیدکننده حبوبات 
آبی از شهرستان ابهر(، ابوالفتح صالحی) باغدار نمونه انار از 
شهرستان طارم( و اصغر مرادی نظرقلی )شرکت خدمات 
شهرستان  از  کشاورزی  مهندسی  و  فنی  ای  مشاوره 
خدابنده(؛ ۶ کشاورز نمونه استان زنجان بودند که به عنوان 

»کشاورزان نمونه ملی« مورد تجلیل قرار گرفتند.

صدای زنجان/ مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان زنجان گفت: تعداد ۵۸۳ پرونده تخلف 
صنفی در استان زنجان تشکیل و به تعزیرات حکومتی ارجاع شد.

مجید گلشنی اظهار کرد: طرح نظارتی ایام ماه مبارک رمضان و عید نوروز در استان زنجان از ۷ 
اسفند ماه آغاز و تا ۲۱ فروردین ماه ادامه داشت.

وی افزود: در این راستا هزار و ۵۳۷ مورد بازرسی از صنوف استان توسط بازرسین این اداره کل 
صورت گرفت که ۵۸۳ مورد پرونده تخلف کشف و به تعزیرات حکومتی ارجاع گردید.

گلشنی تصریح کرد: ارزش ریالی تخلفات کشف شده در استان بالغ بر ۲۴۹ میلیارد ریال می باشد.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان یادآور شد: عمده تخلفات صورت گرفته در این مدت 
شامل عدم درج قیمت و نصب نرخ نامه به تعداد ۱۷۸ مورد، گرانفروشی ۱۶۰ مورد، عدم صدور 

فاکتور ۷۱ مورد و نداشتن جواز کسب ۶۲ مورد است.

ایسنا/ رئیس کل سازمان امور مالیاتی گفت: به دنبال اصلاح 
نظام مالیاتی طی سال های اخیر در حال حاضر حدود ۵۰ 
درصد مالیات ها توسط یک درصد افراد پردرآمد پرداخت 

می شود.
با  اندیشی  هم  نشست  در  سبحانیان  هادی  محمد  سید 
نخبگان، اظهار کرد: امروز دو وظیفه مهم را به عنوان نظام 
مالیاتی برعهده داریم که باید به نتیجه برسانیم؛ نخستین 

وظیفه ما تامین مالی پایدار و غیر تورمی برای دولت است.
وی افزود: کشور ما طی دهه های اخیر با منابع نفت اداره 
می شد که یکی از دلایل چالش اقتصاد امروز، همین امر بوده 

و مسئله تورم نیز ریشه در اقتصاد نفت محور دارد.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور گفت: مسائل اقتصادی 
امروز در حوزه ناترازی های انرژی، افزایش نقدینگی، چالش 
های صندوق بازنشستگی ریشه در اقتصاد نفت محور دارد. 
به همین خاطر است که رهبری بارها تاکید داشته که در 
تامین نیازهای جاری کشور باید از اقتصاد نفتی فاصله گرفت.

سبحانیان دومین وظیفه نظام مالیاتی را حفظ رضایت مردم 
خواند و تاکید کرد: باید شرایط مالیات ستانی را برای مردم 
تسهیل کنیم و یکی از نارضایتی هایی که در مسئله پرداخت 

مالیات وجود دارد، بحث تبعیض در  اخذ مالیات است.
وی گفت: به منظور مالیات ستانی عادلانه، زیرساخت های 
به سمت  تا  فراهم کردیم  را  مالیاتی  نظام  هوشمندسازی 

کنترل فرار مالیاتی حرکت کنیم.
کرد: سال  تصریح  مالیاتی کشور  امور  رئیس کل سازمان 
گذشته ۸۰۵ هزار میلیارد تومان مالیات، ۱۳۵ هزار میلیارد 
تومان عوارض وصولی و واریزی به شهرداری ها، دهیاری ها 
و وزارت کشور و ۴۵ هزار میلیارد تومان وصولی و واریزی 

سازمان  به  عمومی  محاسبات  قانون   ۴۸ ماده  موضوع 
هدفمندسازی یارانه ها، محقق شده است.

سبحانیان بیان کرد: در مجموع حدود ۹۸۴ هزار میلیارد 
تومان مجموع مالیات و عوارض وصولی توسط سازمان امور 

مالیاتی کشور بوده است.
وی افزود: تحقق رشد وصولی علی رغم افزایش معافیت ها 
و مشوق های مالیاتی صورت گرفته به نحوی که در این 
رابطه می توان به کاهش هفت درصد نرخ محاسبه مالیات 
برای شرکت های تولیدی با هدف رونق فعالیت تولیدی در 
کشور، اعطای معافیت های مالیاتی به شرکت های بورسی در 

صورت سرمایه گذاری مجدد از محل سود سالانه در شرکت 
سرمایه گذاری  به  کارآفرینان  و  ترغیب شرکت ها  هدف  با 
در فعالیت های مولد و همچنین افزایش دوبرابری معافیت 

حقوق بگیران به منطور کاهش فشار اقتصادی اشاره کرد.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور بیان کرد: در دهه ۹۰ 
حدود ۶۴ درصد منابع عمومی و هزینه های جاری از طریق 
منابع نفتی و سایر بوده و تنها ۳۶ درصد از طریق مالیات بوده 
است در حالی که در دولت سیزدهم ۵۲ درصد درآمدها از 
طریق مالیات و تنها ۴۸ درصد از طریق نفت تامین می شود.

سبحانیان بیان کرد: همزمان با تحقق درآمدهای مالیاتی 

دولت، مسئله کیفیت و پایداری درآمدهای مالیاتی و حفظ 
رضایت مردم را در دستور کار قرار دادیم.

کیفیت  با  افزایش  تداوم  اصلی  راهکارهای  از  یکی  وی 
و پایدار را مبارزه با فرار مالیاتی خواند و گفت: این امر از 
که  نحوی  به  شده  محقق  دانش بنیان  شرکت های  طریق 
همچنین ۱۸  شده،  شناسایی  جدید  پرونده  میلیون   ۲.۷
هزار میلیارد تومان مالیات از طریق رهگیری تراکنش  های 
مشکوک و بازرسی  های مالیاتی وصول و ۶۰۰ هزار اظهارنامه 
برآوردی نیز برای اولین بار در کشور به صورت سیستمی و 

به صورت هوشمند صادر شده است.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی بیان کرد: فرایند حسابرسی 
مالیاتی با استفاده از سامانه مودیان تقویت شده، همچنین 

فرآیند دادرسی مالیاتی بهبود یافته است.
سراسر  در  را  خدمت  میزهای  گفت:  ادامه  در  سبحانیان 
کشور به شدت افزایش دادیم؛ در پذیرش اظهارنامه پیشرفت 
چشمگیری داشتیم به نحوی که ۸۸ درصد از  اظهارنامه ها 
بدون رسیدگی پذیرش کردیم، بیش از چهار میلیون پرونده 
مالیات بر ارزش افزوده به طور سیستمی محاسبه شده است.

وی خاطرنشان کرد: یکی از مصادیق نظام مالیات عادلانه 
تمرکز بر دانه درشت ها است، ۵۰ درصد از مالیات تنها از 

یک درصد از مودیان پرداخت می شود.
رئیس  کل سازمان امور مالیاتی بیان کرد: در اسفند ۱۴۰۲ 
به نسبت فروردین ۱۴۰۲ رشد ۶۰ برابری تعداد اشخاص 
حقیقی و حقوقی را در سامانه مودیان شاهد هستیم. تعداد 
صورتحساب  الکترونیک دریافتی روزانه در سامانه مودیان 
رشد ۴۰ برابری داشته و از ۴۵۰ هزار صورتحساب در روز به 

۱۸ میلیون عدد افزایش یافته است.

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان زنجان:

5۸3 پرونده تخلف صنفی در استان زنجان تشکیل شد

موج رسا/ رئیس نظام پزشکی استان زنجان با بیان اینکه تعرفه های پزشکی با توجه به شرایط 
اقتصادی منطقه و شهرهای محروم مشخص می شود گفت: 35 درصد تعرفه های پزشکی افزایش 

یافت.
محمد محرمی با بیان اینکه با توجه به اینکه تعرفه های پزشکی از سوی هیئت دولت اعلام شده 
است و برای اجرای آن باید کارگروه استانی با حضور مسئولین مربوطه اجرا شود تا تعرفه اعلام 
شده تثبت شود اظهار کرد: تعرفه های پزشکی ۹۹ درصد ابلاغی است که در کارگروه های استانی 

نیز باید مورد تثبت قرار داده و ابلاغ می شود.   
وی با بیان اینکه این تعرفه ها براساس موقعیت مکانی متفاوت است افزود: تعرفه های پزشکی با 

توجه به شرایط اقتصادی منطقه و شهرهای محروم مشخص می شود.  
رئیس نظام پزشکی استاتن زنجان عنوان کرد: در استان زنجان بعد از جلسه کارگروه استانی رسما 

به مراکز پزشکی جهت اجرا ابلاغ خواهد شد.
محرمی با بیان اینکه در سالجاری 35درصد تعرفه های پزشکی افزایش یافته است که 35 درصد 
اعلام شده به صورت میانگین در نظر گرفته شده است گفت: شورای عالی بیمه ۴۶درصد افزایش 

تعرفه پزشکی را پیشنهاد داده بودند که میانگین همان 35 درصد در نظر گرفته شده است.

رئیس نظام پزشکی استان زنجان:

افزایش 35 درصدی تعرفه های پزشکی در استان زنجان

استاندار زنجان در آئین تجلیل از برگزیدگان ملی و استانی بخش کشاورزی:

تکنولوژی باید وارد زمین های کشاورزی زنجان شود
 محسن افشارچی: »کشاورزی متفاوت« بر پایه تکنولوژی و با رویکرد بهره ورانه باید در زنجان عملیاتی شود

رئیس سازمان امور مالیاتی اعلام کرد؛

دریافت نیمی از مالیات ها از یک درصد افراد پردرآمد

صدای زنجان/ بنا بر اعلام روابط عمومی اتحادیه صادرکنندگان استان زنجان، اتحادیه در خصوص 
مخالفت با تعطیلی پنج شنبه ها بیانیه ای به شرح ذیل صادر نموده است:

با توجه به تصمیم قانونگذاران محترم کشور در خصوص اضافه نمودن یک روز به تعطیلات رسمی 
هفتگی که با رعایت نیازهای اجتماعی و اقتصادی، به فرصتی تبدیل خواهد شد که با هماهنگی 
بیشتر با بازارهای جهانی موجب اعتلای هرچه بیشتر ایران عزیز اسلامی خواهد بود. این تصمیم 
قطع و یقین به عنوان یک قدم تاثیرگذار و مثبت موجب ارتقای کیفیت زندگی مردم، افزایش 
رضایت و تقویت ارتباطات اجتماعی و افزایش کارایی بهره وری و بهبود کیفیت زندگی افراد جامعه 
خواهد شد که در کنار آن توجه به چند نکته بسیار ضروری است که امید است نمایندگان محترم 
مجلس با در نظر گرفتن این مهم رای به تصویب تعطیلی شنبه ها داده تا یک حرکت موثر و 

ماندگار در کارنامه این مجلس ثبت شود.
همان گونه که همگان استحضار دارند، با توجه به تعطیلی اکثر کشورهای جهان در روزهای شنبه 
و یکشنبه و تعطیلی روز جمعه در کشورمان، در عمل فرصت توسعه روابط تجاری و اقتصادی با 
جهان تنها در چهار روز هفته برای ایرانیان مقدور بوده که در این بین اضافه شدن تعطیلی رسمی 
روزهای پنجشنبه به تقویم، نه تنها فرصت توسعه ارتباط تجاری و اقتصادی را سلب خواهد کرد 
که تجارت و روابط اقتصادی کنونی را نیز به شدت تحت تأثیر قرار خواهد داد چرا که هیچ یک 
از شرکای تجاری ما پنجشنبه را تعطیل نبوده و اکثریت آنها شنبه را به عنوان یکی از روزهای 

تعطیل در نظر می گیرند.
لذا تصمیم به تعطیلی روزهای شنبه در کشور می تواند یک تصمیم با پتانسیل تقویت ارتباطات 
تجاری و اقتصادی کشور با شرکای اقتصادی و دنیا باشد که برعکس آن و تعطیلی روزهای 

پنجشنبه موجب حذف عایدات اقتصادی و حتی غیر اقتصادی خواهد بود.
تعطیلی روزهای شنبه که هیچ بار هزینه ای نداشته و ارزش افزوده نیز ایجاد خواهد کرد همراهی 
بیشتر فعالان اقتصادی و رونق کسب و کارها و تجارت و سرمایه گذاری را به دنبال خواهد داشت 

که در نگاه بلند مدت تامین بهتری نیز برای منابع بودجه ای کشور خواهد بود.
از همین رو با توجه به اینکه موضوع تعطیلی ایام پایان هفته، تجلی از یکدستی و خواسته مشترک 
همه فعالان اقتصادی و دیگر تشکل ها می باشد که آن را در قالب بیانیه ، مصاحبه، و اظهارنظر و 
... نشان داده و به جهت تامین منافع ملی بر آن پافشاری نموده اند. اتحادیه صادرکنندگان استان 
زنجان نیز به عنوان تشکلی تاثیرگذار و مهم در امر صادرات و توسعه اقتصادی ، بر تعطیلی روزهای 
شنبه در تقویم کشور پافشاری نموده و امید است تصمیم نظر نهایی سیاستگذاران و قانون گذاران 
در مجلس شورای اسلامی، شورای نگهبان و مجمع تشخیص مصلحت نظام و دولت محترم بر 

تعطیلی روزهای شنبه باشد.

مخالفت اتحادیه صادرکنندگان استان زنجان 
با تعطیلی پنج شنبه ها

برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۲۰۱۴۷۱۵ مورخه ۱۴۰۲/۱۲/۰۶ کلاسه شماره ۱۴۰۲۱۱۴۴۲۷۰۰۲۰۰۱۴۶۸ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مجید ذوالقدر فرزند منوچهر بشماره شناسنامه 
۱۸۳۳ صادره از ابهر در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۱۴۶۲/۲۲ مترمربع پلاک ۱۱۸ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان)ابهر روستای قمچ آباد موتور آب ورودی 
قمچ آباد ۱۰۰ متر به سمت تاکستان دست راست باغ مجیدذوالقدر(خریداری از مالک رسمی )کلیه مالکین مشاعی(محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 

در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۲/۰۱/۱9
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۳/۰۲/۰۳

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

سعید بهرامی رئیس ثبت اسناد و املاک

برابر رای صادره هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ایجرود به شرح ذیل مالکیت 
آقای مهدی نبی لو فرزند خدمتعلی به شماره ملی ۴۲۷۰۲۳۲9۶۱صادره از زنجان نسبت به ششدانگ در دو قطعه واحد مرغداری خریداری به صورت سند رسمی به شرح 
ذیل محرز گردیده. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.  ۲. ششدانگ دو قطعه 
مرغداری به مساحت های۱۰۵۲۳,۲۲ و۶۱۴,۰۸ مترمربع تحت پلاک های ۲۵۱ فرعی از اصلی ۳۴ و ۲۵۲ فرعی از اصلی ۳۴ بخش ۵ زنجان واقع در قریه کوسه لر برابر رای شماره 

۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۴۰۰۲۷۰۱مورخ ۱۴۰۲/۱۲/۱۲
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۳/۰۱/۱۸
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۳/۰۲/۰۳

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

علی غلامی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان ایجرود
گواهی می شود فاکتور بلوک سیلندر به شماره فاکتور 14021458697 و به شماره موتور 12488255451 مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی فاکتور بلوک سیلندر



3دو شنبه   ۳   اردیبهشت    ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم   *   شماره     ۲۶۰۲ ] جامعه [روز��
گزارش مرکز پژوهش های مجلس از توزیع نابرابر سفر میان خانوارها؛

هشدار درباره کاهش و حذف سفر و تفریح از سبد خانوار ها
مرکز پژوهش های مجلس / کاهش سفر و تفریح و حذف 
آن از سبد هزینه ای خانوار ها می تواند تبعات اقتصادی برای 
مراکز جاذبه گردشگری و تبعات اجتماعی و روانی برای 
خانوار ها و جامعه داشته باشد؛ چرا که خانوار ها به میزانی 
که هزینه های سفر خود را کاهش می دهند، سهم قابل 

توجهی از نشاط خود را نیز از دست خواهند داد.
بررسی نسبت هزینه های تفریح و سرگرمی به هزینه کل 
طی  می دهد  نشان  شهری  خانوار های  مصرفی  سبد  در 
سال های گذشته هزینه های تفریح و سرگرمی با کاهش 
قابل توجهی روبه رو بوده، به طوری که سهم هزینه های 
مربوط به تفریح و سفر از ۰.۷۱ درصد سال ۱۳۹۰ به ۰.۳۸ 

درصد در سال ۱۴۰۰ رسیده است. 
قدم  اولین  گردشگری،  جهانی  سازمان  توصیه  براساس 
بحران کرونا،  از  بعد  برون رفت صنعت گردشگری  برای 
توسعه و حمایت از گردشگری داخلی در کشور ها است. 
حال با پشت سر گذاشتن سال ۱۴۰۰، به عنوان یکی از 
بحرانی ترین سال ها برای گردشگری ایران و جهان، تدابیر 
اقشار  مندی  بهره  و  رکود  در جبران  امر  متولیان  جدی 
جامعه از سفر و مزایای گردشگری داخلی ضروری به نظر 

می رسد.
طی سال های گذشته ارائه نظام آماری گردشگری ازسوی 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی مورد 
غفلت قرار گرفته است. مرکز آمار ایران نیز بعد از پایان 
دوران بیماری کرونا، آمار رسمی از داده های گردشگری 

ارائه نکرده است.
گردشگران داخلی ایران در سال ۲۰۲۰ بالغ بر ۹۳ هزار و 
۸۹۴ میلیارد تومان هزینه کرده بودند که این رقم نسبت 
به سال قبل از آن با افت ۷.۳۹ درصدی مواجه بوده است. 
دلیل این افت نیز اوج گیری بیماری کرونا در آن سال 
به  رو  روند  داخلی  از سال ۲۰۲۰ گردشگری  بعد  است. 
رشدی را طی کرد، به طوری که در سال ۲۰۲۱ هزینه 
کرد گردشگران داخلی ایران ۹. ۴۸ درصد رشد داشته و به 
۱۳۹ هزار و ۷۷۲ میلیارد تومان رسیده است. درحالی که 
براساس آمارها، چشم انداز هزینه های گردشگری داخلی 
در سراسر دنیا روند رو به رشدی را نشان می دهد، ایران نیز 

تحت تأثیر روند جهانی قرار دارد.
 ۷۰ درصد خانوار های ایرانی، 

سال ۱۴۰۰ سفر نرفتند
ملی  مرکز  ملی  گردشگران  از  آمارگیری  نتایج  براساس 
آمار ایران در سال ۱۴۰۰، از جامعه ۲۶ میلیون و ۳۰۲ 
هزارنفری خانوار کشور، حدود ۷۰ درصد از آنان در سال 
۱۴۰۰ سفر نرفته و تنها هفت میلیون و ۷۸۸ هزار خانوار 
معادل ۳۰ درصد خانوار های کشور در این سال به سفر 
بومی  سفر های  تعداد  به  نگاهی  دیگر،  سوی  اند.از  رفته 
اعضای خانوار برحسب سفر با اقامت شبانه یا بدون اقامت 
شبانه نیز نشان می دهد، در سال ۱۴۰۰، حدود ۴۲ درصد 
سفر ها با اقامت شبانه و ۵۸ درصد بدون اقامت شبانه بوده 
که البته درصد خانوار های سفر رفته در طول سال ۱۴۰۰ 

از بهار ۱۳۹۸ کمتر است.
افزایش  با  همزمان  می دهد  نشان  ایرانیان  سفر  روند 
جمعیت، میزان سفر ها نیز با افزایش نسبی همراه بوده است 
که با شیوع کرونا این روند متوقف شد، اما با بررسی آمار 

سفر های نوروزی در سال ۱۴۰۲ مشاهده می شود سفر ها 
روند افزایشی نسبت به دوران کرونا به دست آورده است؛ 
به طوری که طبق گزارش دبیر ستاد مرکزی هماهنگی 
خدمات سفر در سال ۱۴۰۲ از ۲۵ اسفندماه سال ۱۴۰۱ 
تا ۱۵ فروردین ماه سال ۱۴۰۲، در مجموع ۱.۵۷ میلیون 
نفر شب اقامت ثبت شده که نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته، ۱۷ درصد رشد داشته است.
بین سال های ۱۳۹۰ تا ۱۴۰۰ در کل از نظر کمیت، به 
جز ایام محدودیت های بیماری کرونا، گردشگری داخلی 
در ایران رو به افزایش بوده که بر مبنای داده های موجود، 
سرانه سفر های خانوار ها چند برابر شده است. با این حال 
افزایش کمیت سفر را نمی توان نشانه موفقیت یا بهبود 
خانوار  غیرخوراکی  هزینه های  متوسط  دانست.  شرایط 
ایرانی شهری از سال ۱۳۸۵ تا سال ۱۳۹۹ روند صعودی را 
طی کرده، اما شتاب رشد هزینه های فراغتی، شامل تفریح 
و سرگرمی، هتل، مسافرخانه، مسافرت های دسته جمعی، 
کمتر بوده است. به عبارتی نسبت هزینه های فراغتی به 
هزینه های غیرخوراکی سالیانه خانوار با کاهش روبه رو بوده 
و سبد فراغتی خانوار با تغییر معناداری روبه رو شده است.

براساس گزارش مرکز پژوهش های مجلس، از سوی دیگر 
بررسی هزینه های اختصاص یافته به تفریحات و سرگرمی 
نسبت به هزینه های هتل، مسافرت های جمعی، رستوران 
و مراکز اقامتی نشان از کاهش هزینه های سفر به دلیل 
گران بودن استفاده از امکانات خواب و خوراک در اقامتگاه 
است. به عبارتی با توجه به مشکلات اقتصادی و اولویت 
هزینه  ایرانی،  جامعه  خانوار  سبد  در  موجود  بندی های 
چالش های  تشدید  با  که  است  گزینه هایی  جزء  فراغت 

اقتصادی زودتر از دیگر موارد کاهش پیدا می کند.
 هزینه سفر و تفریحات دهک دهم، 

۴۰ برابر دهک اول
هزینه ها  وضعیت  که  می دهد  نشان  شواهد  همچنین 
و  روستایی  خانوار  است.  متفاوت  مختلف  دهک های  در 
دهک های ضعیف تر تحت تأثیر بیشتر فشار اقتصادی طی 
از هزینه سبد خانوار را به  سال های اخیر سهم کمتری 
تفریحات و سفر اختصاص داده اند. بهترین توصیف برای 

وضعیت موجود را می توان در ۸. ۳۹ برابر بودن هزینه های 
تفریحات دهک دهم نسبت به دهک اول یافت.

 توزیع نابرابر سفر برای خانوار ها
افزایش سرانه گردشگری داخلی بیشتر به خانوار هایی تعلق 
گرفته که قبلا هم به سفر رفته اند، لذا سازوکار های توزیع 
سفر برای خانوار ها به گونه ای صورت نگرفته است که در 
دسترس همگان قرار گیرد. این درحالی است که از میان 
آمار کلی اقامت در بازه ۲۵ فروردین ماه سال ۱۴۰۱ الی 
۱۵ فروردین ماه ۱۴۰۲، رقمی بالغ بر ۱۱ میلیون و ۶۰۰ 
هزار شب اقامت، در مراکز اقامتی رسمی ثبت شده، که 
رشدی را نسبت سال گذشته نشان نمی دهد. همچنین 
میانگین ضریب اشغال اقامتگاه های رسمی در تعطیلات 
نوروز نیز حدود ۶۶ درصد بوده که به دلیل شرایط اقتصادی 
و فقدان برنامه به منظور افزایش سطح اشغال اقامتگاه ها 
رشد سفر های غیرسازماندهی مشاهده شده است، با این 
شرایط سفر های غیرسازماندهی کمکی به بهبود وضعیت 

اقتصاد صنعت گردشگری نمی کند.
  هشدار نسبت به کاهش سفر و تفریح و حذف آن 

از سبد هزینه ای خانوار ها
کاهش سفر و تفریح و حذف آن از سبد هزینه ای خانوار ها 
می تواند تبعات اقتصادی برای مراکز جاذبه گردشگری و 
داشته  جامعه  و  خانوار ها  برای  روانی  و  اجتماعی  تبعات 
باشد؛ چرا که خانوار ها به میزانی که هزینه های سفر خود 
را کاهش می دهند، سهم قابل توجهی از نشاط خود را نیز 

از دست خواهند داد.
  تنها ۲۳ درصد از سفر ها با 

وسایل نقلیه عمومی است
حدود ۷۷ درصد از مسافران در سفر های خود از وسایل 
نقلیه شخصی استفاده می کنند، ۶۸ درصد از وسیله نقلیه 
نقلیه شخصی  به علاوه ۹ درصد وسیله  به خود  متعلق 
سفر های  از  درصد   ۲۳ تنها  و  است  دیگران  به  متعلق 

مسافران توسط وسایل حمل ونقل عمومی است.
  سهم ناچیز سفر  با هواپیما و قطار در گردشگری

ونقل عمومی هم  این موضوع در حوزه های حمل  البته 
کرایه ۷. ۱۴  که سواری های  نیست، چنان  توازن  دارای 

درصد، اتوبوس و مینی بوس ۲.۴ درصد، هواپیما و قطار 
نیز سهم ۸.۰ و ۵.۰ درصدی دارند.

و  کشور  سرزمینی  موقعیت  که  است  درحالی  این 
در جابه  المللی  بین  و  داخلی  ونقلی  ظرفیت های حمل 
جایی مسافر و کالا ویژگی های برجسته ای دارد، ازاین رو 
توجه جدی به بخش های جاده ای، اتوبوس و سواری های 
عمومی، و حمل ونقل ریلی و ناوگان هوایی ضروری به 
نظر می رسد. در شرایطی که به حوزه حمل ونقل عمومی 
متناسب با نیاز توجه نشده و از جنبه دیگر به دلیل انعطاف 
بهره  از خودرو شخصی در طول سفر و  پذیری استفاده 
مندی از جاذبه های مسیر و مقاصد میانی سبب شده نحوه 
استفاده مردم از وسایل حمل ونقلی نیز تغییر کند. در این 
شرایط آمارها، حکایت از استفاده عمده افراد از وسایل نقلیه 

شخصی است.
به دلیل افزایش قیمت های بلیت هواپیما نسبت به درآمد 
خانوار ایرانی، خصوصا در سال ۱۴۰۲، بسیاری از اقشار از 
حمل و نقل هوایی بی بهره هستند. همچنین تعداد ناوگان 
ثبت شده کشور در سال ۱۴۰۱ معادل ۳۴۴ عدد بوده که 
به گفته رئیس سازمان هواپیمایی کشور از میان آنها، فقط 

حدود ۱۷۳ فروند عملیاتی هستند.
نیازمند  جامعه  اقشار  سفر  پذیری  دسترس  مجموع  در 
تدابیر حمایتی از سمت عرضه و تقاضاکننده است. فعالان 
اقتصادی و سرمایه گذاران در بخش حمل و نقل مانند 
سایر بخش ها و بنگاه های اقتصادی برمبنای هزینه و فایده 
پایدار فعالیت می کنند. درصورتی که توجیه اقتصادی در 
این باره وجود نداشته باشد، این بخش در معرض تعطیلی 
قرار خواهد گرفت؛ لذا این حوزه نیازمند برنامه ریزی جهت 
افزایش جذابیت حضور بخش خصوصی و افزایش بهره وری 
و ضریب اشــغال در مقاطع غیراوج سفر با ساز و کار مبتنی 

بر مشارکت بخش خصوصی است.
کرونا،  محدودیت های  ایام  جز  به  گذشته،  دهه  طی  در 
همواره تعداد سفر های داخلی دارای تغییرات محسوسی 
تعداد  افزایش  موجب  مثبت  تغییرات  این  است.  بوده 
نیز همراه  پیامد های منفی  با  اما  سفر های داخلی شده، 
بوده است. برای مثال با هجوم یکباره گردشگران و اشباع 
کیفیت  با  خدمات  از  گردشگران  خدماتی،  ظرفیت های 
انتخاب دوباره همان مقصد دچار  محروم می شوند و در 
به  نقل  و  ایجاد شوک های حمل  یا  تردید خواهند شد. 
استان ها، خصوصا استان های شمالی، و توقف روند معمول 
استفاده از خدمات شهری موجب ازدحام و کاهش کیفیت 
زندگی ساکنین محلی و گردشگران شده است. درحالی که 
تمایل خانوار به استفاده از حمل ونقل عمومی، به نسبت 
وسایل شخصی، بسیار پایین است. در بسیاری از زمان های 
سال با شروع تعطیلات عدم پاسخگویی زیرساخت حمل 
و نقل کشور به نیاز های سفر خانوار مشاهده می شود. در 
واقع زیرساخت های فعلی حمل و نقل کشور پاسخگوی 

انتظارات و تقاضای انباشته گردشگری نبوده است.
استان های   ،۱۴۰۰ و   ۱۳۹۲ سال های  بهار  بررسی  با 
خراسان رضوی، مازندران، تهران، گیلان، فارس و اصفهان 
در صدر استان های گردشگری ایران با اقامت شبانه بوده 
و تقریبا سهم حدود ۵۰ درصدی از کل سفر های داخلی 

را داشته اند.

صدای زنجان/  مدیرکل ثبت احوال استان زنجان گفت: طبق برنامه ریزی انجام گرفته طی 
سال جاری ۴5۰ هزار شناسنامه جلد قرمز در استان تعویض می شود که این کار با تامین زیر 

ساخت های لازم شکل مطلوبی به خود خواهد گرفت.
مهدی ژاله چیان  افزود: طبق اعلام سازمان ثبت احوال امسال 3۴ میلیون شناسنامه جلد قرمز در 

کشور تعویض می شود که سهم استان زنجان در این خصوص احصا شده است.
وی با بیان اینکه برای اجرای مطلوب این برنامه تامین زیر ساخت های لازم آن به ویژه در دفاتر 
پیشخوان امری مهم و ضروری است، اضافه کرد: هم اکنون 21 دفتر پیشخوان در استان فعال 

است که تلاش می شود این میزان به 2 برابر افزایش یابد.
این مسوول ادامه داد: این اداره کل بر آن است که با تسریع در صدور مجوزها شمار دفاتر پیشخوان 

افزایش یابد تا خدمت رسانی و انجام فرآیندها روند بهتری داشته باشد.
به گفته وی، در تعویض شناسنامه جلد قرمز از ظرفیت دفاتر آی سی تی روستایی نیز به نحو 

مناسبی استفاده خواهد شد.
افراد است، گفت: این در حالی است که در  با بیان اینکه شناسنامه مرجع احراز هویت  وی 

شناسنامه های کنونی امکان جعل و تحریف وجود دارد.
مدیر کل ثبت احوال استان زنجان ادامه داد: این نوع شناسنامه ها قدیمی بوده و زمان های زیادی 
نیز از عکس های الصاقی آنها نیز سپری می شود و از طرفی هم صدور آن تا سال ۹1 انجام گرفت.

وی اظهار داشت: شناسنامه های جدید مطابق با داده های پایگاه اطلاعاتی جمعیتی و با عکس 
جدید صادر خواهد شد و موضوع مهم اینکه امکان جعل آن وجود نخواهد داشت.

به گفته ژاله چیان، در راستای ایجاد تفاهم نامه ثبت احوال و پست در طرح جمع آوری درخواست 
های تعویض شناسنامه های قدیمی جلد قرمز، چاپ و توزیع شناسنامه ها، برگزاری جلسات 
مستمر و هماهنگی و برنامه ریزی های مداوم می تواند روند مناسب و تسریع بیشتری را در 

دریافت زمان مدارک هویتی افراد فراهم کند.

صدای زنجان/  دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: هم اکنون ۹۴ مرکز رصد مسائل فرهنگی 
در کشور شناسایی شده که همه در خدمت شورای فرهنگ عمومی است.

حجت الاسلام عبدالحسین خسروپناه در جلسه شورای فرهنگ عمومی استان زنجان، افزود: 
شورای فرهنگی عمومی یک قرارگاه فرهنگی بوده و ضمانت اجرای مصوبات آن، اقتدار شورا و 

پیگیری مطالبات است.
این مسوول گفت: در قرارگاه شورای فرهنگ عمومی مساله شناسی انجام می گیرد و بعد از آن 

فرآیندهای لازم برای حل آن طبق چارچوبهای تعیین شده انجام می شود.
وی اظهار داشت: برنامه های استانی طبق نیازهای استانی در شورا پیگیری می شود و اگر بودجه 

تعیین شده در مسیر درست صرف شود نتیجه هم حاصل خواهد شد.
این مسوول خاطر نشان کرد: نباید در حوزه فرهنگی و آسیب های اجتماعی دچار غفلت شویم و 
از طرفی برای به نتیجه رسیدن نباید عجله داشته باشیم چون تاثیرگذاری کار فرهنگی به زمان 

نیاز دارد.
خسروپناه تنها اولویت شورا را ستاد تعلیم و تربیت عنوان کرد و گفت:برای اولین بار نقشه راه سند 

تحول آموزش در حال تدوین است که در گذشته توجه چندانی به آن نشده بود.
این مسوول در ادامه به پیروزی رزمندگان اسلام در عملیات وعده صادق اشاره کرد و گفت: با 
انجام این عملیات، یک پیروزی تمدنی شکل گرفت و رژیم صهیونیستی بیش از چهار میلیارد دلار 

برای عملیات پدافندی هزینه کرد.
وی با بیان اینکه 2۸ کشور از این رژیم حمایت کردند، گفت: ایران مقتدرانه توانست 3۰۰ موشک 
و پهپاد را به سمت این کشور بفرستد که بیش از ۴۰ درصد آنها از سامانه پدافندی عبور کرد و 

به اهداف خود اصابت نمود.
این مسوول با بیان اینکه هدف ایران وارد کردن آسیب جدی به تاسیسات رژیم صهیونیستی و یا 

تلفات جانی نبود، خاطر نشان کرد: این اقدام ایران در حد یک سیلی زدن بود.
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی با تاکید بر اینکه اقدام ایران صرفا یک پیروزی بزرگ نبود و ابعاد 
مختلفی دارد، گفت: در واقع ایران اقتدار علمی و فناوری خود را نشان داد و از همه مهمتر، انجام 

این عملیات موجب انسجام بخشی در سطح کشور شد.

مدیرکل ثبت احوال استان زنجان :

۴5۰ هزار شناسنامه جلد قرمز زنجانی ها تعویض می شود

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی در سفر به زنجان؛

۹۴ مرکز رصد مسائل فرهنگی در کشور شناسایی شده است

خبر

بدرفتاری کادر درمان ؛ترس از زایمان طبیعی را دوچندان می کند
  ۵۶ درصد زایمان ها در کشور سزارین هستند

و  کادردرمان  بدرفتاری  مدیریتی،  اشتباهات  ایسکانیوز/ 
مشکلات فرهنگی باعث شده تا شاهد افزایش زایمان سزارین 
برای سلامت زنان  باشیم که می تواند عواقب بدی  ایران  در 
داشته و یکی از موانع بر سر راه افزایش جمعیت و فرزندآوری 

باشد.
به  خطاب  مامایی  انجمن  گذشته  سال  که  نامه ای  براساس 
وزارت بهداشت نوشت، 5۶ درصد زایمان ها در کشور سزارین 
هستند و این درحالی است که در کشورهای پیشرفته تلاش 

می شود تا زایمان بیشتر به صورت طبیعی انجام شود.
افزایش سزارین به ویژه سزارین های خودخواسته و در مواقعی 
حتی سزارین های انتخابی در تاریخی مشخص و به اصطلاح 
رند، ریشه های فرهنگی دارد و در طی این سال ها هم باعث 

بروز آسیب های متعدد برای زنان شده است.
 عواقب ترغیب مادران به انجام عمل های سزارین

یکی از اساتید مامایی که نخواست نامش فاش شود، در گفت و 
گو با ایسکانیوز درخصوص عوارضی که افزایش سزارین برای 
زنان و جامعه خواهد داشت، گفت: کشور در بحران جمعیت 
است و احتمال منفی شدن رشد جمعیت در چند سال آینده 
وجود دارد که این بدترین اتفاقی است که می تواند برای یک 
کشور رخ دهد. فارغ از دلایلی همچون مهاجرت و کاهش زاد و 
ولد، برخی عوامل وجود دارند که ناشی از اشتباهات مدیریتی 
ما است و باعث کاهش زاد و ولد می شود. ترغیب مادران به 
ما  مادران  که  موضوع  این  القای  و  سزارین  عمل های  انجام 
توانایی زایمان طبیعی را ندارند، باعث شده تا فرد در اثر عوارض 

بعد از عمل نتواند، فرزندان بیشتری به دنیا بیاورد.
  وحشت در زنان نسب به زایمان طبیعی

وی افزود: مدیریت اشتباه در کنار فشار اجتماعی باعث شده 
باشیم. همین موضوع سبب  دنیا  ما پرچم دار سزارین در  تا 
رحم  کردن  خارج  عمل  و  جفت  چسبندگی  آمار  تا  شده 
)هیسترکتومی( در خانم های زیر 3۰ سال در ایران بسیار زیاد 
باشد. تخصص گرایی و فشارهای اجتماعی رعب و وحشت را در 

زنان نسبت به زایمان طبیعی افزایش داده است. این درحالی 
است که می توان خدمات حوزه مامایی بهره برد اما فعالیت 
ماماها محدود شده است. زایمان امری فیزیولوژیک است و 
در مواقع خاص و خطرناک باید دخالت جراحی صورت گیرد 
اما شرایط طوری شده که مادران ما فکر می کنند که زایمان 

سزارین کاری عادی و بدون خطر است.
این استاد دانشگاه معتقد است که حوزه خدماتی که ماماها 
در ایران انجام می دهند تنها یک سوم از خدماتی است که 
می دهند.  انجام  پیشرفته  کشورهای  در  مامایی  متخصصان 
وزارت  در  تخصص گرایی  داد:  توضیح  خصوص  این  در  وی 
بهداشت یکی از بدترین اتفاقات در سیستم بهداشت و درمان 
است. وزارت بهداشت درمان محور عمل می کند و این رویکرد 

بزرگترین آسیب را به جامعه وارد می کند.
متخصص مامایی عنوان کرد: مردم برای کوچک ترین خدماتی 
به متخصص مراجعه می کنند درحالی که در دنیا ابتدا باید به 
پزشک عمومی و ماما مراجعه کرد و برای دخالت های درمانی 
اجرای  و  اشتباه  تعرفه گذاری  برویم.  متخصص  سراغ  بیشتر 
انجام  به  متخصص ها  تا  باعث شده  ارجاع  نادرست سیستم 

خدمات سطح یک رو بیاورند.
 افزایش ۶ درصدی آمار سزارین در کشور

وی ادامه داد: ۸5 درصد کل زایمان ها در دنیا طبیعی و بدون 
عارضه است و نهایتا 2۰ درصد نیازمند جراحی هستند اما 
در ایران اکثریت زایمان ها سزارین است و افراد از همان ابتدا 
سراغ متخصص می روند. ماماها برای انجام روند فیزیولوژیک 
راستای  در  زنان  متخصصان  اما  می بینند  آموزش  بارداری 
درمان بیماری ها آموزش دیده اند. قرار بود که آمار سزارین بعد 
از اجرای قانون جوانی جمعیت کاهش پیدا کند اما ۶ درصد 

افزایش پیدا کرد.
اینکه بسیاری از مادران حتی در  با اشاره به  استاد دانشگاه 
بارداری اول که کمتر نیاز به زایمان سزارین وجود دارد، به 
سمت این کار می روند و در بارداری های بعدی دچار مشکل 

می شوند، اظهار کرد: سزارین جراحی بسیار بزرگی است اما 
افراد به سادگی تن به این کار می دهند. تمام سلبریتی های 
معروف دنیا که چندین فرزند دارند، با زایمان طبیعی فرزندان 

خود را به دنیا آورده اند و این موضوع در دنیا مرسوم است.
 تخصص گرایی و سواستفاده برخی پزشکان از شرایط

و  می کشد  طول  ساعت   1۰ زایمان  یک  کرد:  اضافه  وی 
متخصص مامایی آموزش دیده که در این مدت چطور از مادر 
مراقبت کند و متخصصان زنان معمولا حوصله و زمان ندارند 
که به این اندازه برای مادر وقت بگذارند و در نهایت مادر را 
ترغیب به انجام سزارین می کنند. بارداری بیماری نیست که 
نیاز به متخصص داشته باشد اما تخصص گرایی باعث شده تا 
در این میان برخی متخصصان هم سواستفاده کرده و با مراکز 
سنوگرافی قرارداد ببندند و بدون دلیل مادران را به سنوگرافی 
ارجاع داده یا مکمل هایی خارج از نیاز واقعی بیمار تجویز کنند. 
مراقبت، موازی درمان است و زیرمجموعه آن نیست. نمی توان 

متخصصان زنان را جایگزین مامایی کرد.
  با افزایش زایمان سزارین

 ما به نسل بعد آسیب می زنیم
وی با اشاره به عوارض سزارین های انتخابی گفت: 5۶ درصد 
به  کامل  طور  به  نمی توانند  شده اند،  سزارین  که  مادرانی 
فرزندشان شیر بدهند. تماس پوست با پوست در دقایق اولیه 
تولد که به آن ساعت طلایی می گویند در زایمان سزارین از 
دست می رود؛ در حالی که تحقیقات نشان داده این تماس 
زایمان  کانال  فشار  دارد.  نقش  آینده  در  در سلامت کودک 
برای هوش کودک لازم است و با افزایش زایمان سزارین ما به 
نسل بعد آسیب می زنیم. یکی از دلایل افزایش بیش فعالی و 

حساسیت ها افزایش سزارین است.
 کاهش زایمان سزارین

 منافع عده ای را به خطر می اندازد
جمعیت  جوانی  قانون   ۴5 ماده  کرد:  عنوان  دانشگاه  استاد 
می گوید که مامایی باید تقویت و خدمات آن تحت پوشش 

در  ماماها  برای  نقشی  حتی  بهداشت  وزارت  اما  باشد  بیمه 
سیستم ارجاع درنظر نگرفته است. این عملکرد اعتماد مردم 
باید  بهداشت  وزارت  داد.  خواهد  کاهش  درمان  کادر  به  را 
قرار  مسائل صنفی  تاثیر  تحت  و  باشد  قانون  اجرای  متولی 
نگیرد. علیرغم تاکی رهبری و وجود قانون، عده ای مانع افزایش 
زایمان طبیعی هستند چراکه با کاهش این زایمان ها منافع 

آن ها درخطر می افتد.
وی ادامه داد: در تمام دنیا مامای خانواده و پزشک خانواده در 
سطح اول خدمات می دهند اما در سیستم ارجاع ایران نام ماما 
به مراقب سلامت تغییر کرده و فعالیت های وی محدود شده 
است. وزارت بهداشت با چه اجازه ای چنین کاری کرده است، 
در حالی که هیچ کدام از مسئولان این حوزه موافق این کار 
نستند. حتی وزارت بهداشت به دیگر رشته ها آموزش مراقبت 
از بارداری می دهد و آن ها هم ردیف با ماماها قرار می دهد که با 

این کار سلامت مادران به سخره گرفته می شود.
 رفتارهای غیرحرفه ای برخی کادردرمان

علاوه بر این برخی رفتارهای غیرحرفه ای از سوی کادر درمان 
به ویژه در بیمارستان های دولتی هم باعث شده تا زنان به 
تجربه  که  خانمی  بروند.  سزارین  و  خصوصی  بخش  سمت 
زایمان طبیعی در بیمارستانی دولتی داشته نوشته: بدترین 
تجربه من این است که حریم شخصی ام توسط خانم ها نقض 
شد. به این بهانه که همه خانم هستند و مشکلی ندارد، از 
خدمات تا پزشک و ماما نگاهم کردند و اگر اعتراض کنیم 
با انواع توهین های جنسی کلامی مواجه می شویم. به دلیل 
همین تجربه برای زایمان فرزند دومم به بیمارستان خصوصی 
رفتم اما تنها تفاوتی که داشت، هزینه بالا بود. این موضوع باعث 
افسردگی من شد اما نمی توانستم در مورد آن با کسی حرف 
بزنم. برخی هم می گویند که به دلیل شرایط استرس زای اتاق 
زایمان طبیعی و تجربه های ناخوشایندی که از دیگران شنیده 
یا تجربه کرده اند، حاضر به زایمان طبیعی نیستند و ترجیح 
می دهند برخلاف میل باطنی زایمان سزارین را انتخاب کنند.

صدای زنجان/ فرمانده انتظامی شهرستان خدابنده در نتیجه اجرای طرح عاصفات از کشف 3 کیلو 
۴21 گرم انواع مواد مخدر و دستگیری 5۴ نفر خرده فروش ومعتاد دراین شهرستان خبرداد.

 سرهنگ محسن غنیمتی در این باره بیان داشت : طرح عاصفات با هدف پاکسازی در نقاط 
مختلف شهرستان خدابنده با حضور عوامل پلیس مبارزه با مواد مخدر و کوپ شهرستان به اجرا 
درآمد. وی افزود: در نتیجه اجرای این طرح 3۶ نفر توزیع کننده موادمخدر و 1۸ نفر معتاد متجاهر 

دستگیر که از آنها  3 کیلو  ۴21 گرم انواع مواد مخدر کشف شد.
فرمانده انتظامی شهرستان خدابنده با اشاره به اینکه همه متهمان به مرجع قضائی و معتادین 
متجاهر به کمپ معرفی شدند، گفت: هدف از اجرای این طرح، ناامن کردن فضا برای سوداگران 

مرگ و مخلان امنیت بوده و این طرح به صورت مداوم در دستور کار پلیس قرار دارد.

فرمانده انتظامی شهرستان خدابنده خبرداد:

 کشف بیش از 3 کیلوگرم مواد مخدر در طرح عاصفات



دو شنبه  ۳  اردیبهشت    ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم   *   شماره ۲۶۰۲ روز��] فرهنگ و هنر   [۴

 خبر 
گزارش صدای زنجان به مناسبت روز معمار و سالروز تولد شیخ بهایی؛

خالی از نقش و نگار
 شهروندان زنجانی: معمارها هم در طراحی و ساخت خانه ها؛ به اصالت طرح های ایرانی توجهی ندارند حتی پیشنهادشان »نمای رومی« است!

  مدیر کل اسبق میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان: امروز معماری ها، شناسنامه اقلیمی و جغرافیایی ندارد و این بسیار تلخ است

شهروندان  از  تعدادی  محرمی:  سمیه  زنجان/  صدای 
دوستدار هنر ایرانی- اسلامی می گویند، برخی از طراحان 
و معماران در طراحی و ساخت نمای خانه ها توجهی به 
ملک ها  صاحبان  به  پیشنهادشان  حتی  و  ندارند  اصالت 
»نمای رومی« است. صاحب نظران نیز ضمن ابراز تاسف 
از این وضعیت معتقدند؛ معماری های امروز دیگر شناسنامه 

اقلیمی و جغرافیایی ندارد!
در ایران 3 اردیبهشت یعنی23 آوریل هر سال، مصادف 
با سالروز تولد شیخ بهایی به عنوان روز معمار در تقویم 
ثبت شده است. این روز را نباید با روز جهانی معمار  که 

نخستین دوشنبه ماه اکتبر در هر سال اشتباه گرفت. 
بزرگداشت  سال  نام  به  یونسکو  سوی  از   2۰۰۹ سال 
شیخ بهایی نام گذاری شد و از این سال )13۸۸( روز 3 
اردیبهشت به طور نیمه رسمی به عنوان روز معماری در 
ایران پذیرفته شده است، در حال حاضر در ایران دو روز 
معمار متداول بوده، هر ساله در این روز در کنار روز جهانی 
یا  معماری  با  رابطه  در  همایش هایی  و  مراسم  معماری، 
بزرگداشت معماران در مجامع فرهنگی و هنری و علمی 
ایران برگزار می شود. این روز بهانه ای است که نگاهی به 

وضعیت معماری در بناهای زنجان داشت.
اگر به شهر نگاه شود تعداد معماری و نماهای جذاب بناها 
به تعداد انگشت دست هم نمی رسد و بیشتر از الگوهای 
به  یا  جمعی  مطالبه  ماحصل  و  می کند  پیروی  خاصی 
اصطلاح مد است برای نمونه در برهه ای نمای منازل با 
سنگ های دارای رگه بود، در دوره بعدی سنگ های یک 
دست سفید با شیارهای منظم و در برهه ای نماهای به 
اصطلاح رومی! این نوع معماری در داخل منازل نیز وجود 
داشت برای نمونه در برهه ای منازل دارای گچ کاری بوده و 
پس از آن کاغذ دیواری و پس از آن طراحی داخلی منازل 
تا نصفه سنگ و بالاتر از آن با رنگ های روغنی و پلاستیکی 
بوده است. به مرور بسیاری از تزئینات نامتجاسن با فرهنگ 
و زیست بوم به این معماری اضافه شد، برای نمونه برخلاف 
فرهنگ ایرانی آشپزخانه ها اپُن شده و یا شومینه )بدون 

حتی کارکرد( وارد معماری های منازل ایرانی شده است.
در  جاری  معماری های  می رسد  نظر  به  بین  این  در 
و  فرهنگ های  از  برگرفته  برخلاف گذشته  ایرانی  منازل 
طراحی های جوامع مختلف و بدون هم خوانی با معماری 
ایرادات  ایرانی اسلامی است به نحوی که گاهی  قدیمی 
زیادی به این معماری ها وارد شده و اصالت و زیبای را از 

این معماری دور کرده است.
  نمای رومی، پیشنهاد غالب معماران برای منازل!

مسعود شهروند زنجانی است که خانه نیمه تمامی در دست 
ساخت دارد، وی به صدای زنجان می گوید: در زمان ساخت 

و طراحی منزل خود انتخاب های فرد محدود است.
وی با اشاره به اینکه وقتی برای طراحی و ساخت منزل خود 
به معمار و مغازه های مصالح فروشی مراجعه می کنیم چند 
انتخاب مشخص داریم، اضافه می کند: در بسیاری از مواقع 
می کنند،  عنوان  کار  معرفی  زمان  در  پیشنهادکنندگان 
»الان مد است«، ساخت منزل باید براساس مد باشد یا 
براساس طراحی و اصالت و زیبایی! باور کنید معمارها هم 
ایرانی  اصالت طرح های  به  در طراحی و ساخت خانه ها؛ 

توجهی ندارند حتی پیشنهادشان »نمای رومی« است!
این شهروند زنجانی با بیان اینکه بنده خیلی دوست داشتم 
یک خانه با معماری زیبا و در عین حال مدرن داشته باشم، 
بیان می کند: برای این موضوع راه سختی در پیش داشته و 
دارم چرا که این روزها نمی توانیم شاهد خلاقیت چندان و 

طراحی ذهنی جذاب از سوی معماران باشیم.

وی با اشاره به اینکه خود من از دیدن آثار تاریخی به شدت 
لذت می برم، عنوان می کند: نقش و نگار در این بناها به 
بناها زندگی می دهد و امید را به مالکان آن هدیه می دهد.

در  است چرا  برای من سئوال  اینکه  به  اشاره  با  مسعود 
دارم،  بهتری  حال  تاریخی  بناهای  و  قدیمی  خانه های 
اضافه می کند: خودم احساس می کنم دلیل این موضوع 
نوع مصالح مصرفی در ساختمان و نبود نقش و نگار در 

آن است.
این شهروند زنجان تاکید می کند: معمارها هم در طراحی 
و ساخت خانه ها؛ به اصالت طرح های ایرانی توجهی ندارند 

حتی پیشنهادشان »نمای رومی« است!
 اطلاعات و سواد معماران در آثارشان جلوه ندارد

این در حالی است که یحیی رحمتی استاد دانشگاه و مدیر 
گردشگری  و  دستی  صنایع  فرهنگی،  میراث  اسبق  کل 
استان زنجان هم معتقد است، معماری در حس ساکنان 
آن موثر است و در این زمینه در گفت و گو با صدای زنجان 
با اشاره به اینکه متاسفانه اکثریت معماران امروز اطلاعات 
و سوادشان به آن میزان نیست که در آثارشان جلوه کند، 
را  بنا  معنا است که وقتی یک  بدان  این  اظهار می کند: 
می بینیم، نمی توانیم درک کنیم یک تفکر و ذهنیتی پشت 

این بنا وجود دارد.
استاد دانشگاه با اشاره به اینکه مساجد ما پایه معماری 
می کند:  عنوان  دارد،  ساسانی  دوران  از  برگرفته  ایرانی 
معماری ایرانی برای نشان دادن جلوه اسلامی آن و نشان 
برای  آبی  رنگ  از  مسجد  بهشتی  و  قدسی  حالت  دادن 
ساخت آن استفاده می کند و این یعنی توجه به جزئیات 

در ساخت یک بنا!
وی با اشاره به اینکه با توجه به اینکه همه ما بهشت را در 
آسمان ها می دانیم و رنگ آسمان آبی است معماران سعی 
کردند برای جلوه سازی حالت آسمانی در مساجد رنگ آبی 
را به آن اضافه کنند، تصریح می کند: اما امروز مساجد با 
این نشان دهنده  گنبد و مناره طلا ساخته می شود که 
نداشتن سواد هنری و معماری توسط متولیان مجموعه 
در مورد ساخت مسجد بوده که نمونه آن حسینیه زنجان 

است.
رحمتی با اشاره به اینکه مساجد دارای گنبد و مناره طلایی 
بناهای بارگاهی و آرامگاهی هستند نه بناهای مسجد و 
عبادتگاهی عنوان می کند: چرا که مسجد باید حس آسمان 

را داشته باشد نمونه این قبیل مساجد، مسجد سید و میزان 
کاشی های آبی آن است چرا که گذشتگان کار را به خوبی 

بلد بوده و انجام داده اند.
مدیر کل اسبق میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
استان زنجان با اشاره به اینکه در بناهای شهری هم این 
موضوع دیده می شود و امروزه بناهایی با عنوان نمای رومی 
مشاهده می شود که البته به اصطلاح رومی بوده و ملعبه 
و ترکیبی از انواع سلیقه ها است که هیچ سنخیتی با فضا 
و فرهنگ ایرانی ندارد، ادامه می دهد: در گذشته شناخت 
شهرها با معماری و نوع ساخت آن قابل تشخیص بود برای 
نمونه یزد با بادگیرهایش و زنجان با کوچه های باریکش 

قابل شناخت بود.
وی با اشاره به اینکه اگر فردی در لحظه از شهری به شهری 
جابه جا می شدی با نوع معماری می توانست تشخیص دهد 
در کدام شهر حضور دارید، عنوان می کند: این در حالی 
است اگر امروز از محلات جدید زنجان در طرفه العینی به 
محلات یزد بروید احساس تغییری نکرده و فکر خواهید 

کرد، تنها چند کوچه پایین تر آمده اید.
 نمونه تاثیر اقلیم بر معماری، بازار زنجان است

و  اقلیمی  معماری ها، شناسنامه  امروز  اینکه  بیان  با  وی 
جغرافیایی ندارد و این بسیار تلخ است، تصریح می کند: 
تاریخ در بستر جغرافیا شکل می گیرد و تاریخ را اگر در این 
بستر بررسی نکنید بررسی ابتری است، همچنین معماری 
هم در بستر جغرافیا شکل می گیرد و تابع اقلیم، آب و هوا و 

باور و منظر بیرونی است و از آن نشات می گیرد.
زنجان  بازار  نمونه،  برای  می کند:  نشان  خاطر  رحمتی 
حاصل اقلیم است و به خاطر سردی هوا، سقف کوتاهی 
دارد و سرپوشیده بوده و این نوع معماری را اقلیم به این 

بنا تحمیل کرده است.
استاد دانشگاه با اشاره به اینکه در معماری جدید اقلیم و 
جغرافیای ما تاثیری ندارد و تنها تمکن مالی و توان سازنده 
موثر بوده، نه تفکر علمی سازندگان است، عنوان می کند: 
معماری امروز بیشتر به دنبال توان مالی افراد ایجاد می شود 

و به اصطلاح به دنبال شیک بودن هستند.
  گفت و گوی دو طرفه میان بنا و استفاده کننده 

باید ایجاد شود
با اشاره به اینکه در معماری قرار است، گفت وگوی  وی 
دو طرفه بین بنا و استفاده کنندگان وجود داشته باشد، 

آرایه های  گفت وگو،  عوامل  این  از  یکی  می کند:  تاکید 
وابسته به معماری است، آرایه های وابسته به معماری آدم ها 
و استفاده کنندگان از بنا را مجبور به گفت و گو با یکدیگر 

می کند.
رحمتی با اشاره به اینکه نزدیکی فضاسازی بنا با فضای 
ذهنی آدم ها حس راحتی را به فرد القا خواهد کرد، عنوان 
می کند: این حس راحتی در برخی بناها ریشه در آن دارد 
که آرایه های معماری در آن لحاظ شده است و در بناهای 
قدیمی این خصوصیت وجود داشته که قبل از هر چیزی 

باورهای زندگی مردم را لحاظ می کردند.
مدیر کل اسبق میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
استان زنجان با اشاره به اینکه برای نمونه در معماری سابق 
به  هیچ کس  گذشته  در  دهد  می  نشان  اندرونی  وجود 
صورت مستقیم امکان ورود به زندگی و حریم خصوصی 
مردم را نداشته است و باید محرم باشد تا به حرائم یک 
عریان  چیز  همه  امروز  می کند:  عنوان  یابد،  راه  خانواده 
است و حتی برای آشپزخانه نیز دیواری وجود ندارد، حتی 
چیدمان مبلمان منزل عطف به پنجره نیست بلکه عطف 
به تلویزیون است و این دلیل احساس ناراحتی در این بناها 
است چرا که عدم سنخیت معماری های کنونی با باورهای 

ذهنی افراد وجود دارد.
  حذف اساتید خوب از چرخه آموزشی

 نتیجه ای جز شرایط کنونی ندارد
وی با اشاره به اینکه حذف اساتید خوب از چرخه آموزشی 
نتیجه ای جز شرایط کنونی ندارد، در چرخه آموزش اساتید 
متاسفانه  و  است  شده  حذف  مختلف  دلایل  به  خوب 
آموزش خروجی خوبی نداشته است، اضافه می کند: امروز 
در دانشگاه بیشتر به کمیت پرداخته تا کیفیت البته افرادی 
توانمندی  افراد  و  گرفتند  یاد  دل  و  جان  با  که  هستند 
هستند ولی این افراد استثنا بوده و استثناها قائده نیستند 
و قائده به این نحو است که ما خروجی خوبی در حوزه 

آموزش آکادمیک در حوزه معماری نداریم.
استاد دانشگاه با اشاره به اینکه نتیجه این شرایط را در 
کوچه های شهر می بینیم، تاکید می کند: دریغ از یک بنای 

شناسنامه دار که موجب جلب توجه افراد شود.
وی با اشاره به اینکه بناهای خوبی در زمینه دوران گذر از 
سنت به مدرنیته در کشور وجود دارد، اضافه می کند: نمونه 
این معماری برج آزادی بوده که یک نمونه بسیار زیبا از 
معماری ایرانی اسلامی است البته تعدادی از این بناها در 
کشور وجود دارد ولی ادامه دار نبوده و قطع شده، آثاری 
وجود دارد که هم فضای مدرن دارد و هم ریشه آن در 

معماری ایرانی اسلامی است.
رحمتی با اشاره به اینکه در میراث فرهنگی، بناها میراث 
و  می کنیم  افتخار  آن  به  و  است  غیرمنقول  و  ملموس 
بناها  و  دارد  تفکیک  قابلیت  تاریخی  دوره های  براساس 
شناسنامه عصر خود را دارند، بیان می کند: آیا در عصر 
کنونی بنایی داریم که شناسنامه عصر خود باشد متاسفانه 
میراثی که به جای می گذاریم فاقد اصالت است و اینکه 
در آینده چه قضاوتی در مورد ما خواهد شد، خدا می داند.

بنای  یک  رومی ها  بنا  نمونه  برای  اینکه  به  اشاره  با  وی 
پوستی هستند و بنای گوشتی نیستند و با سنگ های نازک 
به ساختمان وصل شدند و در یک زلزله به یک آفت بزرگ 
تبدیل خواهد شد، اضافه کرد: بنای مستحکم نبوده، اصالت 
بنایی برخوردار  از استحکام  ندارند فرینده هستند حتی 
نیستند و یکی از تهدیدات زنجان در دوران زلزله حجم 
بالای سنگی به بناها هستند که با یک زلزله فروخواهد 

ریخت و به یک تهدید بدل خواهند شد.

عصر ایران/ سال ها است که از وضعیت این ارکستر و مسائل بسیار دیگر در موسیقی می گوییم ولی 
از جایی به بعد وقتی که ترتیب اثری نمی دهند، آدم خجالت می کشد مدام حرف هایش را تکرار کند.

ارسلان کامکار )موسیقیدان و آهنگساز( که در سال های قبل »کنسرت مایستر« ارکستر سمفونیک 
تهران بوده است، با اشاره به وضعیت کنونی این ارکستر که نقدهایی نسبت به آن وارد است، می گوید: 
سال ها است که از وضعیت این ارکستر و مسائل بسیار دیگر در موسیقی می گوییم ولی از جایی به بعد 

وقتی که ترتیب اثری نمی دهند، آدم خجالت می کشد مدام حرف هایش را تکرار کند.
این هنرمند درباره وضعیت کنونی ارکستر سمفونیک تهران می گوید: ارکستر سمفونیک تهران در حال 
از بین رفتن است و وضع چندان جالبی ندارد. طی سال های گذشته تلاش های زیادی برای این ارکستر 

کرده ایم که خودمان را ثابت کنیم بلکه ما را به رسمیت بشناسند ولی آخر تا کی؟
سال ها است که هنوز ثابت نشده ایم. چرا وضع مهم ترین ارکستر سمفونیک کشور باید این باشد، با 

وجود آنکه می توانیم سه ارکستر سمفونیک حرفه ای در خود تهران داشته باشیم؟
او ادامه می دهد: با توجه به تجربه چندین ساله ای که دارم، بعید می دانم متولیان موسیقی اصلا 
قصدی برای بهبود وضع ارکستر داشته باشند. خودمان را با پررویی تحمیل کرده ایم، گرچه که ما 
را نمی خواهند. در نهایت ترجیح می دهیم بگوییم که همه چیز در موسیقی خوب است و این گونه 
خودمان را آزار ندهیم. موسیقی در این کشور از سمت برخی جدی گرفته نمی شود و اگر این روند 
هم ادامه داشته باشد، تغییری در روند بهبودی حاصل نخواهد شد. حتی از نظر عده ای هنوز تدریس 
موسیقی در دانشگاه پذیرفته نیست. کامکار تصریح می کند: اتفاقاتی مانند جشنواره های موسیقی نیز 
با تلاش علاقه مندان به موسیقی و فرهنگ صورت می گیرد. به هر حال چه در بخش دولتی و چه 
در بخش خصوصی افراد دلسوزی هستند، اگرچه که این تلاش ها بیشتر از سمت افرادی در بخش 
خصوصی صورت می گیرد که تسلیم هم نمی شوند و فعالیت خود را ادامه می دهند. این هنرمند 
درباره سرنوشت احتمالی نوازندگان ارکستر سمفونیک تهران می گوید: سرنوشت اغلب نوازندگان خوب 
ارکستر یا مهاجرت است یا تغییر شغل! چون اغلب افقی برای آینده کاری خود نمی بینند. البته من 

خودم آدم امیدواری هستم که وضع بهتر می شود و این گونه باقی نخواهد ماند.
از این نوازنده ویلن همچنین درباره حضور نوازندگان زن در کنسرت ها که در برخی از شهرها محل 
اختلاف نظر شده است، می پرسیم که بیان می کند: هنوز مشکل برخی نوازنده زن است، اگرچه که این 
حرف آنقدر عجیب است که اصلا نمی دانم باید چه بگویم. این تفکرها قدیمی و عجیب است، آن هم در 
شرایطی که بخش زیادی از برنامه های رادیو و تلویزیون موسیقی دارد. موسیقی را هم که حذف کنند، 

رادیو و تلویزیون بیشتر برنامه هایش حذف خواهد شد و عمده مخاطبان خود را از دست خواهد داد.

موسیقیدان و آهنگساز:

ما را نمی خواهند، خودمان را با پررویی تحمیل کرده ایم

کمدی ها همچنان پیشتاز هستند

خبر آنلاین/ آمار مخاطبان سینمای ایران از 2 میلیون و ۸۰۶ هزار نفر گذشت و فیلم سینمایی »تمساح 
خونی« همچنان در رتبه اول فروش هفته و سینما ایران در سال 1۴۰3 قرار دارد.

برمبنای آمار سمفا تاکنون 2 میلیون و ۸۰۶ هزار و ۴1۶ نفر در ۸۰ هزار و ۴۹۸ سانسی که ۸ فیلم 
سینمای ایران در سالن های سینمایی به نمایش گذاشته شده اند، به تماشای آثار نشسته اند و فروشی 

نزدیک به 1۷2 میلیارد و ۶15 میلیون و ۹۸۴ هزار تومان را برای سینمای ایران به ارمغان آورده اند.
در هفت روز گذشته، فیلم های سینمای ایران فرصت نمایش در 1۸ هزار و ۴52 سانس را پیدا کرده و 
توسط ۶۰۰ هزار و ۷5۶ نفر تماشا شده اند. سینمای ایران در این هفته علی رغم تجربه افزایش نزدیک 
به هزار سانس برای نمایش فیلم با کاهش محدود مخاطبان نسبت به هفته قبلش مواجه بوده است؛ به 
این ترتیب در این هفته، میزان فروش سینمای ایران عددی معادل با 32 میلیارد و ۴۰ میلیون و ۴53 

هزار تومان بوده و نسبت به هفته گذشته ۴ میلیارد تومان کاهش یافته است.
بر این مبنا میانگین مخاطبان هر کدام از فیلم های سینمای ایران در هر سانس عددی نزدیک به 32 

نفر بوده است در حالی که هفته گذشته این عدد حدودا 35 نفر بود.
 »تمساح خونی« همچنان در صدر

»تمساح خونی« همچنان پرفروش ترین فیلم هفته گذشته بود. زیرا این فیلم توانسته در هفت روز 
گذشته به فروشی معادل با 13 میلیارد و 3۰2 میلیون و ۷5 هزار تومان دست پیدا کند که تقریباً بیش 

از یک سوم فروش کل سینمای ایران را تشکیل می دهد.
»تمساح خونی« که اکران خود را از 1۶ اسفند ماه سال قبل در قالب اکران نورورزی آغاز کرده است، 
با در اختیار داشتن ۶2۷ سالن سینما در سال جاری، توسط 1 میلیون و ۷۸5 هزار نفر تماشا شده و 
به فروشی بیشتر از 111 میلیارد تومان رسیده است. این فیلم همچنان پرفروش ترین فیلم سینمایی 

سال 1۴۰3 است.
بر مبنای آمار ارایه شده، میانگین مخاطبان فیلم »تمساح خونی« در هر سانس، عددی نزدیک به 

۴۹ نفر است.
»سال گربه« نیز همچنان در رده دوم جدول پرفروش ترین آثار سینمای ایران در هفت روز گذشته 
و بعد از »تمساح خونی« قرار دارد. 1۰ میلیارد و 513 میلیون و ۴۷۰ هزار تومان عددی است که از 

فروش فیلم مصطفی تفی زاده در هفت روز گذشته اعلام شده است.
»سال گربه« که اکران خود را از 22 فروردین ماه سال 1۴۰3 به کارگردانی مصطفی تقی زاده و تهیه 
کنندگی سعید خانی با پخش »خانه فیلم« به سرگروهی پردیس سینمایی مگامال آغاز کرده است، 
با در اختیار داشتن ۴51 سالن سینما در سال جاری، توسط 3۰۸ هزار نفر تماشا شده و با فروش 1۰ 

میلیاردی در هفته گذشته به فروشی بیشتر از 1۸ میلیارد تومان رسیده است.
 چه فیلم هایی در رده سوم تا هشتم قرار دارند

»بی بدن« نیز همچنان جایگاه خود در رده سوم جدول پرفروش ها را حفظ کرده است و در یک هفته 
گذشته به فروشی معادل با 5 میلیارد و ۶۸۸ میلیون و ۹25 هزار تومان رسیده است.

»بی بدن« که اکران خود را از 23 اسفند ماه سال 1۴۰2 در قالب اکران نورورزی آغاز کرده است، با در 
اختیار داشتن ۴۷۴ سالن سینما در سال جاری، توسط ۴23 هزار نفر تماشا شده و به فروشی بیشتر از 

2۶ میلیارد تومان رسیده است. »بی بدن« در جایگاه سوم فروش سال 1۴۰3 قرار دارد.
فیلم سینمایی »ایلیا؛ جستجوی قهرمان« به کارگردانی سیدعلی موسوی نژاد با فروش 21 هزار بلیت 
در هفته آخر فروردین  ماه به جایگاه چهارم گیشه فروش سینماها ارتقا پیدا کرد و 3 میلیاردی شد؛ 
این فیلم توانست افزایش فروش ۹۹ درصدی در گیشه سینماها را تجربه کند و از جایگاه ششم جدول 
فروش به جایگاه چهارم برسد و بعد از فیلم های »تمساخ خونی«، »سال گربه« و »بی بدن« قرار بگیرد.

»ایلیا؛ جست و جوی قهرمان« نیز با در اختیار داشتن 223 سالن سینما و 1۰۴۰ سانس در هفت 
روز گذشته، پذیرای بیش از 21 هزار مخاطب بوده و نسبت به هفته گذشته رشد 2 برابری مخاطب را 
تجربه کرده است و به فروشی معادل با ۷۸۰ میلیون و 2۴۰ هزار تومان رسیده است. به نظر می رسد 
اضافه شدن اکران های دانش آموزی به سبد فروش در افزایش فروش »ایلیا، جستجوی قهرمان« نقش 
قابل توجهی داشته است. »آسمان غرب« به تهیه کنندگی حبیب والی نژاد نیز در یک هفته گذشته 
توسط 1۸ هزار و ۶۷۹ نفر تماشا شده و به فروشی معادل با ۷۶۰ میلیون تومان رسیده است. به این 

ترتیب این اثر در رده پنجم جدول پرفروش های هفته ای که گذشت قرار می گیرد.
»آپاراتچی« نیز در هفت روز گذشته توسط ۹ هزار و ۹۸۶ نفر تماشا شده و به فروشی بیش تر از ۴۸۷ 

میلیون تومان رسیده است. بنابراین این فیلم نیز در رده ششم جدول پرفروش ها قرار دارد.
»نوروز« به کارگردانی سهیل موفق نیز با در اختیار داشتن 15۷ سالن سینما در هفت روز گذشته، 
توسط ۸ هزار و 5۸۰ نفر تماشا شده است و به فروشی معادل 3۶۴ میلیون و ۷۹۰ هزار تومان دست 
یافته است. به این ترتیب این فیلم نیز در رده هفتم جدول پرمخاطب ترین آثار هفت روز گذشته 
سینمای ایران قرار می گیرد. »پرویز خان« به تهیه کنندگی عطا پناهی نیز در یک هفته گذشته توسط 
2 هزار و 5۸۹ نفر تماشا شده و به فروشی معادل با 1۴۹ میلیون تومان و ۸۴5 هزار تومان رسیده 
است. به این ترتیت این اثر همچون هفته گذشته در انتهای جدول پرفروش های هفته ای که گذشت 

قرار گرفته است.

برابر آراء هیات قانون صدرالعشاره تصرفات مالکانه ذیل الذکر نسبت به 6 قطعه زمین مزروعی در پلاک 10 اصلی روستای دیزج بالا  بخش 7 زنجان به شرح ذیل محرز گردید.لذا به منظور اظلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس          از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
1(  نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی در مالکیت علیرضا میرلی فرزند عین اله  به مساحت 1956/81 مترمربع به پلاک شماره 1267 فرعی خریداری از حسین اسکندری
2(  نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی در مالکیت منصور میرلی فرزند عین اله  به مساحت 1956/81 مترمربع به پلاک شماره 1267 فرعی خریداری از حسین اسکندری

3(  نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی در مالکیت علیرضا میرلی فرزند عین اله  به مساحت 7880/04 مترمربع به پلاک شماره 1488 فرعی خریداری از احمد بهرامی
4(  نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی در مالکیت منصور میرلی فرزند عین اله  به مساحت 7880/04مترمربع به پلاک شماره 1488 فرعی خریداری از احمد بهرامی

5(  نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی در مالکیت علیرضا میرلی فرزند عین اله  به مساحت 3762/3 مترمربع به پلاک شماره 1334 فرعی خریداری از حسین اسکندری
6(  نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی در مالکیت منصور میرلی فرزند عین اله  به مساحت 3762/3 مترمربع به پلاک شماره 1334 فرعی خریداری از حسین اسکندری

7(  نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی در مالکیت علیرضا میرلی فرزند عین اله  به مساحت 23475/46 مترمربع به پلاک شماره 1283 فرعی خریداری از حسین اسکندری
8(  نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی در مالکیت منصور میرلی فرزند عین اله  به مساحت 23475/46 مترمربع به پلاک شماره 1283 فرعی خریداری از حسین اسکندری
9(  نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی در مالکیت علیرضا میرلی فرزند عین اله  به مساحت 5613/25 مترمربع به پلاک شماره 1282 فرعی خریداری از حسین اسکندری

10(  نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی در مالکیت منصور میرلی فرزند عین اله  به مساحت 5613/25 مترمربع به پلاک شماره 1282 فرعی خریداری از حسین اسکندری
11(  نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی در مالکیت علیرضا میرلی فرزند عین اله  به مساحت 1177/9 مترمربع به پلاک شماره 1296 فرعی خریداری از عین اله میرلی
12(  نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی در مالکیت منصور میرلی فرزند عین اله  به مساحت 1177/9 مترمربع به پلاک شماره 1296 فرعی خریداری از عین اله میرلی

تاریخ انتشار نوبت اول:1403/01/19 
تاربخ انتشار نوبت دوم:1403/02/03

آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند مالکیت

رئیس ثبت اسناد منطقه یک زنجان – علیرضا حسن زاده 

برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۳۵۳۳ – ۱۴۰۲/۱۱/۰۱ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای ارشد بهرامی فرزند کتاب بشماره شناسنامه ۱۲۵۰ صادره از طارم به شماره ملی ۵۳99۵۵۰۳۳۴ در 
ششدانگ یک باب مغازه به مساحت ۴۴,۰۷ متر مربع از مالکیت رسمی ابوالقاسم روحانی واقع در بخش هشت زنجان شهرستان طارم شهر آببر از پلاک ۱۴۶ - اصلی را 
نموده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند در شهرها از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق آگهی در روستا به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نمایند. بدیهی 

است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۳/۰۱/۱9
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۳/۰۲/۰۳

برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۳۶۷۳ – ۱۴۰۲/۱۱/۱۰ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
شهرستان طارم تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عسگر جعفری فرزند عباسعلی بشماره شناسنامه ۲۱۰۱ صادره از طارم به شماره ملی ۵۳99۸۷۲۱۲9 در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت ۲۳۴,۴۵ مترمربع از مالکیت رسمی مراد علی احمدی واقع در بخش هشت زنجان شهرستان طارم شهر آببر از پلاک ۱۴۶ - اصلی را نموده است.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند در شهرها از 
تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق آگهی در روستا به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل تسلیم و پس از اخذ رسید. ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۱/۱9
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۳/۰۲/۰۳

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

سید رضا شفیعی -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان طارم سید رضا شفیعی -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان طارم 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  



دو شنبه   ۳   اردیبهشت    ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم   *   شماره     ۲۶۰۲
۵]  آموزش  [ روز��

خبر معرفی کتاب

اینترنت با مغز ما چه می کند؟

آیا اینترنت ما را احمق می کند؟« پرسشی که نیکلاس کار مطرح 
از مهمترین بحث های دوران  آغاز یکی  برای  بود  تلنگری  کرد، 
ما: وقتی که داریم از مواهب اینترنت لذت می بریم، آیا در واقع 
توانایی مان را برای خواندن و تفکر عمیق فدا می کنیم؟ نیکلاس 
کار، در این کتاب با تکیه بر دامنه وسیعی از مطالعات تاریخی و 
علمی تلاش می کند تاثیرات شناختی اینترنت را بر ذهن انسان 
بکاود. در جهان امروز که فناوری اطلاعات با سرعتی خیره کننده 
به پیش می تازد و در میانه مسابقه شتابان همگامی با فناوری های 
روز، این بحث دعوتی است به توقفی کوتاه و تامل در مسیری که 

تاکنون طی کرده ایم و راهی که پیش رو داریم.
کتاب اینترنت با مغز ما چه می کند؟ نوشته نیکلاس کار است که 
اولین بار در سال 2۰1۰ به چاپ رسید. شواهد علمی و تاریخی 
پیدا  تغییر  تجاربمان  به  واکنش  در  ما  مغز  که  می دهند  نشان 
می کند. تکنولوژی هایی که از آن ها برای به دست آوردن، ذخیره 
کردن و به اشتراک گذاشتن اطلاعات استفاده می کنیم، به معنای 
واقعی کلمه، مسیرهای جدیدی در شبکه گسترده نورون ها به 

وجود می آورند.
 کتاب اینترنت با مغز ما چه می کند؟

در دنیای امروز، آنلاین بودن به دغدغه فکری بسیاری از انسان ها 
تبدیل شده است. اگر نگاهی به اطراف خود در مهمانی ها بندازید 
احتمالاً متوجه این موضوع خواهید شد اما در عین حال ممکن 
که  همانطور  نکند!  قبول  را  اینترنت  به  اعتیاد  فردی  هر  است 
نویسنده، نیکلاس کار، می گوید شما نمی خواهید اعتراف کنید که 

چقدر خواهان اینترنت هستید. یک نگاهی به خودتان بیندازید!
با تکیه  با مغز ما چه می کند؟  اینترنت  نیکلاس کار، در کتاب 
بر دامنه وسیعی از مطالعات تاریخی و علمی تلاش می کند تا 
تاثیرات شناختی )cognitive( اینترنت را بر ذهن انسان بکاود و 

پیامدهای فکری و فرهنگی آن را برایمان روشن تر کند.
شما روزانه چند مرتبه ایمیل، پیام کوتاه، به روزرسانی شبکه های 
اجتماعی و ورودی های مشابه را بررسی می کنید. یادآوری اینکه 
شما معتاد هستید اعتراف خوشایندی نیست. هیچکس هم مجبور 
نیست همه بحث هایی که در کتاب شده است را بپذیرید اما به 
شما توصیه می کنیم که این کتاب را بخوانید تا بدانید که حق 

انتخاب های بیشتری دارید.
کتاب اینترنت با مغز ما چه می کند؟ در ابتدا یک بررسی تاریخی 
انجام می دهد که اختراعات مختلف، چه تغییرات شناختی در ذهن 
بشر ایجاد کرده است. مثلا یکی از مهم ترین آن ها اختراع آقای 
گوتنبرگ، یعنی ماشین چاپ است. ماشین چاپ کتاب را ارزان 
و عمومی کرد، چند سال بعد از اختراع ماشین چاپ حدود 12 
میلیون نسخه کتاب در سرتاسر اروپا وجود داشت و این مسیر 
تاریخ و مسیر تفکر انسان را تغییر داد. یکی از تغییرات آن نیز این 

است که واژگان بیشتری به بشر آموخت.
زبان  در  موقع  آن  بشر  پژوهشی،  طی  می کند  اشاره  نویسنده 
از گسترش  بعد  به کار می برد،  را  انگلیسی ۷۰۰۰ واژه متداول 
کتاب ها چون نویسنده ها برای این که احساسات و شرایط انسانی رو 
توصیف کنند نیاز داشتند؛ دایره واژگان انگلیسی از ۷۰۰۰ به یک 
میلیون واژه افزایش پیدا کرد و تفکر بشر را در قرن 15 گسترش 
داد، چرا که کلمات مصالح تفکرند، ما نمی توانیم بدون کلمات 
به موضوعی فکر کنیم. ما هر چه قدر کلمات بیشتری بلد باشیم 
قضاوت مان از شرایط و از جهان می تواند گسترده تر باشد و برای 
همین است که فکرکردن با زبان مادری راحت تر است. چون با 

کلمات بیشتری در زبان مادری مأنوس هستیم.
یکی از مهم ترین ویژگی هایی که نویسنده در کتاب خود آن را 
بررسی می کند کم عمق شدن انسان است! )کتاب اینترنت با مغز 
ما چه می کند؟ ترجمه دیگری به نام کم عمق ها دارد که توسط 
نشر مازیار منتشر شده است.( اینترنت توجه ما را کاهش می دهد 
و اجازه تمرکز طولانی مدت را از ما می گیرد، آدم ها برای اینکه 
2۰۰-3۰۰ صفحه درباره موضوعی عمیق مطلب بخوانند حوصله 
کمی دارند و عموماً تمرکز خود را از دست می دهند بنابراین از 
دیدگاه نویسنده  دانش ما به دانشی گسترده ولی سطحی تبدیل 
شده است. در واقع کم عمق شده ایم. یکی دیگر از بحث هایی که 
مطرح می شود پریدن ذهن از یک موضوع روی موضوع دیگر است. 
مشخصاً ما در اینترنت و مخصوصاً شبکه های اجتماعی با مطالب 
بسیار زیادی که هر کدام تلاش می کنند به نحوی حواس و تمرکز 
ما را جلب کنند روبه رو هستیم و هر بار تغییر دادن حواس و تمرکز 
روی موضوعات مختلف باعث می شود ما از نظر ذهنی بسیار هزینه 
کنیم. این موضوع باعث کاهش توجه ما و در نهایت باعث کم عمق 
شدن مجدد می شود. درنهایت اینکه نیکلاس کار در این کتاب 
توضیح می دهد که اینترنت، برخلاف کتاب ها که نقش بسزایی 
در افزایش تمرکز در افراد دارند، مروج نمونه برداری های پراکنده 
از اطلاعات، آن هم از منابعی متعدد است. نویسنده بیان می کند 
که قواعد حاکم بر اینترنت، همان چارچوب های حاکم بر دنیای 
صنعت است: سرعت، کارآمدی، و تولید و مصرف بهینه. اما اکنون 
اینترنت در حال انجام کار دیگری نیز هست و آن کار، القای تصویر 

مورد نظر خود از جهان به ما است.

قطع حقوق یک دانشجومعلم به دلیل نگهداری یک گربه!
  وزیر سابق آموزش و پرورش ماجرای مشکل گزینش برای یکی از دانشجویان دختر به دلیل نگهداری گربه در حیاط خانه روایت کرده است!

بازطراحی سامانه نماد برای کاهش بازماندگی از تحصیل
  ارتقای پوشش تحصیلی مقطع ابتدایی تا ۹۹.۹ درصد

رویداد۲۴/  سیدمحمد بطحایی، وزیر سابق 
حوزه  »در  می گوید:  پرورش  و  آموزش 
مدیریت منابع انسانی مراحل مختلفی داریم 
چون  است.  گزینش  مساله  همین  یکی 
استانداردهای قابل قبولی نداریم به تناوب 
دولت هایی که سرکار می آیند نگاهمان به 
دو  مثال  به عنوان  می کند،  فرق  گزینش 
تعهد  که  دانشجویانم  از  یکی  پیش  هفته 
معلم  آینده  در  است  قرار  و  دارد  دبیری 
شود به من مراجعه کرد و گفت که مشکل 
گزینشی پیدا کرده  است و توضیحاتی داد.«

این  خانواده  اتفاقا  اینکه  بیان  با  بطحایی 
دخترخانمِ دانشجو، خیلی مذهبی و مقید 
چه  که  »پرسیدم  می دهد:  ادامه  هستند، 
در  گفت  او  و  آمده  پیش  برایش  مشکلی 
گزینش از من سوالات متعددی پرسیدند 
یک سوالش این بود که من در خانه حیوان 
خانگی دارم یا نه؟ و این دانشجوی صادق 
بله دارم، مسئول گزینش هم  گفته است 
گفته که چه حیوانی داری و او گفته گربه 
حیاط  در  جعبه ای  در  که  داده  توضیح  و 

نگه داری می کنیم.«
وزیر سابق آموزش و پرورش با بیان اینکه 
این دانشجو گفته که در پرونده اش اشاره 
شده چون حیوان خانگی دارد، حقوق اش را 
قطع کرده اند و مشکلات زیادی را برایش به 
وجود آورده اند، می گوید: »کسی که چنین 
سوالی برایش معیار قضاوت قرار می گیرد 
آن  مهارت های  علاقه،  تخصص،  به  دیگر 
نگاه نمی کند. چه  فرد و شایستگی هایش 
مهارت ها،  صلاحیت ها،  حیث  از  او  بسا 
باید  که  اعتقادی  اصول  و حتی  توانایی ها 
بالاترین سطح  در  باشد  داشته  معلم  یک 
خانه  حیاط  در  من  گفته  چون  اما  باشد، 
یک حیوان خانگی دارم، او را پس می زنند 
و رد می کنند.« بطحایی می گوید: »حتما 
معلم  یک  داشتن  در  می تواند  گزینش 
با  متاسفانه  ما  اما  باشد،  تاثیرگذار  موفق 
اشاعه  در حال  دائما  که  غلطی  روش های 
دادنش هستیم باعث می شویم آن جامعه 
معلمی که می تواند خروجی های قابل قبولی 
نیاید.  به وجود  باشد،  داشته  کشور  برای 
زیر  از  می خواهد  دانش آموزی  به هرحال 
دست این معلم بیرون بیاید و معلم راهبر 
تربیتی اوست، وقتی معلم فرد ضعیفی باشد 
و سواد و مهارت ضعیفی داشته باشد ولی 
روی کلید واژه ها و مفاهیمی که نمی خواهم 
بگویم بی اهمیت اما با اولویت های پایین تری 
می شود  نتیجه اش  بنابراین  کند،  تمرکز 

علمی  معدل  می بینید،  امروز  که  این 
دانش آموزان بسیار پایین آمده و به حدود 

هشت و نهُ رسیده است.
او با بیان اینکه من امروز خودم در دانشگاه 
در حال تدریس هستم و به عنوان معلمی که 
۴۰ سال معلمی کرده ام می گویم دانشجوی 
امروز من از حیث بنیه تحصیلی با دانشجوی 
چهار یا پنج سال پیش بسیار متفاوت است، 
ادامه می دهد: »که یک بخشش بر می گردد 
به همین ضعفی که در مدارس داریم و به 
و  می کنیم  توجه  کم تر  علمی  ملاحظات 
خیلی  را  حاشیه ای  ملاحظات  آن  به جای 

پررنگ می کنیم.«
ادامه  پرورش  و  آموزش  سابق  وزیر 
دانش آموزی  اگر  مثال  »به عنوان  می دهد: 
نظر  مد  که  برنامه  فوق  فعالیت های  در 
ماست، که بیشتر امور سیاسی است تا آنچه 
شرکت  گیرد،   قرار  آموزش  مورد  باید  که 
اما  دارد.  بالاتری  قرب  و  ارج  ما  کند،برای 
می آید  ما  نزد  صادقانه  دانش آموزی  وقتی 
حجاب  مثلا  من  خانواده  در  می گوید  و 
ارزشش  دارد،  وجود  دیگری  شکلی  به 
دانش آموزی  از  است  کم تر  بسیار  برایمان 
که سعی می کند ظاهرش را شبیه چیزی 
اینکه  بیان  با  او  ما می پسندیم.«  کند که 
ما از اول به دانش آموزان یاد می دهیم که 
درون  باید  باشند  موفق  می خواهند  اگر 
را  بیرونشان  و  باشد  متفاوت  بیرونشان  و 
طوری کنند که ما می پسندیم و درونشان 
ادامه  باشند،  داشته  خواستند  هرطور  را 
می دهد: »این یعنی بدترین نوع تربیتی که 
ما در مدارس و واحدهای آموزشیِ دانشگاه 

پیش گرفته ایم.«
آرامش  به  »مردم  می کند:  اظهار  بطحایی 

می آییم،  روز  یک  این که  مثلا  دارند،  نیاز 
می گوییم قرار است یک روز سهمیه بنزین 
می کنیم؟  اعلام  زودتر  چرا  را  کند،  تغییر 
هرچند که اصلا باید پرسید چرا این تصمیم 
یک  مثلا  یا  گرفته ایم؟  را  ناپخته  و  خام 
روز بورس بالا می رود، یک روز دلار تغییر 
اقدامات  این  با  داریم  روز  هر  ما  می کند. 
استرس هایی را به جامعه وارد می کنیم که 
آرامش را از مردم می گیرد. انگار بعضی از ما 
دوست داریم مدام با مردم کشتی بگیریم. 
بکنند.  را  زندگیشان  مردم  بگذاریم  باید 
برنامه ریزی  کسبش  برای  کاسب  بگذاریم 
داشته باشد و تا این اندازه به پروپای یک 
استاد دانشگاه نپیچیم.« او می گوید: »من 
به عنوان کسی که سال ها پست مدیریتی 
عرض  تاسف  با  باید  داشته ام  کشور  در 
اشکالاتی  مهم ترین  از  یکی  امروز  کنم 
همین  دادن  دست  از  داریم  کشور  ما  که 
این  بیرون  است.  اجتماعی  سرمایه های 
است  عبور  حال  در  که  جوانی  از  اگر  در 
بپرسید که چه کسی را در این کشور قبول 
یا  مادر  پدرو  روحانی،  معلم،  از  اعم  داری 
هیچ کدام.  می گوید  مسجد  جماعت  امام 
سرمایه های اجتماعی ما از بین رفته است او 
دیگر به چه امید داشته باشد و از چه کسی 

حرف شنوی داشته باشد؟«
بخشی  در  پرورش  و  آموزش  سابق  وزیر 
طرح  شکست  درباره  صحبت هایش  از 
او  داد.  توضیحاتی  نیز  معلمان  رتبه بندی 
نظران  صاحب  نظریه  اساس  می گوید:»بر 
مدیریت، تا زمانی که کارکنان یک نهاد از 
نظر معیشتی تامین نباشند هر نوع دیگری 
از پرداخت منتج به ارتقای کیفیت نمی شود. 
وقتی که خط فقر ۱۱ میلیون و ۵۰۰ هزار 

تومان است و میانگین پرداختی به معلم ۱۰ 
به عنوان  تومان  میلیون است و ۲میلیون 
نظام های  همه  )در  می دهند.  بندی  رتبه 
بندی  رتبه  هدف  انسانی  منابع  مدیریت 
ارتقای کیفیت است و برای این که تلاش 
افراد و کیفیت کارشان بیشتر شود( زمانی 
که میزان دریافتی زیر یا مساوی خط فقر 
است و نمی توان یک زندگی متوسطی را 
با حقوقی که دریافت می شود، داشت، علم 
مدیریت منابع انسانی می گوید شما هر چه 
پول بدهید تا زمانی که به سطح متوسط 

نرسد موجب ارتقای کیفیت نمی شود.
نمی توانید  »شما  می دهد:  ادامه  بطحایی 
کنید،  اجرا  حاضر  حال  در  را  بندی  رتبه 
بهتر  نگذارید.  رتبه بندی  را  اسمش  پس 
است بگویید می خواهیم میانگین به حقوق 
همه دو ونیم میلیون اضافه کنیم، والسلام. 
چرا معلم را آزار می دهید که فلان مدرک را 
بیاورید یا فلان مقاله را ارائه دهید و اشک 
معلم ها را در می آورید؟ من از این که این 
را عنوان می کنم عذرخواهی می کنم، اما از 
آن جایی که رتبه بندی و هر طرحی مثل 
آن براساس اصول علمیش عمل نمی شود 
یعنی  می شود؛  تبدیل  خودش  ضد  به 
به عنوان مثال آمدید ۳۶ هزارمیلیارد تومان 
پول خرج کردید که انگیزه معلم بالا برود 
تا کیفیت آموزش بچه من و شما افزایش 
پیدا کند، اما نه تنها افزایش پیدا نکرد، بلکه 
معلم ناراضی تر هم شد. او می گوید: »فرض 
کنید شما یک معلم بسیار فعالی بوده اید و 
یک معلم دیگر خیلی فعال نبوده اما او رفته 
و چند مقاله منشر کرده است اما شما این 
کار را نکرده اید و همین باعث شده حقوق 
او ۲ میلیون بالا رود اما حقوق شما هیچ 
تغییری نکرده  است، در نتیجه معلمی که 
همیشه موفق بوده و خانواده ها از او راضی 
خوش حال  کلاسش  در  بچه ها  و  بوده اند 
بودند، می بیند که به حقوقش اضافه نشده 
و معلمی که فقط یک مقاله نوشته حقوقش 
شبیه  فردا  از  اوهم  پس  یافته،  افزایش 
دیگری می شود و به جای کارکردن درست 
در کلاس و با دانش آموزان، به مقاله نویسی 
می پردازد، این جا می بینیم که این کار به 
هزارمیلیارد   ۴۰ شد.  تبدیل  خودش  ضد 
تومان پول کمی نیست که در این شرایط 
سخت، دولت به معلم ها تزریق کرد، اما به 
ضد خودش تبدیل شد. من به دوستانی که 
با آن ها کار می کردم گفتم این کار شِش ماه 

بعد به ضد خود تبدیل می شود.«

توسعه  و  غیردولتی  مراکز  و  مدارس  سازمان  رییس  و  پرورش  و  آموزش  وزیر  معاون  ایرنا/  
مشارکت های مردمی گفت: پیشرفت ها باید برای دانش آموزان روایت شود زیرا اگر روایت خود را 

بیان نکنیم، دشمنان روایت دروغین را عنوان می کنند.
احمد محمود زاده در نشست ملی با مدیران مدارس غیردولتی و هیات امنایی اظهار داشت: 
کنشگری فعال در حوزه پرورشی و فرهنگی را آغاز کردیم، مدارس غیر دولتی و هیات امنایی 
اهداف سند تحول را دنبال می کنند و از سوی دیگر باید بتوانیم به عنوان کنشگر فعال در حوزه 

فرهنگی نقش آفرین باشیم.
وی افزود: یکی از اقدامات موثر آشنایی نسل حاضر با پیشرفت های کشور مانند دانش بنیان و 

تجهیزات و پزشکی است؛ دانش آموزان باید اطلاعات دقیق و کامل از پیشرفت ها داشته باشند.
معاون وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: تقویت مدارس دولتی در آموزش و پرورش در دستور کار 

است که این اقدامات با کمک های والدین و به صورت جهادی انجام می شود.
محمودزاده یادآور شد: توسعه هنرستان ها و آموزش های فنی حرفه ای در دستور کار مدارس 

غیردولتی و هیات امنایی قرار گیرد.
  فعالیت بیش از ۹ هزار شرکت دانش بنیان در کشور

معاون ارتباطات صندوق نوآوری و شکوفایی در این مراسم اظهار داشت: ۹ هزار و ۶۷۴ شرکت 
دانش بنیان داریم که بیشترین تعداد این شرکت ها در حوزه سخت افزار و الکترونیک، دارو و 

فناوری اطلاعات ماشین آلات و تجهیزات فعالیت می کنند.
فرشاد فتوت افزود: 3۰۴ هزار استخدام مستقیم داریم که تا پایان سال 1۴۰1، 51۷ میلیارد تومان 

فروش هم داشتیم.
وی ادامه داد: سرمایه صندوق سه هزار و 1۰۹ میلیارد تومان بود که در برنامه هفتم توسعه با 

حمایت دولت سیزدهم مقرر شد این سرمایه به 1۰۰ همت برسد.
معاون ارتباطات صندوق نوآوری و شکوفایی اضافه کرد: دانش آموزان در لبه پرتگاه مهاجرت قرار 
دارند اما تجربه نشان داد با آگاهی از اتفاقات خوب و آینده کشور از این مهاجرت پشیمان می شوند 

زیرا می دانند امکان رشد آنها در کشور وجود دارد.

معاون وزیر آموزش و پرورش:

پیشرفت ها باید برای دانش آموزان روایت شود

ایلنا/ معاون حقوقی و مجلس سازمان امور استخدامی گفت: برای استان های سردسیر مثل 
آذربایجان غربی و شرقی کردستان و زنجان بعد از کار کاشناسی روی تقویم آموزشی ممکن است 

شروع سال تحصیلی به 1۰ شهریور برسد و برای مناطق گرمسیر ممکن است به 1۰ مهر برسد.
یزدان پناه معاون حقوقی، مجلس سازمان امور استخدامی درباره تغییرات در تقویم آموزشی گفت: 
متناسب با تغییرات فناوری و در شرایط بحرانی و با توجه به شرایط اقلیمی، اگر مجلس اجازه دهد 

تقویم آموزشی در اختیار دولت قرار گیرد.
وی افزود: طبیعتا شما مستحضرید در فصول سرد سال از اول مهر بازگشایی مدارس و مراکز 
آموزشی را داریم به این ترتیب برای استان های سردسیر مثل آذربایجان غربی و شرقی کردستان 
و زنجان بعد از کار کاشناسی روی این تقویم آموزشی شروع سال تخصیلی ممکن است به 1۰ 

شهریور برسد و برای مناطق گرمسیر ممکن است به 1۰ مهر برسد.

احتمال تغییر تقویم آموزشی:

شروع سال تحصیلی در مناطق سردسیر از ۱۰ شهریور

هیات موضوع قانون ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد 
سند مالکیت 

آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند مالکیت

شماره  کلاسه   ۱۴۰۲/۱۲/۰۶ مورخه   ۱۴۰۲  -  ۱۴۷۱۲ و   ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۲۰۱۴۷۱۱ شماره  رای  برابر 
۱۴۰۲۱۱۴۴۲۷۰۰۲۰۰۰۷۳۷ و ۷۳۸ - ۱۴۰۲ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
علی اکبر حسین خانی فرزند میرزاآقا شماره شناسنامه ۲۰ صار از ابهر و آقای فردین حسین خانی فرزند اشرف بشماره 
شناسنامه ۶۰ صادره از تهران در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۸۶۳۴ مترمربع پلاک ۱9۵۰ فرعی از ۱۲۲ اصلی 
واقع در ابهر بخش سه زنجان)ابهر شناط جاده مرشون بعد از اتوبان نرسیده به کارخانه الکل سازی کیمیا جنب بتن 
صالحی( خریداری از مالک رسمی)خود متقاضیان و کیان عسگری( محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراف دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.*  تاریخ انتشار نوبت 

اول:۱۴۰۳/۰۱/۱9*تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۲/۰۲/۰۳

هیات موضوع قانون ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد 
سند مالکیت 

آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند مالکیت

برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۱۰۰۰۰۱۲۳۴ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند سنی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دو زنجان تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی شرکت گاز استان زنجان از در یک ایستگاه گاز به مساحت ۷۸/۷۵ متر مربع پلاک فرعی 
از اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۴۴۵۷ اصلی واقع در بخش ۲ زنجان خریداری از مالک رسمی محرز 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم جهت تنظیم اظهارنامه و پذیرش ثبت مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع فضایی تقدیم نمایند.بدیهی است در 

صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار توبت اول:۱۴۰۳/۰۱/۱9
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۳/۰۲/۰۳

سعید بهرامی رئیس ثبت اسناد و املاکاسحق بیگدلی رئیس ثبت اسناد و املاک 

شماره  کلاسه   1402/12/06 مورخه   140260327002014724 شماره  رای  برابر 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول/دوم  هیات   1402114427002001074
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای علی ترکی فرزند محمد حسین بشماره شناسنامه 4400204812 صادره از ابهر در ششدانگ یک قطعه 
زمین مزروعی به مساحت 1320/84 مترمربع پلاک 120 اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان)ابهر باغات 
نورین بحر ابهررود(خریداری از مالک رسمی آقای)محمدرضاترکی( محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. *  تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/01/19
تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/02/03

هیات موضوع قانون ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند 
مالکیت 

آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند مالکیت

سعید بهرامی رئیس ثبت اسناد و املاک

مهر/ سخنگوی وزارت آموزش و پرورش با اشاره به افزایش دو میلیونی حقوق سرایداران مدارس 
گفت: مشکل کم بودن حقوق سرایداران به علت کف حقوقی است که برای این قشر زحمتکش در 
نظر گرفته شده است.  علی فرهادی با بیان اینکه سرایداران مدارس با دیگر نیروهای خدماتی در 
آموزش و پرورش متفاوت هستند؛ گفت: این عزیزان هم سرایدار، هم نگهبان مدرسه، نامه رسان و 
هم بابای مدرسه هستند و ما آنان را جزئی از نظام تعلیم و تربیت می دانیم؛ لذا نباید صرفاً حداقل 
حقوق را برای آنان در نظر بگیریم. سخنگوی وزارت آموزش و پرورش افزود: تا حدود دو میلیون 
تومان مازاد بر افزایش سالانه به حقوق سرایداران افزوده می شود. فرهادی با بیان اینکه این افزایش 
تا دو میلیون تومانی با حقوق فروردین واریز شده است؛ گفت: این افزایش بسته به نوع مدرسه ای 
که در آن فعالیت می کنند و با توجه به تعداد دانش آموزان مدرسه و میزان وظایف سرایدار تا دو 

میلیون تومان بوده و بر اساس میزان اعتباراتی است که به آموزش و پرورش تعلق گرفته است.
سخنگوی وزارت آموزش و پرورش در پاسخ به انتقادات از میزان پایین حقوق سرایداران گفت: 
مشکل کم بودن حقوق سرایداران به علت کف حقوقی است که برای این قشر زحمتکش در نظر 

گرفته شده است.

کودک  حقوق  ملی  مرجع  دبیر  ایسنا/ 
تحصیلی  پوشش  وضعیت  به  اشاره  با 
گزارشات  براساس  گفت:  دانش آموزان 
موجود پوشش تحصیلی در مقطع ابتدایی 
از ۹۷ درصد است، در همین راستا  بیش 
در  برگزارشده  جلسه  آخرین  به  توجه  با 
سال 1۴۰2، بنا شده از ابتدای سال جاری 
پوشش  گسترش  هدف گذاری  با  اقداماتی 
تحصیلی کودکان تا پوشش ۹۹.۹ درصدی 

در مقطع ابتدایی صورت گیرد.
سال  از  اینکه  بیان  با  کاظمی  سیدعلی 
گذشته کودکان بی سرپرست و بدسرپرست، 
کودکان  و  خیابان  موقعیت  در  کودکان 
توجه  مورد  بیشتر  تحصیل  از  بازمانده 
گرفته اند،  قرار  اجتماعی  حوزه  مسئولان 
از  بازمانده  کودکان  حجم  کرد:  اظهار 
و  بی سرپرست  کودکان  تعداد  از  تحصیل 
بدسرپرست و کودکان در موقعیت خیابان 
بیشتر است. اواخر سال گذشته بود که در 
نظارت  و  پایش  کمیته  جلسه   راستا  این 
مرجع ملی برگزار شد. وی یادآور شد: قانون 
تکلیف  سه  نوجوانان  و  اطفال  از  حمایت 

عمده شامل پوشش کامل تحصیلی کودکان 
و نوجوانان، حمایت از کودکان در معرض 
خطر و آسیب دیده و آموزش حقوق کودک 
به کودکان و مربیان و کارکنان مدارس و 
مراکز آموزشی را برعهده وزارت آموزش و 
پرورش قرار داده است. در این جلسه کمیته 
وزارت  مدیران  و  معاونان  برخی  حضور  با 
میزان  هیات  اعضای  و  پرورش  و  آموزش 
کاظمی  شد.  بررسی  تکالیف  این  پیشبرد 
گذشته  سال  از  اساس،  همین  بر  افزود: 
تعامل بسیار خوب و سازنده ای با آموزش 
و پرورش شروع شد تا کودکان بازمانده از 
تحصیل سریعتر وارد کلاس های آموزشی 
هماهنگی  شورای  جلسه  آخرین  و  شوند 
مرجع ملی حقوق کودک در سال 1۴۰2 
و  تحصیل  از  بازمانده  کودکان  موضوع  به 

تکالیف آموزش و پرورش گذشت.
دبیر مرجع ملی حقوق کودک با اشاره به 
دانش آموزان  تحصیلی  پوشش  وضعیت 
مقطع ابتدایی ادامه داد: براساس گزارشات 
موجود، پوشش تحصیلی در مقطع ابتدایی 
متوسطه  مقطع  در  و  درصد  از ۹۷  بیش 

کمتر از این رقم است، از همین رو باتوجه به 
آخرین جلسه برگزار شده در سال 1۴۰2، 
با  اقداماتی  ابتدای سال جاری  از  بنا شده 
تحصیلی  پوشش  گسترش  هدف گذاری 
کودکان تا ۹۹.۹ درصد در مقطع ابتدایی 
دچار  کودکانِ  جز  به  زیرا  گیرد.  صورت 
مشکلات عقب ماندگی ذهنی که تعلیم پذیر 
نیستند، سایر کودکان طبق قانون اساسی 
باید  از اطفال و نوجوانان  و قانون حمایت 
در مدرسه حضور پیدا کنند. لذا پوشش ۹۷ 
ارزشمندی  بسیار  عدد  چند  هر  درصدی 
در مقایسه با پوشش تحصیلی در بسیاری 
از نظر ما این  اما  از کشورهای دنیا است، 
رقم با چشم انداز مطلوب کشور و تکالیف 
آن  تحقق  برای  باید  و  دارد  فاصله  قانونی 
کاظمی  کند.  پیدا  افزایش  درصد  صد  به 
تحصیلی  پوشش  وضعیت  به  ادامه  در 
دانش آموزان متوسطه اول نیز اشاره کرد و 
افزود: درخصوص گسترش پوشش تحصیلی 
متوسطه اول قانون نیز آموزش را برای این 
سطح  بنابراین  است.  کرده  اجباری  گروه 
اما  باشد،  از ۹۹ درصد  بیش  باید  پوشش 

درخصوص متوسطه دوم قانون گذار الزامی 
تحصیلی  گروه  این  برای  اما  است،  نکرده 
نیز باید حداقل ۹۰ درصد پوشش تحصیلی 
صورت گیرد. براین اساس در سال جاری به 
موضوع پوشش تحصیلی دانش آموزان توجه 
ویژه ای شده و قرار است زیرساخت های لازم 
فراهم شود. وی در همین راستا از پیگیری 
تقویت سامانه نماد مربوط به نظام مراقبت 
گفت:  و  داد  خبر  دانش آموزان  اجتماعی 
برای گسترش پوشش تحصیلی، آموزش و 
پرورش قصد تکمیل و اجرای سامانه نماد 
در مدارس را دارد، اگرچه که پیش از این 
پرورش  و  آموزش  توسط  نماد  سامانه  نیز 
راه اندازی شده بود، اما در مدل جدید عمده 
صورت  پرورش  و  آموزش  توسط  اقدامات 
گرفته است. دبیر مرجع ملی حقوق کودک 
بیان  با  از سخنان خود  دیگری  بخش  در 
اینکه طرح نماد براساس نیازهای شناسایی 
از  برخی  توسط  خودش،  زمان  در  شده 
شد،  پیگیری  و  اجرا  دغدغه مند  مدیران 
تصریح کرد: هدف از راه اندازی سامانه نماد، 
شناسایی کودکان بازمانده از تحصیل است.

حقوق سرایداران مدارس تا دو میلیون تومان افزایش می یابد



دو شنبه  ۳  اردیبهشت    ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم   *   شماره ۲۶۰۲ روز��۶ ] خانواده [
خبر

این روزهای  از تفریح  خبر فوری/ سیگارکشیدن بخشی 
جوان ها شده است. سر میز بیشتر کافه های سطح شهر 
برای  را  چیزی  هشدار  سیگار،  ته  از  پر  زیر سیگاری ها 
بعد خود  دارد که شاید عوارض آن در سال های  جامعه 
را نشان دهد؛ جوان های که با مشکلات ریه و سرطان به 

میانسال های بیماری تبدیل شدند.
افزایش چشمگیر  از  آمارها  تمام  است که  این در حالی 
از  جمعی  وارد  دارد.  حکایت  ایران  در  دخانیات  مصرف 
و  دختر  چند  می شویم.  سال   ۲۵ تا  بین۲۰  جوان های 
پسر دانشجو که در کافه ای در نزدیکی چهار راه ولیعصر 
دور هم جمع شدند. روی میز آنها دو زیر سیگاری پر از 
ته سیگار است. خودشان می گویند حدود ۴۰ دقیقه است 
که رسیدند و در همین مدت هم حدود یک بسته سیگار 
مصرف کردند. بعضی از آنها حتی به درستی دود سیگار 
را به داخل نمی کشند و به قول خودشان تازه کار هستند، 
با این حال هر کدام بعد از اتمام سیگار، سیگار دیگری را دود 

می کنند.
وقتی از آنها سؤال می شود که چرا سیگار می کشید؟ یک 
جواب تکراری می دهند؛ جوابی که حتی در جمع های دیگر 
هم تکرار می شود؛ »اگر سیگار نکشیم پس چه کار کنیم؟«. 
یکی از پسرها با خنده می گوید: »ولی واقعا می خواهم یک 
اگر  که  نداریم  تفریحی  جوان ها  ما  بزنم.  شعاری  حرف 
داشتیم حتما میزان مصرف سیگار در بین ما کمتر می شد. 
مثلا خود من دیشب با چند تا از دوستانم بولینگ بازی 
نیم  و  دیدم حدود یک ساعت  و  آمدم  به خودم  رفتیم. 
است که در حال بازی هستم و اصلا حتی دلم نخواست در 
آن مدت یک پک سیگار بکشم...«. حرف هایش نیمه کاره 
مانده که یکی با خنده می گوید: »به جایش سیب و پسته 
می خوریم...«. بعد صدای خنده  این جوان ها حواس بخشی 
از مردم را به خود جلب می کند. همان موقع یکی از دخترها 
شروع به صحبت می کند: »حداقل سیگارکشیدن جدا از 
این حرف ها برای من لذت بخش است، چون تمام استرس 
آن لحظه را از من می گیرد. خودم نمی دانم چرا میل همه 
به سیگار زیاد شده، شاید به دلیل افزایش استرس باشد اما 

هرچه هست من دوستش دارم...«. 
پسر دیگری با عینک گرد و موهای کمی فر ادامه می دهد: 
»الان شما بقیه میزهای همین کافه را ببینید، روی همه 
دست  در  سیگاری  همه  است.  زیر سیگاری  یک  میزها 
نبود  عادی  اندازه  این  به  قدیم ترها مصرف سیگار  دارند. 
و شاید عادی شدن مصرف سیگار بر میزان مصرفش هم 
اثر گذاشته باشد«. یکی از دخترها که کم وبیش بیش از 
را  بقیه  از  متفاوت  نظری  دارد،  روی صحبت کردن  بقیه 
بیان می کند که همین بحث بین آنها را جدی تر می کند. با 
لحن آرامی می گوید: »حقیقت به نظر این است که جدا از 
افزایش استرس که مصرف سیگار بین مردم بیشتر کرده، 
بین گروه هایی مصرف سیگار یک ژست و ادا شده. مثلا من 
وارد خیلی از جمع های دانشگاه یا کلاس زبان و طراحی 
که می روم، همه یک سیگار در دست دارند و فکر می کنند 
حالا با این سیگار لای انگشتانشان خیلی خفن شدند. اغلب 
ما رشته علوم اجتماعی هستیم و برای همین خیلی وقت ها 
با هم شروع به بحث کردن می کنیم؛ بحث های سیاسی و 

فلسفی که همیشه سیگار کشیدن بخشی از کارمان است. 
ترم های اول خیلی این طور نبود اما در این یک سال که 
در دانشگاه هستم می بینم رفتارها عجیب تر شده، گاهی 
در هنگام بحث کردن حس می کنم بچه ها با سیگار گوشه 

لبشان تصور می کنند چگوارا شده اند...«.
 بعد از اتمام جمله آخرش، روی صورت همه دوستانش 
لبخندی می نشیند و هرکدام با یک یا دو نفر دیگر شروع 
به صحبت می کند. جملات هیچ کدام دیگر واضح نیست، 
اما یکی از پسرها شروع به صحبت می کند و کم کم همه 
ساکت می شوند؛ »ولی واقعا ما در دورهمی های دوستانه 
بد  حالمان  گاهی  که  آن قدر  می کشیم،  سیگار  خیلی 
می شود ولی سری بعد وقتی قرار است یکدیگر را ببینیم باز 
هر کدام یک بسته سیگار می خریم و با خود می بریم، چون 
واقعا خیلی وقت ها کار خاصی جز سیگار کشیدن نداریم. 
چند باری پیش آمده که دور هم جمع بودیم اما سیگاری 
نداشتیم و آن موقع حس می کردیم که در جمع یک چیزی 
کم است. نمی دانم شاید به سیگار کشیدن در جمع عادت 
کردیم. مثلا من هر روز با دوستانم سیگار می کشم ولی 
وقتی دو روز در خانه بمانم اصلا سیگار نمی کشم چون 

میلی ندارم.
 یعنی کاملا از سر تفنن و تفریح با بچه ها سیگار می کشم...«. 
بچه های دیگر دور این میز حرف های دوستشان را تأیید 
می کنند و هر کدام شروع به نظر دادن در همین موضوع 
می کنند. دوباره سر و صدای آنها بالا می گیرد و بعد از چند 

دقیقه با شوخی یکی از بچه ها بلند می خندند.
 افزایش اعتیاد زنانه به دخانیات

حتی شواهد میدانی در سطح شهر هم نشان از افزایش 
مصرق سیگار نسبت به سال های قبل دارد.

 این روزها بیشتر رهگذران خیابان سیگاری در دست دارند. 
پیش از این کمتر زنی را در خیابان می دیدیم که سیگاری 
از خیابان ها  بسیاری  اما حالا در  باشد  گوشه لب داشته 
مخصوصا در مرکز شهر، شاهد مصرف دخانیات زن ها هم 
هستیم. موضوعی که تقریبا در برخی از مناطق پایتخت جا 
افتاده است. اما جدا از بحث نگاه جنسیتی به این موضوع، 

به دلایل مختلف مصرف سیگار شدت  این سال ها  طی 
گرفته است.

میزان مصرف روزانه سیگار در کشور، یک زنگ خطر جدی
حالا در بیشتر جمع های جوانان، خرید سیگار یک هزینه   
در  سیگار  فروشندگان  را  موضوع  این  است.  ثابت شده 
دکه های کنار خیابان به خوبی گزارش می دهند. یکی از 
نزدیکی چهارراه ولیعصر مستقر  این فروشندگان که در 
است، توضیح می دهد و می گوید که بیش از چهار سال 
است که در این دکه کار می کند و هر سال میزان خرید 
سیگار جوان ها بیشتر شده است. او اشاره می کند: »الان 
خرید سیگار دیگر دختر و پسر ندارد، همه سیگار می خرند. 
این چیزها برای قدیم بود که سیگار دست زن یک عیب 
بزرگ بود. مشتری های من بیشتر دانشجوها و جوان های 
بین ۲۰ تا ۳۰ سال هستند. خیلی از آنها اصلا سیگاری 
نیستند، چون همیشه از من نخی سیگار می گیرند. معمولا 
حرف  هم  با  گاهی  و  می شناسم  را  ثابتم  مشتری های 
می زنیم. همین چند روز قبل پسر جوانی که گاهی از من 
سیگار نخی خرید می کند، آمد و یک بسته سیگار وینستون 
گرفت. گفتم همیشه نخی می گرفتی، چرا الان یک بسته 

می گیری که به من خندید«.
 آمارها را جدی بگیریم

آمارهای مصرف سیگار در کشور باعث شده تا متخصصان 
ریه بارها در این مورد اظهارنظر کنند. حتی پیش از این 
هم در آبان سال قبل همشهری اعلام کرده بود استعمال 
دخانیات در ایران رو به افزایش است و مصرف سالانه سیگار 
در ایران از ۷۳میلیارد تا ۸۰ میلیارد نخ اعلام می شود؛ یعنی 
اگر بر کل جمعیت ایرانی ها تقسیم شود، سهم هر ایرانی 

سالانه حدود ۸۶۰ نخ سیگار است. 
جدی  خطر  عوامل  از  یکی  عنوان  به  سیگار  مصرف 
عامل  هفت  جزء  و  شده  شناخته  غیرواگیر  بیماری های 
خطر جدی است که سازمان جهانی بهداشت نسبت به 
آن هشدار داده است. سالانه بیش از ۶۰ هزار نفر در اثر 
مصرف دخانیات جان خود را از دست می دهند که اگر 
روند افزایش مصرف سیگار کنترل نشود، میزان مرگ و میر 

در ۱۰ سال آینده به ۲۰۰ هزار نفر در سال خواهد رسید. 
وزارت  سوی  از  اعلام شده  آمارهای  آخرین  اساس  بر 
بهداشت، ۲۵.۸۸ درصد مردان و ۴.۴۴ درصد زنان ایرانی 
مصرف کننده دخانیات هستند؛ یعنی به طور متوسط ۱۴ 
درصد گروه سنی بالای ۱۸ سال انواع محصولات دخانی را 

مصرف می کنند. 
مقایسه مصرف دخانیات در گروه سنی ۱۸ تا ۲۴ سال در 
سال ۱۴۰۰ نسبت به مطالعه  قبلی در سال ۹۵، حاکی از 
آن است که مصرف روزانه سیگار در زنان این گروه سنی 
۱۹۰ درصد افزایش یافته و مصرف قلیان هم به طور کلی 
با رشد ۵۴ درصدی مواجه بوده است. همچنین دبیرکل 
جهانی مبارزه با دخانیات هم در خرداد چند ماه قبل اعلام 
کرده بود حدود ۶۰ هزار مرگ در کشور در سال ناشی 
برآورد شده است.  با ورود دخانیات  از مصرف و مواجهه 
وضعیت شیوع مصرف دخانیات در سال ۱۴۰۰ در مردان 
کشور ۲۵.۸۸ و در زنان ۴.۴۴ بود که به  طور  کلی در پنج 
افزایشی  روند  سال  بالای ۱۸  سنی  گروه  در  اخیر  سال 
داشته است. بیش از ۳۰ هزار میلیارد تومان برای خرید 
سیگار و تنباکو در کشور هزینه می شود و ضرر اقتصادی 
بخش های  به  تومان  میلیارد  هزار   ۱۱۰ از  بیش  سالانه 
تولیدی و توسعه ای کشور به دلیل مرگ زود هنگام افراد 
مصرف کننده و در مواجهه با دود، غیبت از کار، ناتوانی و 
آتش سوزی است. سیگار کشیدن در فیلم های سینمایی و 
سریال های نمایش خانگی به قدری برجسته شده است که 

ناخودآگاه توجه مخاطب را به خود جلب می کند.
  افسردگی ریسمان این روزهای جامعه

با وجودی که هر پدیده ای در جامعه دارای عوامل متعدد 
است، اما شاید یکی از دلایل مهم افزایش مصرف سیگار در 
جامعه به شرایط روحی مردم مربوط باشد؛ زیرا در همین  
سال های اخیر که با شدت مصرف دخانیات روبه رو هستیم، 
افسردگی بین مردم هم افزایش داشته است. در آخرین 
داده هایی که رسانه ای شده، علی فتحی آشتیانی، رئیس 
سازمان روان شناسی و مشاوره ایران گفته بود آمار ها نشان 
می دهد که رسیدگی به وضعیت سلامت روان در کشور نیاز 

به توجه بیشتر دارد. 
سازمان بهداشت جهانی هم اعلام کرده است که جهان تا 
سال ۲۰۳۰ نیاز بیشتری به خدمات سلامت روانی دارد. 
طرح های ملی مختلفی در حوزه سلامت روان انجام شده 
است. آخرین مطالعات در سال ۱۳۹۹ نشان می دهد که 
۲۹.۷ درصد از جامعه ایرانی به نوعی از نشانه های اختلالات 
روانی رنج می برند. حدود یک سوم افراد جامعه با اختلالات 
روان شناختی مواجه هستند و این می طلبد که کار های 

جدی تری در این زمینه انجام دهیم.
  جوان ها را نادیده نگیریم

هر جامعه ای باید توجه ویژه به قشر جوان خود داشته باشد؛ 
زیرا در آینده نه چندان دور، سرنوشت کشور را به دست 
می گیرند و شاید طراحی سیستم های مثل تسهیل شرایط 
اجتماعی و اقتصادی و کاهش افسردگی، به شکل مستقیم 
و غیر مستقیم باعث از بین رفتن بسیاری از مشکلات آنها 
دخانیات  مصرف  کاهش  این مشکلات  از  یکی  که  شود 

است.

یک تفریح آسیب زننده؛

سهم هر ایرانی از مصرف سیگار؛ سالی ۸۶۰ نخ!

رییس سازمان غذا و دارو:

فروش در سکوهای اینترنتی دارو مطرح نیست
  دارورسانی درب منزل است تا دسترسی مردم به دارو را درب منزل مهیا کنیم

رئیس شبکه بهداشت خرمدره خبر داد:

اجرای 1۰۰ عنوان برنامه 
به مناسبت هفته سلامت 

در خرمدره

ایرنا/  رییس سازمان غذا و دارو از تدوین آیین نامه مشترک 
سکوهای  راه اندازی  برای  ارتباطات  وزارت  با  بهداشت  وزارت 
اینترنتی حمل دارو در کشور خبر داد و تاکید کرد: این سکوها 
فروش اینترنتی دارو نیست بلکه دارو در محیطی امن برای در 

اختیار گرفتن بیمار حمل می شود.
سید حیدر محمدی گفت: در آیین نامه مشترک وزارتخانه های 
بهداشت و ارتباطات بر سکوهای اینترنتی حمل و نقل دارو 

تاکید شده و بحث فروش این اقلام نیست.
وی تصریح کرد: تاکید می کنم فروش اینترنتی دارو غیرقانونی 
است و داروهای تقلبی، غیرمجاز و غیرایمن در بستر فضای 
مجازی و بدون اینکه بدانیم این فرآورده دارو است یا دارونما 
روی  سختی  نظارت های  می رسد.  کننده  مصرف  دست  به 
داروخانه ها اعمال می کنیم اما برخی سکوهای اینترنتی داروهای 

قاچاق، غیرمجاز و با منبع نامعلوم را به فروش می رسانند.

با فروش اینترنتی دارو به شکل موجود مخالفیم، چراکه دارو 
مستقیماً با سلامت مردم در ارتباط است و با سایر محصولات 

قابل قیاس نیست
محمدی اظهار داشت:سکوهای اینترنتی حمل دارو به عبارتی 
دارورسانی درب منزل است تا دسترسی مردم به دارو را درب 
نیست،  دارو  اینترنتی  فروش  موضوع  این  کنیم،  مهیا  منزل 
آیین نامه آن تدوین شده و بر این اساس داروی سالم از طریق 
داروخانه، زیر نظر داروساز از مسیر سالم به دست بیمار واقعی 

خواهد رسید.
به گفته معاون وزیر بهداشت، اساساً با فروش اینترنتی دارو به 
شکل موجود مخالفیم، چراکه دارو مستقیماً با سلامت مردم در 
ارتباط است و با سایر محصولات قابل قیاس نیست و به همین 

دلیل دارو نیاز به کنترل های خاص و دقیق دارد.
تبلیغ و فروش اینترنتی دارو و مکمل ها ممنوع است و برخی 

سلامت  آسیب رسان  کالاهای  نظیر  محور  سلامت  کالاهای 
نیز حسب مورد با ممنوعیت یا محدودیت در تبلیغ و فروش 

اینترنتی مواجه هستند.
نیز پیش  ارتباطات و فناوری اطلاعات  عیسی زارع پور وزیر 
با  بود:  گفته  ایرانی  اجتماعی  شبکه  در  پسُتی  انتشار  با  تر 
همراهی همکاران در وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، 
اینترنتی«  از طریق سکوهای  »آیین نامه حمل و عرضه دارو 

نهایی شد.
تمایل  در صورت  این طرح،   هموطنان  اجرای  با  افزود:  وی 
از  را  خود  الکترونیکی  نسخه  در  مندرج  داروهای  می توانند 
داروخانه ها به صورت غیرحضوری و از طریق سکوهای مجاز 

تهیه کنند.
وزیر ارتباطات همچنین از آغاز اجرای آزمایشی این طرح در 

آینده نزدیک خبر داد.

در همین راستای »امین کلاهدوزان« رئیس مرکز مرکز توسعه 
از  »تحویل گیری  فعل  داشت:  اظهار  نیز  الکترونیکی  تجارت 
داروخانه دارای مجوز« و »حمل و تحویلدهی به متقاضی دارای 

نسخه معتبر« در محدوده کاری این سکوها است.
با توجه به این که در موضوع »توزیع دارو«،  وی تصریح کرد: 
افعالی نظیر فروش دارو، نسخه پیچی، مشاوره و افعالی که جنبه 
پزشکی یا مداخله در امور سلامت دارد، از محدوده خدمات دهی 
این سکوها حذف شده و فقط فعل »تحویل گیری از داروخانه 
دارای مجوز« و »حمل و تحویلدهی به متقاضی دارای نسخه 
معتبر« در محدوده کاری این سکوها است، بررسی و جمع بندی 
تخصصی این مرکز به عنوان متولی تجارت الکترونیکی کشور، 
بر این نکته تاکید دارد که این فعالیت هم اکنون ذیل قانون 
نظام صنفی قابل ساماندهی بوده و در موضوع دارو، حداکثر نیاز 

است که وزارت بهداشت اقدام به اعلام ضوابط اختصاصی کند
موج رسا/ رئیس اداره تعزیرات حکومتی شهرستان ابهر گفت: به منظور پاسخ به مطالبات مردم در 

جهت تامین دارو برای 2 داروخانه در شهرستان ابهر مجوز فعالیت شبانه روزی صادر شد.
رضا شکوهی  گفت: از آنجا که خرید دارو و تأمین هزینه های آن از دغدغه های اصلی بیماران 

بیماری های خاص بیش از دیگران با کمبود و توزیع نامناسب دارو مواجه بوده اند.
وی افزود: بیماران درکنار تحمل رنج بیماری و تأمین هزینه سرسام آور آن بعضاً در خرید و تهیه 
این داروها هم دچار مشکل می شدند، بنابراین در ایام تعطیلات عید امسال 2 داروخانه به صورت 

شبانه روزی فعالیت می کنند.
شکوهی تصریح کرد: فعالیت شبانه روزی این داروخانه ها در پاسخ به مطالبات مردم و پیگیری های 
انجام شده توسط اداره تعزیرات حکومتی شهرستان ابهر بوده که مجوز فعالیت شبانه روزی برای 
این داروخانه ها در ابهر اخذ شد تا از این پس مردم برای خرید دارو آن هم به  صورت شبانه روزی 

قدرت انتخاب داشته باشند.
رئیس اداره تعزیرات حکومتی شهرستان ابهر گفت: مردم در صورت هرگونه مشاهده و داشتن 
هرگونه مشکل یا شکایتی در حوزه دارو می توانند با تلفن سه رقمی 135 سازمان تعزیرات 
حکومتی در تمامی ساعت شبانه روز تماس بگیرند تا کارشناسان این حوزه رسیدگی و برخورد 

لازم را داشته باشند.

نبض سحر/  رئیس شبکه بهداشت خرمدره از برگزاری 1۰۰ 
عنوان برنامه مختلف در سطح شهرستان خرمدره با شعار 

»سلامت خانواده، مردمی سازی سلامت« خبرداد.
جلیل کریمخانی با اشاره به آغاز هفته سلامت در شهرستان 
گفت: هفته سلامت از یکم تا هفتم اردیبهشت ماه سال 
جاری با شعار »سلامت خانواده، مردمی سازی سلامت« آغاز 
شده که برنامه های خوب و مناسبی در راستای سلامت 

جامعه در سطح شهر و روستا برگزار خواهد شد.
وی با اشاره به برنامههای این هفته خاطرنشان کرد: در طول 
هفته سلامت برنامه های خوب و متنوعی برنامه ریزی شده 
است که می توان به برگزاری زنگ سلامت در مدارس شهر، 
برگزاری جلسات آموزشی در مراکز خدمات جامع سلامت، 

پایگاه های سلامت، مدارس و همچنین برگزای برنامه های 
پیاده روی مختلف در شهر و رستاهای شهر انجام خواهد 
سلامتی  گفت:  خرمدره  بهداشت  شبکه  رئیس  گرفت. 
موضوع بسیار مهمی است و یکی از دغدغه های هر فرد و هر 
جامعه ای محسوب می شود و هفته سلامت فرصتی مناسبی 
برای بیان اهمیت سلامت در زندگی فردی و اجتماعی است.

هفته  برنامه های  دیگر  به  اشاره  با  همچنین  کریمخانی 
سلامت تاکید کرد: در این هفته برنامه های آموزش تغذیه 
مادران باردار، برگزاری جلسات آموزش در خصوص جوانی 
جمعیت، جهاد تبیین و فرزندآوری، برپایی ایستگاه سلامت 
در نمازجمعه، برپایی نمایشگاه هفته سلامت انجام خواهد 

شد.

گرفته  صورت  پیگیری های  به  اشاره  با  مسئول  مقام  این 
نور ولایت خرمدره گفت:  بیمارستان  احداث  در خصوص 
بیمارستان نور ولایت در بهترین نقطه شهر و استان قرار 
گرفته و می تواند بعد از راه اندازی جوابگوی خدمات درمانی  
چندین شهر  و روستا باشد و همچنین با توجه به نزدیکی به 
اتوبان نزدکترین مرکز درمانی در حوادث جاده ای محسوب 
می شود که از مسولان خواهشمندیم نسبت به تسریع روند 
در خصوص ساخت بیمارستان نهایت تلاش را داشته باشند 

تا این بیمارستان احداث شود.
وی با اشاره به ساخت پانسیون)محل اقامت( برای پزشکان 
گفت: در شهرک گلدشت ۸ واحد پانسیون پزشک در حال 

ساخت بوده که بزودی به بهره برداری خواهد رسید.

در راستای پاسخ به مطالبات مردم انجام شد؛

صدور مجوز فعالیت شبانه روزی ۲ داروخانه در ابهر

مسئول بسیج جامعه پزشکی استان زنجان :

تولد 3۸۸ نوزاد حاصل اجرای طرح نفس در استان زنجان

موج رسا/ مسئول بسیج جامعه پزشکی استان زنجان با بیان اینکه طرح نفس از جمله طرح هایی 
است که جهت کمک به افزایش جمعیت در استان یک ونیم سال است که انجام می شود و 

پیشرفت خوبی داشته است گفت: ۳۸۸ نوزاد با اجرای طرح نفس در استان زنجان متولد شدند.
مشهود تقی لو با بیان اینکه طرح نفس یکی از طرح های موفق در کشور است و اجرای این طرح با 
قوت در کشور و استان ادامه دارد اظهار کرد: در حال حاضر استان زنجان رتبه یک کشوری را در 

این طرح به نام خود ثبت کرده است.
وی افزود: طرح نفس یکی از طرح های مهم و ارزنده در افزایش جمعیت مطرح شده است که 
مشاورین فعال مرکز علوم پزشکی زنجان در این امر با شناسایی مادران باردار که قصد قسط جنین 

دارند را شناسایی و مشاوره های لازم در این جهت انجام می شود.
مسئول بسبج جامعه پزشکی استان زنجان ابراز کرد: استان زنجان در طرح نفس تاکنون خوش 

درخشنده است و رتبه یک کشوری را به نام خود ثبت شده کرده است.
تقی لو گفت: تا اسفندماه سال ۱۴۰۲ طبق آمار به دست آمده ۹۸۱ مادر قصد انجام سقط جنین 
خود را داشتند مشاورات لازم توسط همکاران انجام شده است که از این تعداد ۹۵۸ مادر با 
مداخلات و آموزش های لازم از سقط منصرف شده اند و ۳۸۸ نوزاد در طرح نفس در استان زنجان 
متولد شده اند. وی تصریح کرد: طرح نفس یکی از طرح های مهم و ارزنده در افزایش جمعیت 
مطرح شده است که مشاورین فعال در این امر با شناسایی مادران باردار که قصد قسط جنین 

دارند را شناسایی و مشاوره های لازم در این جهت انجام می شود.

صدای زنجان/ مدیر بهره برداری شرکت گاز استان زنجان با بیان اینکه بیش از ۹۴ درصد از 
روستاهای شهر دندی استان زنجان از نعمت گاز برخوردار هستند گفت: تعداد 5۸ روستا با تعداد 

3 هزار و ۶۸1 خانوار از نعمت گاز بهره مند هستند.
محمد رضا باژرنگ گفت: بیش از ۹۴ درصد از روستاهای شهر دندی از نعمت گاز برخوردار بوده 

که این میزان 5۸ روستا با تعداد 3 هزار و ۶۸1 خانوار را امل می شود.
وی با بیان اینکه پروژه های در دست گازرسانی نیز در این شهرستان وحود دارد، افزود: در حال 

حاضر در شهر دندی یک روستا با جمعیت بالای 2۰ خانوار از نعمت گاز برخوردار نیست.
مدیر بهره برداری شرکت گاز استان زنجان بیان کرد: گاز رسانی به روستاهای کاکا، گلابلو و 

قوزیجاق علیا و سفلی از اسفند 1۴۰2 آغاز شده است.
وی خاطر نشان کرد: مبلغ کلی برای انجام رساندن این پروژه به مبلغی بالغ بر 252 هزار میلیون 
ریال نیاز است. باژرنگ یاد آور شد: با توجه به کوهستانی بودن و صعب العبور بودن مسیر پیش بینی 

می شود این روستاها تا سال 1۴۰۴ از نعمت گاز طبیعی بهره مند شوند.

مدیر بهره برداری شرکت گاز استان زنجان:

۹۴ درصد از روستاهای دندی از نعمت گاز برخوردار هستند



7دو شنبه   ۳   اردیبهشت    ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم   *   شماره     ۲۶۰۲ ]  ورزش  [
روز��

خبر

رنج جانبازان و معلولان زنجانی از نبود زیرساختهای ورزشی
  توسعه ورزش جانبازان و توان یابان تاثیر مثبت در زندگی فردی آنها و پیشگیری از آسیب های اجتماعی و تحمیل هزینه های مادی و معنوی بر جامعه دارد

ایرنا/  بیش از 1۸ هزار جانباز و توان یاب زنجانی نیازمند 
برنامه ریزی و زیرساختهای مناسب ورزشی هستند تا بتوانند 
با تقویت استعدادها و توانمندیهای خود در میادین داخلی و 

بین المللی افتخارآفرینی کنند.
به  جامعه  یک  در  قهرمانی  و  همگانی  های  ورزش  توسعه 
شکوفایی استعدادهای ورزشی در گروه های مختلف منجر 
می شود و بسیاری از آسیب ها و معضلات اجتماعی را رفع 

می کند.
مهم  های  ورزش  جمله  از  نیز  معلولان  و  جانبازان  ورزش 
و  بازتوانی  جمله  از  مختلف  اهداف  با  که  است  ضروری  و 
تقویت جسمانی این قشر و ارتقای روحیه نشاط و شادابی و 

جلوگیری از انزوای آنها در جامعه دنبال می شود.
پژوهش های انجام شده نشان داده است که ترویج ورزش 
در میان جانبازان و معلولان که حدود 1۰ درصد جمعیت 
هر جامعه ای را تشکیل می دهند، موجب تقویت توانمندی 
های دیگر این قشر و افزایش اعتماد به نفس،  امید به زندگی 
و استقلال در پرداختن به امور شخصی و زندگی اجتماعی 

آنها می شود.
توسعه ورزش جانبازان و توان یابان تاثیر مثبت در زندگی 
فردی آنها و پیشگیری از آسیب های اجتماعی و تحمیل 
هزینه های مادی و معنوی بر جامعه دارد.بر همین اساس 
اهمیت ورزش جانبازان و توان یابان نه تنها کمتر از ورزش 
افراد سالم نیست بلکه در ابعاد گسترده تر، از حساسیت بالایی 
نیز برخوردار است که هم در سطح زندگی فردی آنها تاثیر 
می گذارد و هم در حالت کلی تر می تواند از بسیاری آسیب 
های اجتماعی بکاهد و از تحمیل هزینه های مادی و معنوی 

بر جامعه جلوگیری کند.
تاسیس  سال 135۸  در  که  معلولان  ورزشهای  فدراسیون 
شد و تا قبل  از پیروزی انقلاب اسلامی به صورت کمیته ای 
غیرفعال زیر نظر فدراسیون پزشکی ورزشی محدود به شرکت 
مسوولان در گردهمایی های بین المللی بود با شروع جنگ به 
نام فدراسیون معلولین و جانبازان و شهریور سال گذشته به 
فدراسیون ورزشهای جانبازان و توان یابان تغییر نام داد که 
با توجه به حضور قشر ورزشکار جانباز و معلول در ۹ پارا 
المپیک و هشت بازی های پاراآسیایی و کسب بیش از یک 
هزار مدال در طی ۴5 سال فعالیت، به اندازه  تاریخ ورزش 

ایران افتخارآفرینی و کسب مدال کرده است.
یاب  توان  و  جانباز  هزار  از 1۸  بیش  نیز  زنجان  استان  در 
نیازمند برنامه ریزی و زیرساختهای مناسب ورزشی هستند تا 
بتوانند استعدادها و توانمندی های خود را تقویت کنند و در 

میادین داخلی و بین المللی نیز افتخار آفرین باشند.
از آخرین وضعیت هیات ورزش های  برای اطلاع  خبرنگار 
جانبازان و توان یابان استان زنجان با طیب یوسف امیری 

رییس این هیات گفت و گو کرده است.
  سال گذشته بر هیات ورزش های جانبازان 

و توان یابان استان چگونه گذشت؟
این هیات به لحاظ فعالیت های ورزشی یکی از هیات های 
بسیار موفق هم در اعزام ورزشکاران به مسابقات و هم دعوت 

ورزشکاران به تیم ملی بود و در مجموع روزهای خوبی برای 
این هیات رقم خورد.

۹ نفر از ورزشکاران در مسابقات پاراآسیایی حضور یافتند 
پارا  اعزامی به مسابقات  از 1۹ ورزشکار  این هیات  و سهم 
آسیایی ۹ ورزشکار بود که در نهایت از چهار مدال کسب شده 

نیز 2 مدال از سوی ورزشکاران این هیات بود.
دفتر  در  کشور  قهرمانی  و  آسیایی  مدال   ۹ گذشته  سال 
افتخارات هیات ورزش جانبازان و توان یابان استان ثبت شد 
و با شرکت در مسابقات قهرمان کشوری دو و میدانی جوانان 

نیز پنج مدال کسب کردیم.
  این هیات چه برنامه هایی برای سال جدید دارد؟

به  استعدادیابی  در  هیات  این  بیشتر  تمرکز  گذشته  سال 
خصوص ویژه بانوان بود که از سوی فدراسیون هم ابلاغ شده 

است.
در تمام شهرستان های استان استعدادیابی اولیه انجام شد که 

امسال نیز این برنامه پرفروغتر دنبال خواهد شد.
برای تحقق برنامه های تدوین شده در این خصوص همکاری 
و تعامل اداره کل آموزش و پرورش ضروری است چراکه در 
زمان حاضر آمار جامعی در این خصوص نداریم و نمی توانیم 

در همه مدارس حضور داشته باشیم.
استعدادیابی توان یابان از میان معلولان جسمی که به طور 
معمول در مدارس عادی مشغول به تحصیل هستند نیازمند 
معلولان  معمول  طور  است.به  پرورش  و  آموزش  همکاری 
ذهنی در مدارس مشخصی تحصیل می کنند اما معلولان 
جسمی به طور پراکنده در مدارس عادی مشغول تحصیل 
هستند به همین دلیل تاکنون نتوانستیم به لیست مشخصی 

از این قشر دانش آموزان برسیم و استعدادیابی انجام دهیم.
تاکنون  انجام شده  مکاتبات  رغم  به  نیز  عادی  مدارس  در 
نتوانسته ایم همه این دانش آموزان را شناسایی کنیم و این 
درحالی است که با ارایه آموزش های لازم می توان قهرمانانی 
را از بین این افراد پرورش داد و علاوه بر آن ورزش همگانی را 

نیز برای ارتقای سطح سلامت بین این افراد ترویج و نهادینه 
کرد.

امسال همچنین تمرکزی نیز در برگزاری دوره های مربیگری 
و داوری خواهیم داشت چراکه در این خصوص نیز کمبود 

داریم و در هر رشته یک یا 2 نفر مربی و داور فعال هستند.
از اول سال پنج نفر از هیات فوتبال هفت نفره ما به اردوی 
تیم ملی دعوت شدند که با توجه به شرایط سخت تمرین، این 

تعداد نفرات راه یافته به تیم ملی هم خوب است.
یک مربی و 2 ورزشکار نیز از رده نوجوانان به اردوی تیم 

ملی دعوت شدند.
   اوضاع زیرساختهای موجود برای ورزشهای تحت 

پوشش این هیات چگونه است؟
متاسفانه در استان واقعا کمبود داریم؛ بیشتر تلاش ها در 
برخی دستگاه  بسته می خورد حتی  به درهای  راستا  این 
ها گاه سنگ اندازی هایی می کنند درحالی که قانون در 
همه استانها یکی است و باید به طور یکسان عمل شود ولی 

متاسفانه در زنجان شاهد برخی سختگیری ها هستیم.
همه دستگاهها باید در حد توان خدماتی را به جامعه ورزش 
جانبازان و توان یابان ارایه دهند، در حال حاضر ایاب و ذهاب 
این ورزشکاران به سختی انجام می شود و مشکلات بسیاری 

در این امر داریم.
در شهرستان ابهر سال قبل از چهار دستگاه خودروی ون 
خریداری شده توسط شهرداری یک دستگاه به این هیات 
نقلیه  وسیله   3۰ از  استان  مرکز  در  اما  یافت  اختصاص 
خریداری و نوسازی شده توسط شهرداری حتی یک دستگاه 
هم به هیات ورزش جانبازان و توان یابان تخصیص داده نشد.
چه  هیات  این  ورزشکاران  مشکلات  رفع  برای    

تدابیری اندیشیده شده است؟
در خصوص حمایت از ورزش جانبازان و توان یابان مصوبه 
شورای عالی انقلاب فرهنگی را داریم که بالاتر از بخشنامه 
است و در این رابطه باید اداره کل بازرسی ورود پیدا کند تا 

بودجه ای به این منظور از سوی دستگاههای مکلف شده در 
این شورا، تخصیص یابد.

فعالان ورزشی تحت پوشش این هیات اغلب از طبقه محروم 
جامعه هستند و برای تامین بودجه لازم برای این فعالیتها 

مشکل دارند.
ورزشهای این هیات کاملا رایگان است و ریالی از ورزشکاران 
دریافت نمی شود و در اعزام ها نیز به آنها کمک می کنیم در 
حالیکه از ورزشکاران دیگر رشته ها شهریه دریافت می شود.

این هیات نیازمند حمایت است تا بتواند توان یابان را از خانه 
به ورزشگاه بیاورد و سطح توانایی جسمی و نشاط روحی آنها 

را با فعالیت های ورزشی ارتقا دهد.
تامین هزینه های مالی این هیات بدون حمایت و تنها از عهده 
اداره کل ورزش و جوانان و هیات خارج است و این امر نیاز به 

همراهی مسوولان دارد.
بر اساس مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی 21 دستگاه 
موظف به حمایت از ورزش جانبازان و توان یابان هستند.

شورای عالی انقلاب فرهنگی 21 دستگاه را موظف به حمایت 
از این ورزشکاران کرده است اما متاسفانه نتوانستیم ریالی 

کمک از این دستگاه ها دریافت کنیم.
از  برخی   و  نداریم  نقدی  کمک  انتظار  ها  سازمان  همه  از 
دستگاهها با اقدامات تبلیغی، ترویجی و حمایت معنوی می 

توانند کمک حال این هیات باشند.
صندلی  با  بسکتبال  تیم  پارسال  شد  موجب  اعتبار  نبود 
چرخدار استان بعد از چندین سال حضور مستمر در لیگ 
برتر کشور، مجبور به انصراف از حضور در رقابت ها شود در 

حالیکه هر سال ما هم میزبان بودیم و هم اعزام داشتیم.
  این هیات هم اکنون در چه رشته هایی فعال است و 

چه دغدغه هایی دارد؟
استخر مناسب سازی شده ولیعصر زنجان برای شنای توان 
یابان سالها نیازمند تعمیر و بازسازی است که همچنان دست 
اماکن ورزشی  از  استخر  این  مانده در حالیکه  باقی  نخوره 

زنجان و سرمایه این شهر است.
سال 1۴۰۰ می توانستیم با صرف 15 میلیارد ریال آن را 
راه اندازی کنیم درحالیکه هم اکنون اعتبار مورد نیاز برای 

بازسازی آن حداقل 12۰ میلیارد ریال برآورد می شود.
استخر  سازی  مناسب  و  بازسازی  برای  ریال  میلیارد   ۷۰
ولیعصر زنجان اختصاص یافته است که تا خرداد ماه امسال 
هزینه می شود.۷۰ میلیارد ریال بودجه به این امر اختصاص 

یافته است که تا خردادماه امسال هزینه می شود.
از خانواده های دارای فرزند توان یاب درخواست می کنیم 

فرزندان خود را به سوی ورزش و این هیات هدایت کنند.
استان  یابان  توان  و  زمان حاضر هیات ورزش جانبازان  در 
زنجان در ۹ رشته ورزشی فعال، صاحب حرف و دارای مدال 
است و هم ورزش همگانی و هم قهرمانی به طور رایگان در 

این هیات انجام می شود.
امسال با استعدادیابی، ورزشکاران مستعد و توانمند را جذب 
و برای حضور آنها در مسابقات برنامه ریزی خواهیم کرد و در 

این رابطه اردوهای ورزشی را برگزار می کنیم.

کسب نخستین سهمیه قایق دو نفره در تاریخ 
قایقرانی ایران توسط مهسا جاور و زینب نوروزی 

صدای زنجان/ لیلا محمدی: مهسا جاور و زینب نوروزی در روئینگ دو نفره سبک وزن بانوان در 
فینال دوم شدند و با کسب مدال نقره برای اولین بار جواز حضور در المپیک پاریس را در قایق دو 

نفره کسب کردند. در این رقابت نمایندگان ژاپن و ازبکستان اول و سوم شدند.
مسابقات انتخابی المپیک آسیا و اقیانوسیه روئینگ در چونگجو کره جنوبی در حال برگزاری است.

تیم قایقرانی روئینگ ایران با ۳ ورزشکار در بخش بانوان و ۱ ورزشکار در بخش آقایان در مسابقات 
انتخابی المپیک آسیا و اقیانوسیه روئینگ حضور دارد.

بنا بر اعلام مسئولان اداره کل ورزش و جوانان استان زنجان؛ مهسا جاور و زینب نوروزی در 
روئینگ دونفره سبک وزن بانوان در فینال، در رقابت با حریفانی از تایلند، ویتنام، ژاپن، ازبکستان و 
اندونزی با زمان ۷:۰۴.۷۸ دقیقه به عنوان قایق دوم از خط عبور کردند و با کسب مدال نقره برای 

اولین بار جواز حضور در المپیک پاریس را در قایق دونفره کسب کردند.
در این رقابت نمایندگان ژاپن و ازبکستان اول و سوم شدند.

با برگزاری این رقابت کار نمایندگان روئینگ ایران در مسابقات انتخابی المپیک آسیا و اقیانوسیه 
به کسب دو سهمیه به پایان رسید.

نایب رئیس فدراسیون والیبال:

حضور موسوی و غفور در تیم ملی قطعی نیست

ایسنا/ نایب رئیس فدراسیون والیبال در مورد احتمال غیبت امیر غفور و سید محمد موسوی در 
تیم ملی والیبال توضیحاتی ارائه داد و اعلام کرد این دو بازیکن برای حضور در اردوی ملی به 

جمع بندی نرسیده اند.
مائوریسیو موتا پائز سرمربی تیم ملی والیبال ایران چهارشنبه، چهارم اردیبهشت ماه وارد ایران 
می شود تا اردوهای تیم ملی با حضور سرمربی جدید دنبال شود و ایران آماده حضور در مهمترین 

دوره لیگ ملت ها به عنوان آخرین و تنهاترین شانس کسب سهیمه المپیک پاریس شود.
وحید مرادی نایب رئیس فدراسیون در مورد اردوهای تیم ملی گفت: بیش از دو هفته از آغاز 
اردوهای تیم ملی می گذرد و آقای پیمان اکبری و کادر ایرانی با هماهنگی آقای پائز و دستیاران 
برزیلی که به صورت آنلاین به تمرینات ملحق می شوند، کار را جلو می برند. آقای پائز چهارشنبه 
به ایران می آید و بازیکنان را بر اساس نظر خودشان و مشورتی که از دوستان می گیرند، انتخاب 

می کنند.
او ادامه داد: بازیکنان دعوت شده اند. تعدادی از چهارشنبه گذشته به تیم پیوسته اند و لژیونرها هم 
در اردیبهشت ماه در تاریخ های مختلف وارد ایران می شوند که آخرین نفرات دوازدهم یا سیزدهم 

اردیبهشت ماه می آیند.  
مرادی در مورد حضور امیر غفور در تیم ملی گفت: دو بار با آقای غفور صحبت کرده ام. نقطه 
نظراتی را مطرح کرده و هنوز به جمع بندی نهایی نرسیده است. هنوز مشخص نیست بیاید به هر 

حال مسائلی شخصی دارد. قرار است نظر نهایی خود را بعدا اعلام کند.
او در مورد حضور محمد موسوی در تیم ملی هم گفت: هنوز رسما چیزی اعلام نشده است. 
جلساتی را با آقای موسوی داشته ایم. هنوز چیزی قطعیت ندارد تا آقای پائز بیاید. آقای موسوی 
هم نقطه نظراتی دارد و هنوز به جمع بندی نهایی نرسیده است. هیچکس از کسانی که دعوت 
شده اند معلوم نیست در ترکیب تیم قرار بگیرند. آقای پائز که بیایند با دوستان صحبت می کنند، 
تعاملات انجام می شود و در نهایت نفرات مشخص می شوند. مرادی در واکنش به اینکه یکی از 
دلایل غیبت احتمالی موسوی در تیم ملی شانس کم ایران برای کسب سهمیه المپیک و دیگری 
باقی ماندن اختلاف با میلاد عبادی پور است، بیان کرد: هر دو مور را قویا تکذیب می کنم. آقای 
موسوی به عنوان یک بازیکن باغیرت ایرانی اگر قرار است در تیم حضور داشته باشد به جز برد به 
چیز دیگری فکر نمی کند. اینگونه نیست که با این تجربه، شایستگی و غیرتمندی به خاطر احتمال 

باخت قید تیم ملی را بزند. خواهش می کنم چنین حرف هایی را توسعه ندهید.

موج رسا/ رئیس هیأت اسکواش استان زنجان با بیان اینکه 
سعی بر این است رشته اسکواش در شهرستان ها هم فعال 
باشد گفت: در حال حاضر شهرستان های ابهر و خرمدره با 
توجه به تعداد نفرات علاقه مند توسط مربیان معرفی شده و 
مورد بررسی و ارزیابی قرار می گیرند. سید ولی موسوی با بیان 
اینکه سعی بر این است رشته اسکواش در شهرستان ها نیز 
فعال باشد گفت: در حال حاضر شهرستان های ابهر و خرمدره 
با توجه به تعداد نفرات علاقه مند توسط مربیان معرفی شده 
و مورد بررسی و ارزیابی قرار می گیرند. در صورت صلاحدید 
انتخاب و تایید شده و امیدواریم از سال جاری  شاهد فعالیت 
و موفقیت ورزشکاران باشیم. وی افزود: از سال گذشته یک 

مربی مسلمان خارجی پاکستانی به نام محمد مهدی استخدام 
کردیم که 5 ماه از قرارداد وی باقی مانده و این رشته ورزشی 

زیر نظر مربی خارجی است. 
رئیس هیأت اسکواش استان زنجان با اشاره به اینکه از اواخر 
اردیبهشت تا شهریور ماه سال جاری ۱۰ تیم اعزام قهرمان 
کشوری خواهیم داشت که این مسابقات در رده سنی کودکان، 
نوجوانان و بزرگسالان برگزار خواهد شد، همچنین دو مسابقه 

آزاد رنکینگ در بخش آقایان و بانوان نیز خواهیم داشت. 
وی تاکید کرد: برگزاری مسابقات استانی و انتخابی تیم های 
استانی نیز از برنامه های هیأت اسکواش است که در طول سال 
شاهد اجرای آن ها هستیم، در این میان یک دوره مربیگری و 

داوری هم از سوی فدراسیون درخواست کردیم که امیدواریم 
با تقاضای هیأت موافقت شود.

موسوی ادامه داد: یکی دیگر از برنامه های مهم هیأت بحث 
استعدادیابی است که ابتدا مدارس هدف را مشخص کرده و در 
طول سال تحصیلی به مدارس هدف مراجعه و بصورت مستمر 
استعداد پروری را ادامه خواهیم داد.  وی در پایان تصریح کرد: 
لازم  پشتیبانی های  و  حمایت  اسپانسر،  جذب  با  امیدواریم 
صورت گرفته و در لیگ های کشوری در بخش آقایان و بانوان 
حضوری پررنگ داشته باشیم. مسعود شیری و سهیلا نوری از 
مربیان و داوران خوب استان زنجان هستند که در فعالیت های 

کشوری در فدراسیون نیز داوری می کنند.

- برابر رای شماره 140260327006002977 – 1402/10/02 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم منور عسگری فرزند برات بشماره شناسنامه 535 صادره از طارم 
به شماره ملی 5399844923 در ششدانگ یک قطعه باغ معروف به یاقلو به مساحت 2370,21 متر مربع از مالکیت رسمی حسینعلی عسگری واقع 
در بخش هشت زنجان شهرستان طارم قریه هندی کندی از پلاک 61 - اصلی را نموده است. 2-برابر رای شماره 140260327006002976 – 
1402/10/02 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان طارم تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حسن عسگری فرزند حسینعلی بشماره شناسنامه 384 صادره از طارم به شماره ملی 5399843404 در ششدانگ 
یک قطعه باغ معروف به مهدی قلی دوشان به مساحت 22073,20 مترمربع از مالکیت رسمی ولی اله عسگری واقع در بخش هشت زنجان شهرستان 
طارم قریه هندی کندی از پلاک 17 فرعی از 61 - اصلی را نموده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند در شهرها از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از 
تاریخ الصاق آگهی در روستا به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. *  تاریخ انتشار نوبت اول:1403/01/19
تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/02/03

۱- برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۳۳۰ – ۱۴۰۲/۱۰/۱۸ و رای اصلاحی ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۴۶۰۱ – ۱۴۷۰۲/۱۲/۱۴ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای احمد عسگری فرزند حجت بشماره شناسنامه 
۵۳9۰۰۱۳۲9۸ صادره از طارم به شماره ملی ۵۳9۰۰۱۳۲9۸ در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۲۱۴۷/۸۶ مترمربع از مالکیت رسمی محمدحسن احمدی واقع در بخش 
هشت زنجان شهرستان طارم قریه هدی کندی از پلاک ۶۱ - اصلی را نموده است.۲- برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۲۵۶۱ – ۱۴۰۲/۰۸/۳۰ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم سحر خلیلی فرزند شوذب بشماره 
شناسنامه ۵۳9۰۱۱۰۷۶۵ صادره از طارم به شماره ملی ۵۳9۰۱۱۰۷۶۵ در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۳9۷۴,۶۵ متر مربع از مالکیت رسمی آدی شیرین احمدی 
واقع در بخش هشت زنجان شهرستان طارم قریه قارقلی چم از پلاک۶۰ - اصلی را نموده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند در شهرها از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق آگهی در روستا 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند و 
گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۳/۰۱/۱9
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۳/۰۲/۰۳

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

سید رضا شفیعی -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان طارم سیدرضا شفیعی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان طارم

آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند مالکیتهیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

آگهی دعوت به افراز 

برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۲۰۱۶۳۸۸ مورخه ۱۴۰۲/۱۲/۱۷ کلاسه شماره ۱۴۰۲۱۱۴۴۲۷۰۰۲۰۰۰۰9۳ 
هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مهران عبدی فرزند حسین بشماره شناسنامه 
۴۴۰۰۲۲۰۱۱۷ صادره از ابهر در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 99/۵۷ مترمربع پلاک ۲۴۸۵ فرعی از 
۱۲۲ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )ابهر- خ بهشتی خ کشاورزشرقی کوی علامه حلی بن بست اول پ۵(

خریداری از مالک رسمی)حسین معروفخانی(محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۳/۰۱/۱9
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۳/۰۲/۰۳

نظر به اینکه آقای غلامرضا گیلک مالک مقدار ۶۴ شعیر مشاع از 9۶ شعیر ششدانگ پلاک ۶۴۲/۱ اصلی بخش یک 
زنجان خیابان امام خیابان خواجه نصیر طوسی کوچه زهره پلاک ۲۱ برابر تقاضای وارده اداری به شماره ۳۲۶۵۲ 
مورخه ۱۴۰۲/۱۲/۱۲ درخواست افراز سهمی خودش را از پلاک مذکور نموده است که در اجرای ماده ۳ آئین نامه 
قانون افراز و فروش املاک مشاع مصوب سال ۱۳۵۸ وقت رسیدگی و معاینه محلی برای ساعت ۱۰ صبح روز شنبه 
مورخ ۱۴۰۳/۰۲/۰۸ تعیین گردیده است ، علیهذا طبق ماده ۱۷ آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی و به موجب 
این آگهی مراتب به کلیه مالکین مشاعی پلاک مذکور ابلاغ میگردد که در وقت مقرر در محل وقوع ملک مورد افراز 
حضور بهم رسانند تا وفق مقررات و با رعایت حقوق مالکین مشاعی و تصرفات آنان نسبت به انجام عملیات افراز 

اقدام گردد. ضمنا عدم حضور هر یک از مالکین مشاعی مانع انجام افراز نخواهد بود .

سعید بهرامی رئیس ثبت اسنادواملاک

اسحق بیگدلی مدیرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دوزنجان 

برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۲۰۱۶۲۷۴ مورخه ۱۴۰۲/۱۲/۱۵ کلاسه شماره ۱۴۰۲۱۱۴۴۲۷۰۰۲۰۰۰۶9۱هیات اول دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علی حسینی پاشاپور فرزند بختیار بشماره 
شناسنامه ۴۴۰۰۰۷۳۱۳۰ صادره از ابهر در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۸۴9/۴۷مترمربع پلاک ۱9۰۱ فرعی از ۱۲۲ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان)ابهر 
باغات کشاورزی شناط(خریداری از مالک رسمی آقای)اکبرکرمی(محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در 
صورتی که . اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۲/۰۳
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۰۲/۱۸

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

سعید بهرامی رئیس ثبت اسناد و املاک

 برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۲۰۱۶۴۴9 مورخه ۱۴۰۲/۱۲/۲۰ کلاسه شماره ۱۴۰۲۱۱۴۴۲۷۰۰۲۰۰۳۴۸۷ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای کاظم شهسواری فرزند شعبان بشماره شناسنامه 
۴۶۳۰ صادره از ابهر در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۵۳۳۱/۳۵متر مربع پلاک باقی مانده ۱9۴9 فرعی از ۱۲۲ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان)ابهر باغات 
شناط روبروی پارسارگاد( خریداری از مالک رسمی)خود متقاضی( محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود مالک در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۲/۰۳ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۰۲/۱۸

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

سعید بهرامی رئیس ثبت اسناد و املاک

رئیس هیأت اسکواش استان زنجان:

رشته ورزشی اسکواش در شهرستان های زنجان فعال می شود
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خبر

لوازم  و  پوشاک  خودرو،  صنعت  از  پس  آنلاین/  خبر 
خانگی، حال نوبت به صنعت قطعه سازی رسیده است تا به 
تصاحب چینی ها در بیاید و بازار قطعه کشور با انبوهی از 

بی کیفیت ترین قطعات چینی اشباع شود.
نگارعلی: »در یک ماه گذشته بیش از 3 مرتبه به تعمیرگاه  
رفتم؛ از تعمیرگاهی در شمال کشور گرفته تا استان البرز 
و تهران و امروز برای چهارمین بار قطعه نو از کار افتاد و 
کار من دوباره به تعمیرگاه کشیده شد. از همه جالب تر اما 
صحبت های مکانیک خطاب به من بود که گفت:" آقا به 
خدا ما خودمان هم نمی دانیم قطعه ای که استفاده می کنیم، 

چی هست و از کجا آمده."«
آنچه در بالا خواندید، صحبت های یکی از مصرف کنندگان 
ایرانی خودرو بود که برای چهارمین بار در یک ماه گذشته 
به تعمیرگاه مراجعه کرده بود؛ به گفته تعمیرکاران، کیفیت 
پایین قطعات خودرو و خرابی های بی شمار، مصرف کننده 
ایرانی را کلافه کرده است و مردم و تعمیرکاران خودرو را به 

جان یکدیگر انداخته  است. 
به  غیراصل  خودروی  قطعات  کتاب  و  بی حساب  واردات 
کشور، کیفیت پایین قطعات خودرویی که در داخل تولید 
می شوند و نبود ناظری دقیق برای سر و سامان دادن به 
و  قطعات خودرو شده است  بازار  آشفتگی  به  منجر  بازار، 

مصرف کننده ایرانی را به دردسر انداخته است.
فروش  موارد  برخی  در  داشت  توجه  باید  حال  عین  در 
قطعات دست دوم به جای قطعات نو، خطر بزرگی را پیش 
روی دارندگان خودرو قرار داده است و همین مساله سبب 
شده بسیاری نسبت به ایمنی خودروها هشدار دهند. با این 
اینجا موضوع اصلی واردات قطعات بی کیفیتی  حال در 
است که با نرخ بالا به مشتری عرضه می شود اما کیفیت 

لازم را برای مصرف کننده ندارد.
 جو را به جای گندم به مردم می فروشند

خودرو،  تعمیرکاران  اتحادیه  رئیس  نیک آیین،  علیرضا 
گفت:» بدون هیچ نظارتی هر شخصی از خارج از کشور 
قطعه وارد کشور می کند؛ برچسب قطعات غیراصلی که وارد 
کشور می کنند را تغییر می دهند تا بتوانند مصرف کننده را 

فریب بدهند.
تا  می دهند  تغییر  را  قطعات  بسته بندی  دیگر  طرف  از   
را  بودن محصول  یا غیراصل  و  نتواند اصل  مصرف کننده 

تشخیص دهد.

 به عبارت دیگر جو را به جای گندم به مردم می فروشند. 
بازار قطعات خودرو در حال حاضر حساب و کتابی ندارد و 
هر شخصی هر قطعه ای که بخواهد وارد می کند و به دست 

مصرف کننده می دهد. 
تهیه قطعات اصلی در حال حاضر در بازار سخت شده است. 
قطعاتی اصل در بازار هستند اما به قدری تعداد قطعات 
غیراصل در بازار زیاد شده اند که پیدا کردن قطعات اصل 

سخت شده است.«
نیک آیین در ادامه با اشاره به این موضوع که تقاضا برای 
گفته  گفت:»  کرده است؛  پیدا  افزایش  خودرو  تعمیرات 
عاملی  است  ممکن  خودروها  فرسودگی  که  می شود 
تعیین کننده برای خرابی مداوم خودروها باشد اما باید گفت 
که حتی اگر خودرویی 5۰ سال کار کرده باشد، درصورتی 
که قطعات اصل بر روی آن کار شود، خودرو دوباره زنده 

می شود.«
  صنعت خودرو و صنایع وابسته
 از سیاست اشتباه آسیب می بیند

در سال های گذشته، قیمت گذاری دستوری، نه تنها منجر به 
سرو و سامان گرفتن بازار خودرو، کوتاه شدن دست دلالان 

از این بازار و کاهش شکاف قیمتی کارخانه و بازار خودرو 
نشده است، بلکه ضرر و زیان سنگینی به خودروسازان و 
صنایع وابسته به آن ها از جمله صنعت خودروسازی تحمیل 
کرده  است؛ طبق آخرین گزارش های منتشر شده و بنابر 
گفته سخنگوی انجمن قطعه سازان مجموع بدهی و زیان 
خودروسازان به ۴5۰ هزار میلیارد تومان رسیده است؛ 5۰ 
هزار میلیارد تومان از این مقدار را بدهی به قطعه سازان 
نقدینگی  کمبود  به  منجر  که  عاملی  می دهد؛  تشکیل 
قطعه سازان و عقب افتادگی روند توسعه ای آن ها و در نتیجه 

افت کیفیت قطعات شده است.
 بی کیفیت ترین قطعات چینی به ایران می آیند

خصوص  در  خودرو،  صنعت  کارشناس  قربانی،  ساسان 
واردات بی رویه قطعات خودرو به کشور،  گفت:» اگر صنعت 
از قطعات  باید  بخواهد موفق شود  خودروسازی کشوری 
تولید داخل استفاده کند، مگر اینکه فناوری تولید قطعه ای 
خاص در آن کشور وجود نداشته  باشد. وظیفه مسئولان 
دولتی در سیستم های نظارتی است که بر واردات قطعات 
خودرو به کشور نظارت کنند که در حال حاضر این نظارت 
واردکنندگان  آنکه  از  بیش  و  نمی شود  انجام  درستی  به 

قطعات جوابگو باشند، روند کار تولیدکنندگان داخلی زیر 
ذره بین است و بیشترین فشار بر روی تولیدکنندگان داخلی 
است و این شکل از نظارت صنعت خودروسازی، قطعه سازی 

و مردم را متضرر می کند.«
او در ادامه گفت:» خیلی از مردم و تعمیرکاران اطلاعی 
از منشاء قطعه ندارند و ممکن است آن قطعه را استفاده 
کنند و وقتی کار از کار گذشت، متوجه شوند که قطعه 

اصل نبوده است. 
از طرفی خیلی از قطعات غیراصل با قیمت پایین وارد بازار 
به خود جلب  نیز  را  توجه مصرف کنندگان  می شوند که 
ارزونی بی دلیل  نظر داشت که هیج  باید در  اما  می کند، 
با قیمت پایین به فروش می رسد،  نیست و قطعه ای که 
قطعا از نظر کیفی در درجه پایینی قرار دارد. باید گفت که 
واردات گسترده قطعات غیر اصل، نه به نفع صنعت و نه به 

نفع مردم و نه به صلاح کشور است.«
قربانی در ادامه گفت:» با واردات گسترده قطعات غیراصل 
به بازار، دست قطعه سازان داخلی از بازار کوتاه شده است. 
باید این موضوع را در نظر داشت که در چین قطعات خودرو 
واردکنندگان  می شوند؛  تولید  متفاوتی  کیفی  در سطوح 
ایرانی اما قطعات بی کیفیت را برای واردات به کشور انتخاب 
می کنند و می توان گفت قطعه ای که به کشور وارد می شود، 
بی کیفیت ترین قطعه چینی است که منافع مردم را در خطر 
می اندازد.« این کارشناس صنعت خودرو گفت:» شما هر 
سمت را نگاه می کنید، از بازار قطعات خودرو گرفته تا بازار 

لوازم خانگی، پوشاک و خودرو در انحصار چین است. 
در صنعت خودرو شاهد هجوم بی سابقه انواع خودروهای 
چینی به بازار هستیم اما از آنجا که هر مدل از خودروی 
برای  می شود،  وارد  کشور  به  محدود  تیراژ  در  چینی 
قطعه ساز ایرانی، ساخت قطعات صرفه اقتصادی ندارد و در 
نتیجه قطعات خودروهای چینی نیز از چین وارد می شوند 
و در آخر در کارخانه قطعه ساز ایرانی بسته می شود و بحث 

حمایت از تولید داخلی مغفول می ماند.«
در آخر باید گفت، نبود ناظری دقیق برای نظارت بر بازار 
قطعه در کشور و اجرای سیاست های اشتباه و آسیب زننده 
به صنعت خودرو و صنایع وابسته نه تنها حیات صنایع را 
بلکه سبد هزینه ای مصرف کننده  است  انداخته  به خطر 
ایرانی را در شرایط اقتصادی بغرنج فعلی کشور، سنگین تر 

کرده است.

بازارهای ایران در چنگال اژدهای سرخ؛

صف طویل تعمیر خودروهای مردم
  بی کیفیت ترین قطعات چینی به ایران می آیند؟

پول بدهید و محیط زیست را ویران کنید! 

www.sedayezanjannews.ir@ sedaye   zanjan

 دفاتر نمایندگى جذب آ گهى  روزنامه صداى زنجان در شهرستان ها

گروه رسانه اى صداى زنجان 

Email: sedayezanjan2008@yahoo.com

 sedaye.zanjan

_

@ sedaye   zanjan_

تلفننام نمایندهنشانی دفتر نام شهرستان ردیف

 امیر کبیرخیابان امام - چهارراه امیر کبیر - کوچه سید برهان   زنجان1
دفتر مرکزیجنب درمانگاه فرهنگیان  بن بست برهانی - پلاک 22 

  024 -33336777
 024 -33336778
024 - 33332565

آب بر- خ فرهنگ ، جنب ورودی اداره فرهنگ و ارشاد شهرستان طارم طارم2
32824730 - 024     نسیم اله اجاقلو مطبوعاتی نسیم زیتون

09100252161 

احمد سلطانیقیدار - خیابان مطهری شمالی - روبروی ثبت - کوچه مهرخدابنده3
   024- 34221516

تلفکس: 024-34227676

خیابان مطهری - روبروی کوچه مسجد جامع - نرسیده به کارواش ابهر  4
35273157-024        علی نظریتک نماینده روزنامه صدای زنجان 

09125427682

35526880-024تیمورکلانتریخرمدره - خیابان امام خمینی روبروی بانک مسکن- دکه مطبوعاتیخرمدره5
09127448865

  

سود مرحله سوم سهام عدالت چه زمانی واریز می شود؟ 

اعتماد/ مجید عشقی، رئیس سازمان بورس درباره واریز سود سهام عدالت گفت: امیدواریم تا خرداد 
بتوانیم سودهارا جمع آوری کنیم و باقی مانده سود سهام عدالت را پرداخت کنیم. زمان دقیق این 

پرداخت توسط شورای عالی بورس مشخص خواهد شد. 
در برنامه صف اول عملکرد سازمان بورس و اوراق بهادار بررسی شد و مجید عشقی، رئیس سازمان 

بورس به سوالاتی پاسخ داد.
عشقی گفت: سال ۱۴۰۲، به واسطه اتفاقاتی که افتاد سال سختی برای بازار سرمایه بود. در طول دو 
سال و نیم گذشته سعی شده که بسترسازی لازم برای جذب سرمایه به بخش مولد اقتصاد و ارائه 
خدمات به سهامداران انجام شود و تلاش شد افرادی که در صف مجوز مربوط به ارائه خدمات مالی 
بودند بررسی و پاسخگویی شوند که اکنون این صفوف پایان پیدا کرده و به درخواست ها به روز پاسخ 

داده می شود.
او افزود: سال گذشته علیرغم تلاطم در بازار سرمایه دو نمونه داشتیم که شرکت ها به صورت خرد 
برای تامین مالی حضور پیدا کردند. بورس به دلیل ماهیتی که دارد یکی از مصادیقی است که می تواند 
شعار سال و مشارکت مردم را تحقق بخشد. مشارکت مردم در بورس سابقه دارد و ۱۲ میلیون نفر 
به صورت مستقیم در بورس سرمایه گذاری کرده اند و 5۰ میلیون نفر نیز از طریق سهام عدالت در 
بورس ذی نفع هستند. برای ایجاد این مشارکت نیازمند اعتمادسازی هستیم. اگر میخواهیم مشارکت 
مردم را در بازار سرمایه جلب کنیم باید مفروضاتی داشته باشیم و تا پایان دوره سرمایه گذاری به آن ها 
پایبند باشیم. اعتمادسازی مهمترین بخش در بازار سرمایه است و تمام دستگاه ها باید کمک کنند که 
اعتماد با تصمیمات به موقع به بازار سرمایه بازگردد. عشقی ادامه داد: موردی که رئیس جمهور و مقام 
معظم رهبری هم به آن اشاره نمونده اند، بحث تصدی گری دولت و دخالت دستگاه های دولتی در 
شرکت هاست که مخاطرات جدی برای امنیت سرمایه گذاری ایجاد می کند. تغییرات متعدد مدیران در 
بنگاه های اقتصادی هم ضربه جدی به بنگاه ها می زند و سرمایه گذاری در این شرکت ها با مخاطره روبرو 
می شود. در حال حاضر طیف وسیعی از ابزار ها و صندوق ها در اختیار سرمایه گذاران قرار داده ایم تا 
نسبت به ریسکی که تمایل دارند سرمایه گذاری انجام دهند. او در خصوص بازگشت سرمایه افرادی که 
تاکنون در بورس متضرر شده اند گفت: از سال ۹۹ تاکنون تورم تجمیعی ما حدود ۳۰۰ درصد بوده، اما 
قیمت سهم ها تقریبا ۲5 درصد زیر شرایط اوج در سال ۹۹ است. سهامداران سبد خود را با اوج سال ۹۹ 
مقایسه می کنند که باید بگوییم همچنان جبران نشده است. یکی از دلایل این موضوع این مسئله است 

که سودآوری شرکت ها به واسطه افزایش قیمت های سمت بهای تمام شده، کاهش پیدا کرده است.
عشقی با اشاره به وضعیت بورس با توجه به رخداد های اخیر گفت: رخداد های سیاسی در کل دنیا روی 
بازار های سرمایه اثر می گذارد و در بازار ما هم این اتفاق طبیعی بود و در بازار هیجان ایجاد شد. به 
همین دلیل سازمان بورس برای آنکه از حق سهامدار دفاع کند و معاملات تحت تاثیر هیجانات نباشد، 
دامنه نوسان برای چند روز محدود شد. این نوع تصمیم ها چه در کشور ما چه در کشور های دیگر 
مسبوق به سابقه است. روز گذشته و امروز معاملات متعادل بود و التهابات کنترل شد. از هفته آینده 

به روند عادی معاملات و دامنه نوسان عادی بازمی گردیم.

شرایط فاجعه بار است؛

۱۰ کشته در سیل جنوب سیستان و بلوچستان 

انتخاب/ معین الدین سعیدی، نماینده مجلس، درباره وضعیت فعلی سیل جنوب سیستان و بلوچستان 
گفت: ما در جنوب استان سیستان و بلوجستان ۱۰ نفر تلفات جانی بابت سیل داشتیم. راه های ترانزیتی 
و روستایی در برخی از شهرستان ها تا حدود ۷۰ درصد تخریب شده اند. آب وارد منازل شده، بسیاری 
از پل ها تخریب شدند و باغات کشاورزی در زرآباد از بین رفته اند. از اسفند تاکنون این دومین سیل 
است و انتظار مردم این است که راه ها برقرار شوند. ۴۰۰ روستا الان درگیر جاده هستند و بسیاری از 

روستا ها برق ندارند. باید سریعاً نسبت به اتصال شبکه برق اقدام شود. 
سیل در جنوب سیستان و بلوچستان کماکان قربانی می گیرد. این روز ها دوباره خبر سیل در کنارک و 
زرآباد به گوش می رسد و با توجه به تجربه سیل اسفند ماه در آن منطقه، هنوز ضعف های زیرساختی 
و مدیریت مشهود است. شرایط مردم آن مناطق نیز از نظر عدم دسترسی به جاده، مخابرات و برق 

روز به روز سخت تر می شود.
معین الدین سعیدی، نماینده مجلس، درباره وضعیت فعلی سیل جنوب سیستان و بلوچستان گفت: 
ما در جنوب استان سیستان و بلوجستان ۱۰ نفر تلفات جانی بابت سیل داشتیم. راه های ترانزیتی و 
روستایی در برخی از شهرستان ها تا حدود ۷۰ درصد تخریب شده اند. آب وارد منازل شده، بسیاری از 
پل ها تخریب شدند و باغات کشاورزی در زرآباد از بین رفته اند. از اسفند تاکنون این دومین سیل است 
و انتظار مردم این است که راه ها برقرار شوند. ۴۰۰ روستا الان درگیر جاده هستند و بسیاری از روستا ها 

برق ندارند. باید سریعاً نسبت به اتصال شبکه برق اقدام شود.
وی در ادامه در رابطه با حضور مسئولین در مناطق سیل زده اشاره کرد: وزیر کشور و رئیس ستاد 
بحران به منطقه آمدند. جا دارد از استاندار تشکر کنم که از لحظات اول آمدند اما صرفاً آمدن به منطقه 
تأثیر چندانی ندارد. تمام انتظار مردم این است که تجهیزات راه سازی بسیج شوند تا زیرساخت ها را 

ترمیم کنند.
وی درباره چالش های اساسی مردم جنوب سیستان اظهار داشت: در کنارک مشکل فاضلاب داریم 
که نیاز به اعتبار ویژه دارد و تنها ۴۶ درصد پروژه آن تکیل شده است. در زرآباد به صورت سریع برای 
ترمیم باغ ها باید اقدام شود. بحث لایروبی رودخانه های فصلی نیز مطرح است و از همه مهم تر همین 
الان در بخش مرکزی چابهار مردم آب لوله کشی ندارند و دسترسی ۰ درصد است. در این شرایط 
حجم آبی که به دریا می رسد، باید سازه هایی ایجاد شود که منبع آبی برای مردم شود. دو سیل اخیر 
در جنوب سیستان و بلوچستان، هرچه مردم داشتند را از بین برد. در زرآباد ۲۷۰ میلی متر بارندگی 

در چند ساعت داشتیم.
سعیدی درباره خطرات پیش رو مردم در مناطق سیل زده گفت: در حال حاضر شرایط فاجعه بار است 
و دسترسی های مخابراتی هم در خیلی از روستا ها وجود ندارد و نمی دانیم چه به سر مردم آمده است. 
راه های ارتباطی از بین رفته و روستا های زیادی درگیر هستند. متأسفانه در حوزه دشتیاری با توجه به 
اینکه تکمیل پروژه مهار فرسایش خندقی و سیل بند ها کامل نشده بود، تقریباً به رودخانه اصلی آنجا 
رسیده و اگر جلو آن گرفته نشود تمام زندگی مردم را از بین می رود و از جهاد کشاورزی تقاضا داریم 
سریعاً ورود کند. از نهاد هایی مثل ستاد اجرایی، بنیاد برکت و بنیاد مستضعفان درخواست داریم که 

ماشین آلات مورد نیاز را به منطقه ما بفرستند.

از امروز هفته زمین پاک آغاز می شود و مدیران و مسئولان 
ما هم تصمیم گرفته اند برای گرامیداشت این هفته و حفظ 
محیط زیست اقداماتی انجام دهند از جمله اینکه بساط ارائه 
»رایگان« کیسه های پلاستیکی را از فروشگاه های زنجیره ای 
برچینند و در ازای دریافت پول آنها را در اختیار مشتریان 

قرار دهند.
 این خبر را جایی در ذهن خود نگه دارید و بیایید با هم 
راهکار مدیران یک رستوران ایتالیایی برای تغییر فرهنگ 
گوشی بازی مشتری ها را در طول حضور در رستوران بررسی 

کنیم.
 این مدیران ایتالیایی تصمیم گرفته اند به افرادی که در طول 
حضور در رستوران و صرف غذا و معاشرت از گوشی استفاده 
نکنند، یک بطری نوشیدنی »رایگان« تقدیم کنند! حالا دو 

راهکار را با هم مقایسه کنید 
تفاوت ها مشخص است؛ یکی تنبیهی و دیگری تشویقی. 
اولی یادآور این جمله است که »کیسه پلاستیک هم برای 
پول دارهاست«، اما راهکار دوم عدالت  جویانه و مشوقانه است. 
در اولی مدیر برای تغییر عادت بد، از شهروندان پول طلب 
می کند، اما در دومی مدیر به شهروندان جایزه می دهد تا آنها 

یاد بگیرند و فرهنگ خود را تغییر دهند. 
در اینکه کیسه های پلاستیک و به طور کل پلاستیک ها 
دشمن زمین و محیط زیست هستند، شکی نیست. در اینکه 
پلاستیک  از  استفاده  به  عادت  در سراسر جهان  انسان ها 

دارند، شکی نیست.
 اما مهم است برای تغییر این عادت بد چه راهکاری انتخاب 
کنیم تا به هدف برسیم. راه کار تنبیهی و دریافت هزینه در 
ازای تخریب محیط زیست، بلافاصله این پرسش را به وجود 

می آورد که واقعا هدف حفظ زمین و محیط زیست است یا 
گرفتن پول؟ بلافاصله ذهن ها می رود سمت پارک قیطریه 
و حواشی آن. پروژه ای که در نتیجه اش چند اصله درخت 
قطع می شود و... . برچیدن بساط ارائه »رایگان« کیسه های 
پلاستیکی خرید بلافاصله این گزاره را به ذهن  مان می آورد: 

»کیسه پلاستیک هم مال پولدار هاست«. 
این جمله یعنی مدیر ما نگاه عدالت جویانه ندارد و از محیط 
زیست کالایی لوکس می سازد به این معنی که ثروتمندان 

یک جامعه چون هزینه تخریب آن را می پردازند، پس مجاز 
به ویرانی زمین هستند، اما طبقه فقیر چون نمی تواند هزینه 
را  نباید محیط زیست  پرداخت کند،  را  تأثیرات مخربش 
نه طبقه  تخریب محیط زیست  ویران کند. در حالی که 

می شناسد و نه آثار آن تنها گریبان گیر فقراست.
 پدیده تغییرات آب و هوایی و گرم شدن کره زمین را همه 
کشورها از توسعه یافته تا در حال توسعه  و فقیر درک کرده اند 

و با آثار مخرب و مضر آن دست به گریبان هستند. 

اگر قرار است عادت بد مصرف پلاستیک را در شهروندان 
تغییر دهیم که باید تغییر دهیم، اگر می خواهیم گامی برای 
حفظ زمین و محیط زیست برداریم که باید برداریم، باید در 

شیوه های مدیریتی خود تجدید نظر کنیم. 
پارچه ای  خرید  کیسه های  که  مشتریانی  نمی گوییم  چرا 
دارند از چند درصد تخفیف در خرید فروشگاهی برخوردار 
با هزینه های  را  پارچه ای  می شوند؟ چرا کیسه های خرید 
پایین یا حتی مدتی رایگان در اختیار مشتریان قرار ندهیم؟ 
چرا همواره دنبال رفع تکلیفی ترین راه حل ممکن هستیم و 
نگاهی منفعت طلبانه داریم؟ اگر حتی شیوه تنبیهی را هم 
انتخاب می کنیم، باید برنامه  مان جمع آوری کلی کیسه های 

پلاستیک خرید باشد نه پولی کردن آن. 
حفظ محیط زیست موضوعی زمان بر و هزینه بردار است که 
جز با آستین  بالا زدن مسئولان و مدیران محقق نمی شود. 

آنها که پا پیش بگذارند و هزینه های اصلی را پرداخت کنند، 
شهروندان هم کم کم جلو می آیند و سهم خود را در این 

میدان می پردازند؛ با طیب خاطر هم می پردازند.
 اما شهروندی که آموزش ندیده، شهروندی که حس نکند 
همدلی  نه  است،  عادلانه  برنامه هایش  ارائه  در  مدیر  نگاه 
برنامه  هیچ  دارد. مدت هاست  اجرا  به  میلی  نه  و  می کند 
شبکه های  در  آن  حفظ  و  زیست  محیط  درباره  آموزشی 

اصلی صدا و سیما نمی بینیم.
 اگر محیط زیست و زمین مهم است، چرا بخشی از بودجه 
تلویزیون صرف ساخت برنامه های آموزشی مثلا برای کاهش 
ابتدا  نمی شود؟  زندگی  سبک  تغییر  و  پلاستیک  مصرف 
بی توجهی  در صورت  و  کنیم  مطالبه  بعد  دهیم،  آموزش 

جریمه کنیم و پولش را بگیریم./شرق


